




R ichard Vaughan - 
w alisisk  E M -finalist 

med dansk  opbakning.

SPROG-FORVIRRING 
VED VM I G LA SG O W

V erdensm esterskaberne i 
badminton b liver stadig 
,r|ere om fattende og inter 
nationale. I G lasgow  i 
rnaj/juni deltager spillere 
fra 64 nationer eller godt og 
vel det dobbelte antal af, 
hvad der stillede op ved det 
første VM i M alm o i 1977.

Men det m edfører også 
Problemer, og det kan ofte 
v®re de m ærkeligste m åder 
en sådan situation kom m er 
hl udtryk på. Således er 
lo tte rn e  f. eks. løbet ind i 
ej sprogproblem. Man har 
simpelthen ikke folk til at 
betjene alle deltagerne på 
heres m odersm ål, og nu 
søger de skotske arrangører 
(°Ike til sprog som  arabisk, 
jlekkisk, hindi, m andarin, 
JaPansk, m alaysisk urdu og 
here andre frem m edartede 
tungemål.

V
erdensranglisten  rum 
mer uge for uge små 
forandringer, selv om  
her ikke nødvendigvis er 

store turneringer på pro- 
Srammet. I toppen er foran 
dringerne m inim ale - men 
efter at have m istet første 
pladsen til Dong Jiong for 
leden måtte Poul-Erik Høy- 
er en tur ned på tredjeplad 
sen, idet Sun Jun gled forbi 
hanskeren. M en på den 
seneste rangliste er Høyer 
nu igen på andenpladsen - 
°§ Thomas Stuer-Lauridsen 
er noteret på fjerdepladsen i 
herresingle.

T
homas Søgaard har taget 
en ordentlig tur frem ad 
På listen, hvor han nu er 
Placeret som num m er 47. 

b*an scorede m ange point 
tted en finaleplads i den 
P°lske G rand Prix turne- 
r'0g. De øvrige danskere i 
pP  50 er: Peter Gade (12), 

eter Rasm ussen (14), Sø- 
Jen B. Nielsen, (26), Martin 

nndgaard (27,Kenneth Jo- 
J'assen (32) og Peter Janum  
j : 8) samt førnævnte P. E. 

Øyer og Thom as Stuer.

DANSKE ANDELE I 
WALISISK SUCCES

H ollandske vindere af 
begge singlerækker i EM 
for U-19 spillere (Dicky 
Palyam a og Judith Meu- 
lendijks). Og det er fak
tisk ikke så ofte, at sam 
me land v inder ung- 
dom s-EM  i s ing leræ k 
kerne. Det er sket blot 
seks gange tidligere (der 
blev spillet om EM  for 
15. gang).
I 1969, da det første EM 
blev afviklet, lykkedes 
det for Flem m ing Delfs 
og Anne Berglund at få 
de to titler til Danmark. I 
1973 var det Jesper Hel
ledie og Mette Myhre, 
der vandt. I 1979 sejrede 
Jens Peter N ierhoff og 
K irsten Larsen, og i 
1989 var det Thom as 
S tuer-L auridsen  og 
C am illa  M artin , m ens 
Jim Laugesen og Mette 
Sørensen sørgede for det 
i 1993. En enkelt gang er 
det lykkedes for England
- i 1 9 9 7 ,da Andy Goode 
og Karen Bridge tog dis 
se titler. Netop ved den 
lejlighed - på M alta - 
havde Danm ark sit sva 
geste EM  gennem  tider
ne. Det lykkedes blot at 
tage et enkelt m esterskab
- herredouble ved Jesper 
Toftlund og N iels C hri 
stensen.

Wales var blot et par bolde 
fra den helt store trium f i U- 
19 EM i Nym burk i T jekki
et. R ichard Vaughan spille 
de en fo rrygende finale 
mod Dicky Palyam a - men 
tabte 15-18 i afgørende sæt. 
Wales har én gang været 
helt til tops i ungdom s-EM . 
I 1983 vandt Christopher 
Rees og Lyndon W illiam s i 
herredouble i EM  i H elsing 
fors (finalesejr over Claus 
Thom sen/K arsten Schulz) - 
og netop de to har nu ansva 
ret for træningen i Wales af 
blandt andet Richard Vau
ghan.
D er er også et par danske 
andele i det walisiske håb. 
Han er et par gange om 
ugen i London for at være 
med på det engelske for 
bunds træningscenter, hvor 
A sger M adsen er lands 
træner. Og R ichard Vaug
han har bl.a. også været 
m ed i D ansk  B adm inton 
Forbunds træningssam ling i 
Kertem inde.
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Ungdom s-EM  har været 
afviklet siden 1969 - og 
fra 1975 (D anm ark var 
vært) blev der spillet om 
holdm esterskabet. 
D anm ark har været stærkt 
dom inerende i ungdom s- 
E M ’erne gennem  tiderne - 
og det har i særdeleshed 
vist sig i holdturneringen, 
hvor den danske dom i
nans er blevet brudt blot 
tre gange.
1 1977 vandt England tur 
neringen på M alta, og det 
blev også til engelsk sejr i 
1983 - i Helsingfors. 
Endelig er det lykkedes en 
enkelt gang for Rusland - 
i 1991 i Budapest. Her 
endte D anm ark på tredje 
pladsen, idet finalenkam 
pen stod m ellem  Rusland 
og Holland.
Danm arks holdsejr i tur 
neringen i år i Nym burk 
var derm ed den niende i 
rækken.

FORTSÆTTER MED 

»KOM SÅ PIGER«
- D et er aldrig rart at skulle m elde »Udsolgt« af en 

vare, men det har vi faktisk været nødt til m ed forsøgs 
projektet »Kom så piger« som vi - optim istisk - for ca. 
et år siden ønskede at starte op i otte klubber. Vi har i 
dag 15 klubber m ed rundt om kring i landet, der delta 
ger i »Kom så piger«, og vi får næsten kun positive 
udtalelser om projektet, oplyser ungdom sudvalget i 
DBF.
- Skulle vi nævne et lille kritikpunkt er det bem ærk 
ninger fra drengene, der gerne vil have et »Kom så 
drenge« projekt i gang - og det har vi så også taget hul 
på.
Danm ark Idræts Forbund har ydet støtte til »Kom  sa 
piger«-projektet:
- der staser på et specielt pigetræningsm iljø, hvor 

pigerne stortrives. sam tidig med at der er mulighed 
for at udvikle sig efter evner og lyst i et livslangt 
badmintonliv.

- der tiltrækker flere piger til badm intonsporten og
- m indsker frafaldet.
Vi regner med, at projektet styres centralt i det næste 
år, hvorefter vi vil overdrage det til kredse/distrikter og 
klubber, oplyser Poul E. Christensen, form and for ung 
dom sudvalget.
Projektet er et fint eksem pel på, at D ansk Badm inton 
Forbund arbejder for bredden.
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Ungdomstræner søges til 
Hareskov Badminon 97-98

Vi træ ner tirsdag og torsdag kl. 15.00-18.00 
og onsdag ften træner m indre ungseniortrup.

Vi forestiller os evt. træner m/k, der i 
fæ llesskab løser opgaven.

Henvendelse til
Søren Dansholm - Telefon 33 15 99 60 

Lotte Frøsig - Telefon 44 44 05 84

TRÆ NER SØGES 

R oskilde B adm inton  C lub  -1 9 5 9
søher 1. og 2. holdtræner for sæsonen 1997-98.
Vores 1. hold skal spille i Danm arksserien efter at have 
spillet om  oprykning til 3. division.
2. holdet skal spille i serie 1 efter at have vundet serie 2 i 
den forløbne sæson.
Vi træ ner tirsdag kl. 19.45-21.30 og onsdag 21.00-23.00.

Et du interesseret, så kontakt 
SSU-Formand Jette Jacobsen 

Telefon 42 36 43 19

H avdrup B adm inton

s ø g e r  u n g d o m s t r æ n e r

Er du interesseret i at have med børn at gøre, 
er du måske den træner, vi søger til vores klub, 

som er i fremgang.
Holdene består af U -ll til U-17.

Vi træner om onsdagen indtil kl. 18.00. 
Venligst kontant 

L ene H olm  Jensen
Gøgevænget 30 - 4622 Havdrup - Tlf. 46 18 64 18

Vores træ ner  
fly tter - 

H JÆ Æ Æ L P !
H jørring B adm inton 

k lub søger ny træ ner  
til sæ sonen 1997-98  
til vore turnerings 

hold , der p.t. sp iller  
i Jyllandsserien  og  

serie 1 m.m.

E r du den nye træ ner  
eller vil du vide m ere, 
så ring til M ichal M . 

Jensen  på telefon  
98 90 10 51 eller  

R andi O lesen  
te lefon 98 91 02 76.

H B K - H j ø r r i n g

H um lebæ k  

Badm inton Klub
søger ungdom stræ ner

for sæsonen 1997-98 
Træning hver fredag 

kl. 14.00-17.30. 
H oldene besåtr af U -l 1 

til U - l9 spillere.

K ontakt venligst 
U ngdom sform and  

Jens O tto Jørgensen  
Telefon 49 19 02 92

Landstræ ner i Polen
Det polske badm inton forbund søger igennem  D B F en 
ny landstræner pr. 1. august 1997.
Træneren skal samle de bedste polske spillere til træning 
ca. 200 dage årligt i et nyt træningscenter lige udenfor 
W arszawa sam t rejse m ed spillerne til turneringer. 
Økonomi: Fri lejlighed, bil og telefon sam t ca. 40.000 
US Dollars årligt.
Skriv kortfattet til DBF, Idrættens Hus, Brøndby Stadion 
20, 2605 Brøndby, att. Lotte Røm er Larsen, hvis du er 
interesseret, og D BF vil form idle kontakten til det polske 
forbund. Ansøgning på engelsk.

Spørgsm ål til H enrik  Lyngby, tlf. 43 26 21 47  
eller M ichael K jeldsen, tlf. 45 76 19 22

Gentofte Badminton Klub
søger træner

Til sæsonen 1997-98 søger vi en træner til 
klubbens elitetrup.

Træningstider:
Tirsdag kl. 19-21 og torsdag kl. 19-21

Henvendelse for yderligere information til 
EU-formand Steen Laugesen 

Telefon 31 67 13 04

LYNGBY BADM INTON KLUB

Ungdomstræner søges til
Lyngby Badminton Klub for sæsonen 1997-98. 

Holdene består af spillere fra U-ll til U-17 
og er klassificeret fra B til E.

Er du interesseret, så henvend dig til 
Søren A ndreasen

Telefon 20 72 84 26 eller 31 31 24 26

ABONNEMENT!
Ja tak, jeg ønsker at bestille abonnement 
på Bladet Badminton.

□  Abonnement 1996-97, incl. nr. 1-9, kr. 200,-
□  Abonnement 1996-97, fra nr. 10, kr. 100,- 

Vedlæg beløbet i check og spar 
ekspeditionsgebyr på 10 kr.

Navn:_____________________________

Adresse:________________________

Postnr.______ By:___________________

Telefon:

Kuponen sendes til Bladet Badminton, 
Postboks 40, 2730 Herlev.
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HOVEDBESTYRELSENS BERETNING: • HANS HENRIK FLØE

AKTIVITETER PA 
HØJESTE NIVEAU

Når krybben er tom, bides 
hestene” - gam le, så dog 
yderst vise ord har forbun 
dets ledelse m åttet sande. 
Ser vi bort fra de politiske 
trakasserier, som  prim æ rt 
foregår m ellem  nogle få, og 
de øverste politiske lag i 
DBF, kan vi g læ deligvis 
konstatere, at aktiviteterne, 
det forbundets sam lede virk 
som hed egen tlig  handler 
om, kører på højeste niveau, 
sam t at H ovedbestyrelsen  
har fået DBFs økonom i ind 
på rette spor.
- Klubledere, kreds- og di 
s trik tsledere og udvalgs 
m edlem m erne i DBFs ud 
valg  arbejder ihæ rdigt og 
ufortrødent på at sikre, at 
kvinder som  m ænd, unge 
som ældre, m otionister som 
turneringsspillere tilbydes et 
væld a f aktiviteter. E t stort 
og uegennyttigt arbejde som 
H ovedbestyrelsen  skylder 
dem  en stor tak for.

Ø konom i
Ikke siden m idten af firserne 
har økonom ien haft en så 
frem trædende rolle i DBF 
som i det forgangne år, men 
i og med, at en sund økono 
mi, og en stram  økonom isk 
styring er basale forudsæ t
n inger for forbundets virk 
somhed, er det naturligt at 
en sm uldret egenkapital vil 
sætte økonom ien øverst på 
dagsordenen.

Et underskud på 900.000 kr. 
i 1994/95 kom bineret med 
usikkerheden om den øko 
nom iske status for 1995/96, 
kom  i høj grad til at præge 
r e p r æ s e n ta n ts k a b s m ø d e t  
1996.
Det sidste førte til at repræ s 
en tan tskabet pålagde H o 
vedbestyrelsen, dels hurtigst 
m uligt at sikre sig et over
blik over den aktuelle øko 
nom iske situation, og dels at 
fastlæ gge budgettet for 
1996/97.
H erudover skulle H ovedbe 
styrelsen sikre, at den frem 
tidige budget- og økonom i
styring blev effektiv.
E fter et stort arbejde, a f  for 
bundets nytiltrådte kasserer 
M ikael R asm ussen, havde 
han skabt et overblik over 
DBFs økonom iske status, og 
Hovedbestyrelsen kunne på 
junim ødet konstatere, at det 
fo reløb ige regnskab  for 
1995/96 udviste et under 
skud på 1,4 mili. kr., når alle 
tilgodehavender/ aktiver, der 
kunne væ re den m indste 
tvivl om, blev afskrevet.
På denne baggrund havde 
FU udarbejdet et budgetop 
læg for 1996/97, der opere 
rede m ed et overskud på
450.000 kr.
På foranledning a f Hovedbe 
styrelsen blev kørselsgodt
gørelsen nedsat til 1,25 kr., 
hvorefter budgetoplægget i 
øvrigt blev tiltrådt. Grundet

æ ndringen i kørselssatsen  
opererede budgettet nu med 
et overskud på 600.000 kr. 
U dover at udvalgsform ænd 
/sektionsledere følger deres 
budgetter, følger forbundets 
kasserer løbende forbruget 
sam m enholdt m ed budget 
tet, og endelig  har såvel 
H ovedbestyrelsen som FU 
på hvert m øde fået forelagt 
budgetopfø lgn ing . H oved 
bestyre lsen  har således 
aktivt sikret, at forbundets 
økonom i fø lges nøje, og 
denne opfølgning indikerer, 
at indeværende regnskabsår 
vil frem vise et overskud som 
budgetlagt.
H ovedbestyrelsen  og FU 
vedkender sig ansvaret for 
den m anglende økonom isty 
ring, og H ovedbestyrelsen 
har nu sikret sig, at DBFs 
økonom istyring er på sporet, 
og H ovedbestyrelsen  vil 
naturligvis fortsat sikre, at 
de fastlagte procedurer føl 
ges, så forbundet undgår lig 
nende overraskelser i frem ti 
den.

B ladet »B adm inton«
A rbejdet m ed at etablere en 
“husstandsom delt” udgivel
se af Badm inton led um id 
delbart efter sidste repræsen 
tan tskabsm øde en krank 
skæbne, idet vores sam ar
bejdspartnere opgav at skabe 
det økonom iske grundlag  
herfor.

U anset at D anm arks næ sts 
tø rste specia lfo rbund  bør 
have deres eget blad, førte 
den økonom iske situation 
til, at H ovedbestyrelsen  
besluttede at indstille blad 
driften.
En række henvendelser fra 
private bladudgivere førte 
til, at Hovedbestyrelsen ind 
ledte forhandlinger, for at 
undersøge m ulighederne for 
en bladudgivelse, der kunne 
holdes indenfor bladkontin 
gentet, og hvor DBF var sik 
ret dels udgivelse og dels 
m od økonom iske overra 
skelser.
Det lykkedes som bekendt, 
og sidst på efteråret udkom

det nye “Badm inton” . Med 
de økonom iske ram m er def 
har været til rådighed, er 
Hovedbestyrelsen yderst til' 
freds m ed det nye blad, og 
dem  der m åtte savne stof 
indenfor forskellige om rå 
der, kan levere stof/materia- 
le til bladet, og Hovedbesty 
relsen skal opfordre klub-- 
kreds- og distriktsledere til 
at bidrage med stof til redak 
tøren.
Kontrakten om udgivelse er 
for ét år, men H ovedbesty 
relsen er indstillet på at ind
lede forhandlinger om en 
forlæ ngelse a f  kontrakten 
således at D BF også frem o
ver har et blad.

BREDDEARBEJDE - HVERVEKAMPAGNEN
Til trods for konstateringen 
a f det store underskud, 
valg te H ovedbestyrelsen  
alligevel at gennem føre 
udarbejdelsen af m ateriale 
til den p lanlagte hverve 
kam pagne. Lykken tilsm ile 
de DBF, idet m ateria le t 
kunne udarbejdes med bag 
grund i Poul-Erik Høyers 
O L-guldm edalje, og i slut 
n ingen a f august m åned 
blev m aterialet distribueret 
til sam tlige klubber.

Som en del af projektet har 
H ovedbestyrelsen efterfø l 
gende afviklet en evalue 
ringsrunde. Til H ovedbesty 
relsens store skuffelse, var 
det kun 20 % a f klubberne, 
der returnerede spørgeske 
m aet, hv ilket natu rligv is
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øger usikkerheden om klub 
bernes reelle opfattelse af 
initiativet.
H ovedbestyrelsen kan kon 
statere, at 90 % af de klub 
ber der returnerede evalue 
ringsskem aet var positive 
overfor initiativet/lignende 
initiativer. A f klubberne til 
kendegav 34 % at de havde 
benyttet sig af kam pagnen, 
29 % at de ikke havde plads 
til flere medlemmer. A f de 
15,4 % der tilkendegav at 
de, a f  forskellige årsager 
ikke havde brugt m aterialet, 
tilkendegav m ange at de i 
forvejen kørte egne kam 
pagner o g /eller lignende 
initiativer. M anglende tro 
på kam pagnen gjorde sig 
gældende for 1,6 % af klub 
berne, 4,8 % havde ingen
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ungdom safdeling, 15,3 % 
havde ikke tid.
A f besvarelserne frem gik at 
95 klubber havde haft en 
m edlem sfrem gang på 1833 
medlemmer. A f disse klub 
ber havde 39 benyttet m ate 
rialet fra DBF. 
H ovedbestyrelsen finder, at 
der e r grundlag for en gen 
tagelse a f kam pagnen, og 
vil arbejde videre hermed, 
men uden en aktiv indsats i 
k lubberne, får badm inton 
ikke flere medlemmer.

M edlem stal
T ilbagem eld ingerne på 
hvervekam pagnen skulle 
indicere en m edlem sfrem 
gang i DBF, men ser vi på 
r e g is t r e r in g s s k e m a e r n e  
medio marts, kan vi konsta-

tere at kun 557 klubber hav 
de indsendt skem aerne og 
med i alt 127.716 m edlem 
mer. De m anglende 48 
klubber i forhold til 1996, 
havde i 1996 i alt 6.960 
m edlem m er, og registreres 
alle d isse k lubber m ed 
uæ ndret m edlem stal, vil 
m edlem stallet være status 
quo i forhold til 1996, hvil 
ket efter flere års m edlem 
stilbagegang m å konstate 
res at være tilfredsstillende. 
At de enkelte klubber/kred- 
se /d istrik te r m å gøre en 
ekstra indsats for at få ind 
sendt skem aerne til DIF, ses 
af det faktum  at DBF i 1996 
havde et m edlem stal på 
134.885, m en ved beregnin 
gen a f  tipsm idler om fattede 
de til D IF indsendte regi-

streringsskem aer kun 
132.864 medlemmer. Bad 
m inton får således mindre 
andel a f  tipsm idlerne, fordi 
vi ikke har registreringerne 
på plads.
Enlig svale gør ingen som 
mer, og der er ingen tvivl 
om at såfrem t vi ønsker, at 
en passende del af de man 
ge nye børn kom m er til at 
dyrke badm inton, m å klub- 
lederne og kredse/di strikter 
ud og m arkere badm inton i 
lokalsam fundet, og nærm e
re bestem t der hvor børnene 
er/kom m er - H ovedbesty 
relsen skal opfordre kluble
derne til en øget indsats før 
klubben og badm intonspor
ten.



Ho v e d b e s t y r e l s e n s  b e r e t n in g : • h a n s  h e n r ik  f l ø e

KLASSIFIKATION  
BEDRE OG BEDRE

Klassifikationen er nu ved at 
have overstået sin anden sæson, 
°g en del begyndervanskelighe 
der skulle efterhånden  væ re 
overstået, m en nye er kom m et 
til.
Hovedbestyrelsen besluttede af 
hensyn til ungdom sspillem e og 
disses klubledere, at indgå i et 
Omarbejde med DGI, således 
at vi i fæ llesskab laver ung 
dom sklassifikationen. D er er 
ansat en person til at forestå det 
Praktiske, og herudover er 
udpeget en række frivillige m ed 
ansvar for form idling m.v. 
Planlægning og uddannelse af 
disse m ennesker, koordinering 
de to organisationer im ellem  
Samt den kendsgerning at klas 
sifikationen nu indeholder 22. -
23.000 ungdom ssp illere , har 
stillet store krav til alle involve- 
rede, m en det er Hovedbesty- 
relsens opfattelse at hele syste 
met fungerer bedre og bedre for 
hver m åned der forløber.
Hdover de rent ED B-m æssige 
Problemer, m å H ovedbestyrel- 
Sen konstatere at opbygningsfa- 
Sen har været arbejdsm æssigt 
tangt m ere kræ vende end for- 
Ventet, med den konsekvens at 
Ungdom sklassifikationen  har 
krævet m eget arbejdstid  fra 
sekretariatschefens side. 
Generelt m odtages ungdom sk 
lassifikationen yderst positivt, 
°§ den øgede niveauopdeling 
Ser ud til, at være et skridt i den 
"ghge retning, og arbejdet med 
at skaffe flere C og D turnerin- 
ger synes også inde i en positiv 
•udvikling, bl.a. ved hjælp a f det 
af DBF/D1F etablerede projekt 
med diplomturneringer.

B reddeidræ tskonsulenten
Stillingen blev oprettet som en 
forsøgsordning dels a f  D an 
marks idrætsforbund og dels i 
taansk B adm inton  Forbund. 
Hvalueringsfasen er nu igangsat 
“egge steder - i D IF ved hjælp 
j*f Handelshøjskolen i Køben 
havn, og i D BF er nedsat et 
udvalg rned Jens Dall-H ansen 
p°m formand.

valueringen skal vise i hvilket 
°mfang de udstukne mål for 
mdningen er opfyldt, og i for 

m e t  til DIF vil dette naturlig- 
vis have indflydelse på, hvor- 
V. t de fortsat vil yde tilskud til 
m ilingen.

. har valgt at forsætte ord- 
^mgen med tilskud til breddeid- 
^ 'tsk o n su len te r i spec ia lfo r 
bundene, men betingelsen for at

°dtage tilskud  er, at den

enkelte stilling skal leve op til 
de krav D IF stiller.
G enerelt kom m er der m ange 
positive tilbagem eldinger fra de 
m ange forskelligartede arrange 
m enter D BFs breddeidræ tskon 
sulent Ole Jacobsen deltager i, 
men først når evalueringsrap 
porten foreligger, har vi et sam 
let billede af effekten af inve 
steringen i en breddeidræ tskon 
sulent, og om de opstillede mål 
for ordningen er opfyldt.
D er er i budgetoplæ gget for 
1997/98 lagt op til en fortsæ t
telse af ordningen, og det er 
herunder forudsat, at vi har 
opfyldt og fortsat vil opfylde 
betingelserne for at m odtage 
DIF-tilskud til stillingen.

Elitearbejde
De sportslige resultater taler jo  
for sig selv, og første indikation 
af den høje sportslige standard 
kom  um iddelbart efter sidste 
repræsentantskabsm øde, da et 
svækket D ansk Herrelandshold 
blev nr. 2 ved Thom as Cup. 
S tandarden b lev  cem entere t 
m ed Poul Erik Høyers suve 
ræne OL-guldm edalje i A tlanta, 
og er sæsonen igennem  blevet 
fu lg t op m ed m ange flo tte  
præstationer, og uanset resulta 
terne i All England turneringen, 
ser vi fortrøstningsfuldt frem 
m od verdensm esterskaberne i 
G lasgow i slutningen af maj 
måned.
Den danske klubstruktur/-kul- 
tur skaber grundlaget, spiller 
nes indstilling og indsats kom 
b inere t m ed et veluddannet 
trænerkorps søger hele tiden at 
optim ere resultaterne, og sæso 
nen har vist, at de unge er parat 
til at tage over.
Intet a f alt dette kan tilskrives 

en enkelt mand, men er resulta 
tet a f m ange m enneskers ind 
sats, men Hovedbestyrelsen vil 
alligevel benytte lejligheden til 
at takke forbundets fo rh en 
væ rende spo rtschef M orten  
Frost for det arbejde, og den 
udvikling han tilførte Dansk 
Badminton Forbund. 
P roblem atikken  om kring 
sportschefstillingen har været 
lystig t debatteret, men m ed 
baggrund i FUs redegørelse, 
finder H ovedbestyrelsen  fo r 
løbet tilfredsstillende, og ser 
m ed glæde og store forventnin 
ger frem  til sam arbejdet m ed 
den nye spo rtschef Thom as 
Lund.
I lyset a f  sportschefproblem a 
tikken og ikke mindst ud fra et

ønske om en højere grad af 
politisk indsigt/sparring på det 
overordnede politiske-/strategi- 
ske plan, anser H ovedbestyrel 
sen det for yderst vigtigt med 
en højere grad af sam spil m el
lem SEU og sportschef/ lands 
træner.
Forbundets arrangem enter er 
også en del a f elitearbejdet, og 
ikke m indst m arkedsføringen af 
badm intonsporten.
U dover at arrangem entsudval
get, i sam arbejde m ed M iddel
fa rt B adm inton Klub og 
Højbjerg Badm inton Klub, har 
gennem ført D anish Open og 
D anske M esterskaber, har de 
også gennem ført Copenhagen 
M asters, hvor der kan m ærkes 
en stigende interesse fra publi 
kum.
Folkene i arrangem entsudval
get havde også overskud til at 
afv ik le  ungdom sverdensm e 
sterskaberne i Silkeborg i sam 
arbejde m ed Silkeborg B adm in 
ton Klub - en “m indre” turne 
ring med knap 1.000 kam pe 
afviklet over 6 dage. E t stort 
arbejde, men i lighed m ed EM  i 
H erning  høstede S ilkeborg 
Badm inton Klub og arrange 
m entsudvalget utrolig  m ange 
roser for arrangem entet fra alle 
dele af verden.
Indtil nu en krævende sæson for 
arrangem entsfolket, men som 
om de ikke kan få nok, har de 
netop afsluttet 6-nationers tur 
nering for U-17 spillere, og 
N ord iske M esterskaber som  
afvikles i slutningen af april.

H ovedbestyrelsen vil gerne tak 
ke arrangem entsudvalgets folk 
for den m åde de har løst sæso 
nens m ange store opgaver på, 
og der skal sam tidig lyde en tak 
til de klubber, der har stillet 
arbejdskraft og facilite ter til 
rådighed.
A t en række a f disse arrange 
m entsfolk, også vil være at fin 
de i lederstaben såfrem t D an 
mark tildeles VM  1999, er der 
ingen tvivl om, men forbundets 
ledelse m å være opm ærksom  
på, at der ikke trækkes for store 
veksler på de frivillige, sam ti
dig m ed at forbundets traditio 
nelle arrangem enter afvikles på 
højt niveau og at vi laver det 
tredje VM  til topkarakter. Det 
m å således i v idest m ulig t 
om fang sikres, at de bærende 
kræfter ved VM  arrangem entet, 
ikke sam tidig er bærende kræ f 
ter ved de traditionelle arrange 
menter.
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I N T E R N A T I O N A L T  A R B E J D E

Sidste års opstilling af form anden til IBFs 
council førte som forventet ikke til valg, men 
førte til at form anden blev co-opted m edlem  af 
Open Badm inton Com m ittee, der beskæftiger 
sig m ed bl.a. G rand Prix system et herunder 
det nye Grand Slam. Et om råde som bør følges 
utrolig tæt, da vi i m odsat fald kan kom m e ud 
for, at D anish Open bliver en sekunda turne 
ring. M ed om lægningen fra 1997/98 kan vi 
kun holde de 4 stjerner, ved at lægge yderlige 
re 30.000 US$ i præm iesum m en, således at 
den kom m er på 120.000 US$. Dette gælder 
både 1997 og 1998, m en hvordan det så ser ud 
i 1999, afhænger af de igangværende drøftel 
ser om en G rand Slam  serie.
Ideen er hentet fra tennis, og et foreløbigt 
oplæg opererer m ed en præm iesum  i hver tur 
nering på 250.000 US$, en speciel attraktiv 
pointgivning til verdensranglisten og et finale 
stævne for de der kvalificerer sig. Som  hidtil 
skal der så i laget under G rand Slam  være en 
række Grand Prix turneringer.
Asiaternes holdning til form andens valg til 
council er, at nok ønsker man D BF direkte 
repræsenteret, men m an ønsker ikke flere dan 
ske m edlem m er, udover dem  der sidder der i 
forvejen - vicepræsident Tom B acher og EBUs 
præ sident Torsten Berg. Da hovedbestyrelsen 
er tilfreds m ed det arbejde disse to laver for 
badm inton og Danm ark, og derfor bakker op 
bag dem , har H ovedbestyrelsen undladt at 
genopstille form anden til council i IBF.
På europæisk plan har EBU vedtaget en udvi
delse a f  bestyrelsen, for at styrke arbejdet på 
europæisk niveau, og i forbindelse m ed denne 
udvidelse, opstillede DBF O laf Fangel som 
Eventm anager, og han blev valgt uden m od 
kandidater. O laf vil derm ed også frem over 
have sæde i EBUs bestyrelse.
I forlængelse af at Grønlands Idræts Forbund 
er b levet selvstændig og derm ed udm eldt af 
DIF, har det Grønlandske Badm inton Forbund 
ikke længere nogen form el tilknytning til 
DBF. Dansk Badm inton Forbund er dog stadig 
indstillet på at stille know how til rådighed, og 
i m arts m åned afviklede Finn B. N ielsen og 
Ole Krogdal dom m erkursus i forbindelse med 
de Grønlandske M esterskaber.
Hum anitært projekt m ed 3 mili. kr. i støtte fra 
Danida blev resultatet a f l-års drøftelser med 
det Sydafrikanske Badm inton Forbund. D BF 
blev med dette projekt en del a f Dansk U den 
rigspolitik, og for første gang nogensinde er 
D anida gået ind m ed støtte til et sådant pro 
jek t, med det form ål at aktivere børn og unge, 
og derm ed holde dem  borte fra gadehjørnerne 
og krim inalitet.
For at sikre den langsigtede virkning a f det 
toårige projekt, indbefatter det etablering af en 
klubstruktur og dem okratim odel efter dansk 
forbillede, sam t udvikling a f et træner- og 
lederuddannelsessystem .
Det er efterfølgende aftalt med IBF, at de går 

1 ind og bakker op om projektet og tilpasser 
f deres udviklingsprojekter i Sydafrika efter det 
I danske.
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STØTTE-M ULIGHEDER 
TIL FLERE AKTIVITETER
Etablering a f et DIF-udvalg, 
direkte personlige kontakter, 
og aftale om nogle faste pro 
cedurer har forbedret kon 
takten m ellem  DIF og DBF, 
men der skal fortsat arbejdes 
på en forbedring a f disse 
relationer. Den øgede kon 
takt sikrer D IF  en højere 
grad af indsigt i de m ange 
aktiviteter der afvikles under 
den sam lede D BF paraply, 
og sam tidig er det m ed til at 
“aflive” de forkerte opfattel 
ser, som D IF bibringes rundt 
om kring i landet - desværre 
også af badm intonfolk !
Den øgede kontakt g iver 
også DBF et bedre indblik i 
det væ ld a f  støttem uligheder 
som  eksisterer i DIF, og vi 
kan desværre konstatere, at 
der ligger m ange penge og 
venter, såfrem t DBF, kred- 
se /d istrik te r og k lubber 
snakker sam m en og koordi
nerer tingene. Dette gælder 
udnyttelsen af såvel de cen 
trale som decentrale m ulig 
heder.
P rob lem atikken  om kring 
redegørelsesm idler, som den 
blev nævnt på sidste repræ s 
entantskabsm øde, blev løst 
på et m øde m ellem  D IF og 
DBF. Det blev således klar 
lagt, at der ikke eksisterede 
noget problem  m ed rede- 
gørelsesm idlerne, og DBF 
skulle således ikke tilbage 
betale nogen af de m odtagne 
tipsmidler.
I indeværende regnskabsår 
redegøres efter nye og skær
pede principper, men da dis 
se var kendte ved budget
lægningen, og har indgået i 
drøftelserne ved udarbejdel 

se a f budgettet, kan DBF 
redegøre for den kræ vede 
andel af tipsm idlerne. U do 
ver at det nu er nøjere defi 
neret hvilket typer a f  aktivi 
te te r der kan  anses for 
om fattet af redegørelsesm id- 
lerne, er det også præciseret, 
at det skal være aktiviteter, 
der afvikles a f  specialfor 
bundet og som led i forbun 
dets b reddeid ræ tspo litiske 
m ålsæ tninger og indsatsom 
råder.
DIFs krav kan anses som en 
skærpelse, men p.g.a stigen 
de politisk  pres, har D IF  
valgt i endnu højere grad at 
sikre, at Kulturm inisteriets 
krav til anvendelsen a f rede 
gørelsesm idler kan opfyldes. 
E t træk som  H ovedbestyrel 
sen på den ene side finder 
stem m er d årlig t overens 
m ed DBFs decentrale tanke 
gang på breddeom rådet, 
men som synes m eget for 
nuftigt, når henses til den 
stigende politiske bevågen 
hed om idrættens anvendelse 
af tipsm idlerne. 
H ovedbestyrelsen  g læ der 
sig over den positive udvik 
ling i dialogen, og vil gerne 
takke for et godt sam arbejde 
i det forløbne år, og ser frem  
til en fo rtsa t konstruk tiv  
udvikling i sam arbejdet i de 
kom m ende år.

T eam  D a n m a rk
D BFs sam arbejde m ed kon 
su len tafdelingen  i Team 
D anm ark  har gennem  de 
seneste år udviklet sig i en 
m eget positiv  re tn ing , til 
begge parters gensidige til 
fredshed. Sam arbejdet fun 

gerer i en yderst konstruktiv 
dialog  m ed gensid ig  
lydhørhed og respekt for 
hinandens arbejde. D er skal 
lyde en generel tak til konsu 
lentafdelingen for dette, men 
også en speciel tak til Finn 
M ikkelsen, med håbet om at 
d ialogen m ed forbundets 
nye sportschef vil være lige 
så konstruktiv. 
S am arbejdsaftalen  m ellem  
D B F og Team  D anm ark  
udløber m ed udgangen af 
denne sæson, og efter drøf 
telser i H ovedbestyrelsen er 
indledt drøftelser med TD 
om en forlængelse a f afta 
len. U dover tilfredshed med 
sam arbejdet i den forløbne 
tid, har en række andre fak 
to rer haft indflydelse på 
H ovedbestyrelsens b eslu t 
ning.
DBFs hovedsponsor FA 
V Ø R har efter flere års sam 
arbejde valgt en ændring i 
deres sponsorkoncept, hvil 
ket betød at FAVØR ikke 
ønskede at forlænge hoved 
sponsoraftalen  m ed DBF. 
Sam arbejdet i de forløbne år 
har fungeret til gensidig til 
fredshed, og til gavn og glæ 
de for begge parter, og ikke 
m indst m å etableringen af 
FAVØR Road Show beteg 
nes som  en god profilering 
af FAVØR og badm intons 
porten. H ovedbestyrelsen vil 
gerne takke for et godt sam 
arbejde, og håber at frem ti 
den på en eller anden måde 
atter vil bringe FAVØR på 
(badm inton)-banen.
Team  D anm arks arbejde 
m ed sponsorer er gået p lan 
m æssigt, og når sponsorind-

tæ gten i sk rivende stund 
kunne tyde på, at ligge en 
anelse under det forventede, 
kan dette alene tilskrives, at 
TV dækningen var m indre 
end forventet. At sponsor
dækningen på VM -ungdom  
var yderst ringe m å igen til 
skrives, at TV 2 ikke ønskede 
at sende, og selvom  DK4 
transm itterede, er sponsorer
nes interesse yderst begræn 
set når seerfladen  ikke 
om fatter sam tlige husstande 
i Danmark.
Værdien af de nye TV-afta- 
ler m ellem  Idrætten og TV1/ 
TV2 er det endnu for tidligt 
at sige noget om, selvom  det 
p.t. ser ud til en m indre stig 
ning i transm issionshonora 
rerne for indeværende regn 
skabsår. For så vidt angår 
betydningen a f den nye 
sports-kanal, er det p.t. et 
spørgsmål om tro, men selv 
om kanalen skulle nå sit suc- 
ceskriterie  m ed 250.000 
husstande, vil det stadig 
være uinteressant for bad 
m inton i forhold til de kom 
m ercielle arrangementer.
En øget TV -dæ kning på 
Idrætten kan i sig selv være 
positiv, også selvom  den kun 
kom m er ud til en m eget beg 
rænset del a f  befolkningen, 
og eksem pelvis ville trans 
m issioner på sportskanalen 
fra D M -ungdom  og/eller 
holdtum eringen være posi 
tivt og åbne nye muligheder. 
TV-dækningen fra kom m er
c ie lt baserede id ræ tsbeg i 
venheder (D .O ., DM  og 
M asters), m å derim od være 
på landsdæ kkende b eta 
lingsfri TV, da sponsorerne i

m odsat fald vil miste inter
essen, og det økonom iske 
grundlag for begivenheder 
ne derm ed falder bort.
En ny international TV-afta- 
le tyder på en stigning i ind 
tægten herfra, og kan sam ti
d ig på lang sigt, danne 
grundlag for øget interesse 
fra in ternationale/A siatiske 
sponsorer, og af den vej bli 
ve et supplem ent til de dan 
ske sponsorer, og D BF kan 
derm ed få en andel af de 
væsentlig større sponsorbe 
løb, som der opereres m ed i 
Asien.
H ovedbestyrelsen vil gerne 
takke m arketingsafdelin- 
gen/Steen Fladberg for det 
gode sam arbejde, som  for
håben tlig  kan fortsæ tte 
under en evt. ny sam arbejds 
aftale.

TOPSPORT - MEN MINDRE TV-DÆKNING
Vi kan i år konstatere en 
pæn dækning a f forbundets 
traditionelle arrangementer, 
hvorim od dæ kningen af 
V M -ungdom  lader m eget 
tilbage at ønske. Endnu en 
lille m alurt i bægeret, er at 
TV-dækningen er reduceret, 
hvilket forekom m er under 
ligt i lyset af at spillem e 
klart har dokum enteret, at 
det er badm inton i verdens 
klasse vi byder på.
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H ovedbestyrelsen m å des 
værre igen i år konstatere, 
at om talen  af sp illernes 
p ræ sta tioner i ud landet 
lader m eget tilbage at 
ønske, og her er TV heller 
ingen undtagelse. Selv når 
T V -stationerne tilbydes 
finalen i Thom as Cup - ret 
tig h ed er og satelitsignal 
kvit og frit - ønsker man 
ikke at sende - uforståeligt, 
det er dog finalen i verden-
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sm esterskabet fo r herre 
landshold.
D et sure fø lger m ed det 
søde, og i den forløbne 
sæson har dele af pressen 
ikke lagt fingrene im ellem  i 
forhold til forbundets ledel
se.
H ovedbestyrelsen accepte 
rer, at sådan er spilleregler 
ne også i sam spillet med 
pressen, og respekterer til 
fulde pressens opgave som

form idler af såvel det gode 
som m indre gode. 
H ovedbestyrelsen  finder 
dog, at det i nogen situatio 
ner har været det sensati 
onslystne, der har været i 
højsædet, frem  for den reel 
le saglige og nuancerede 
frem stilling.
G enerelt har sam arbejdet 
m ed m edierne væ ret til 
fredsstillende, og der skal 
da også lyde en tak til de

skrivende journalister, stu 
d ievæ rter, teknikere og 
andre der følger og arbejder 
om kring badm inton.

A fslutningsvis skal fra H o 
vedbesty relsen  lyde en 
STOR tak til kontorets per 
sonale, for endnu et år med 
enorm t m eget arbejde, samt 
til klub-, kreds- og distrikts 
ledere og øvrige sam ar 
bejdspartnere.
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EN M ILLION  I EGEN 
KAPITAL OM  TO  AR

Når jeg  her op til repræ sen 
tantskabsm ødet skal se på 
Forbundets » sundhedsstil 
stand«, sp ille r sidste års 
anderskud på 1,4 m iil. kr. 
naturligvis en stor rolle, men 
selvom vi på to år har sat 2,3 
miil. kr. til, finder jeg  alligevel 
at den m egen negative avi
somtale har skudt noget over 
målet.
At situationen var alvorlig, 
skal jeg  ikke lægge skjul på, 
specielt i perioden frem  til 
Hovedbestyrelsens junim øde, 
hvor Forbundets nye kasserer 
kunne frem læ gge en total- 
°versigt over Forbundets øko 
nomiske situation.
Et budget for 1996/97 m ed et 
°verskud på 5 - 600.000 kr. 
blev vedtaget og H ovedbesty 
relsen tiltråd te  kassererens 
horslag til nye budgetstyrings- 
Ptocedurer.
Een løbende budgetopfø lg 
ning viser at budgettet holdes, 
°g sam tidig er det glædeligt at 
konstatere, at det stram m e 
budget kun i begrænset om 
fang er gået ud over aktivite 
terne.
Efter forhandlinger m ed DIF, 
blev der endda m ulighed for, 
Ved sæsonstarten, at udsende 
hvervekam pagnem ateriale til 
alle k lubber, således at de 
kunne udnytte Poul E rik  Høy- 
ers OL-guld.
Hovedbestyrelsen og Forret- 
nm gsudvalget har fået styr på 
^er> økonom iske situation, og 
^md det frem lagte budgetfor 
slag for 1997/98, og en fortsat 
stram linie i 1998/99 vil For
bundets mål om  en egenkapi
tel på 1 mili. kr. kunne nås pr. 
30- juni 1999. Det er også 
S æ d e lig t at konstatere , at 
sponsorerne trods den negati- 
^  avisom tale, har støttet os i 
hidtidigt om fang. 
Edviklingssektionen har gen- 
Jtemført de kendte aktiviteter, 
har udarbejdet m aterialet til 
hvervekam pagnen, integreret
¡tegdomsklassifikationen med
EGI, har tilfø rt C & D- 
mplomtum eringer, udarbejdet 
°Plæg til Badm intonskoler og 
udarbejdet revideret oplæg til 
P°litikkatalog.

reddeidrætskonsulenten har 
S teget i en lang række for- 

skelligartede aktiv ite ter, og 
1 bagem eldingerne tyder på 
n Positiv holdning til, at DBF 
adelig har fået en breddeid- 
®tskonsulent.
rrangem entssektionen har

afviklet de sædvanlige aktivi 
teter, dom m erne nyder høj 
international anseelse, hold 
turneringen sluttede med en 
øredøvende finale i KB-hal- 
len, D anish O pen blev afviklet 
med 90.000 US$ (3-stjem et) i 
p ræ m iesum , afv ik lingen  a f 
U ngdom s-V M  i S ilkeborg 
m ed stor succes, stigende pub 
likum sinteresse for M asters, 
6-nationers for U-17 i Greve 
og sam tidig m ed repræ sen 
tan tskabsm ødet, starter de 
N ordiske M esterskaber for 
seniorer i Solrød og følges op 
m ed en landskam p m od Sveri 
ge i S tubbekøbing den 29. 
april.
E litesektionen m ed tilfreds 
stillende resultater ved U ng 
dom s-VM , fire guldm edaljer 
ved E uropam esterskaberne, 
O L -guldm edalje  og m ange 
andre bem æ rkelsesvæ rd ige 
sejre i Grandprixtum eringer. 
En ny og velkvalifice re t 
sportschef til at fortsæ tte den 
eliteære udvik-ling, god støtte 
og opbakning fra Team D an 
m ark, en yderst velkvalificeret 
landstræ ner H enrik Lyngby i 
spidsen fo r et veluddannet 
trænerkorps, og ikke at forg 
lem m e en lang række spillere 
som lover godt for frem tiden.

D et er også glædeligt, at For 
bundet har haft overskud til 
dels at hjæ lpe G rønland m ed 
dom m eruddannelse og sam ti
dig indgå i et hum anitært pro 
jek t sam m en m ed det Sydafri 
kanske Badm inton Forbund. 
Endvidere er det positivt, at 
det er lykkedes at bibeholde 
DBFs aftale m ed Codan om 
en kollektiv sportsulykkesfor 
sikring, til trods for klubber
nes ringe brug af ordningen. 
Billigt, 37,50 kr. pr. medlem , 
og her skal m an væ re op 
m æ rksom  på, at netop  
sportsu lykkesforsikring  ikke 
er indeholdt i DIFs generelle 
forsikring.
Sidst men ikke m indst skal da 
også nævnes det store arbejde 
og de m ange aktiviteter som 
afv ik les ude i k redse  og 
d istrik te r til sto r gavn for 
klubberne og Dansk Badm in 
ton.
A lt er relativt, m en ser vi på 
den brede vifte af vellykkede 
ak tiv ite ter der afv ik les i 
Dansk Badm inton Forbunds 
regi, vil jeg , uden at skulle 
feje noget ind under gulvtæp 
pet, fastslå at Dansk Badm in 

ton Forbund lever i bedste 
velgående.
Dette skyldes ikke m indst, at 
afv ik lingen a f ak tiv ite terne 
sker stort set uafhængigt af de 
po litiske  trakasserier i og 
om kring  H ovedbesty relsen / 
Forretningsudvalg. Trakasse 
rierne har fået m ange spalte 
m illim eter i pressen, som i 
m ere eller m indre unuanceret 
form, har bragt m ange mere 
eller m indre rigtige oplysnin 
ger til torvs, godt hjulpet af 
enkelte badm intonledere.D is 
se ting bliver der sikkert rig 
lejlighed til at diskutere på 
rep ræ sen tan tskabsm ødet, så 
jeg  vil ikke her kom m e næ r
m ere ind på det, m en under 
strege vigtigheden af, at uan 
set hvem  der m åtte blive valgt 
til hvad, så m å vi efter m ødet 
stå sam m en om Dansk Bad 
m inton Forbund, og respekte 
re de beslu tn inger og valg 
som på bedste dem okratiske 
vis er foregået på Forbundets 
repræ sentantskabsm øde.

K R E D S E N E  O G  D I S T R I K T E R N E

D B F blev stiftet i 1930, og i årene 1934, 1935 og 
1939 kom  kredsene til, og i m odsætning til m angt og 
m eget i sam fundet i øvrigt, er der ikke ændret noget 
synderligt ved det. D et kan for så vidt også være 
m eget godt, og det har da også igennem  en lang 
årrække været en alm indelig opfattelse, at skulle der 
ændres noget på det, ja  så m åtte det være kredse- 
ne/distriktem e selv, der fandt ud a f dette.
Jeg er ved et par tidligere lejligheder, hvor jeg  havde 
form astet m ig til, at påpege nogle ting om kring 
kredsinddelingen, blevet sat godt og grundigt på 
plads. Det forventede jeg , som en naturlig reaktion 
på kredsenes suverænitetshævdelse, og en helt natur 
lig reaktion, når man stiller spørgsm ålstegn ved 
noget bestående, og vel ikke m indst i et politisk 
system.
Uden i øvrigt at have dyrket arkiverne og fundet 
m edlem tallene fra 30 'erne, synes jeg, det e r utroligt, 
at et system , som er struktureret m ed baggrund i 
under 1% af vores nuværende m edlem stal, og med 
60 - 65 år på bagen, stadig skulle være det m est tids 
svarende. Ville vi opbygge det sådan i dag ?
Jylland har gennem  en årrække brugt m asser a f ener
gi på strukturdrøftelser, og de er et glim rende bevis 
på, hvor svært det er at lave om  på noget bestående. 
På sidste repræsentantskabsm øde adviseredes en 
fæ lles jy sk  holdtum ering, m en den har desværre 
også lidt skibbrud. A ndegårdsproblem atikkem e m el
der sig igen, og vi m å vel også være ærlige og erken 
de, at det ikke kun er i det rigtige politiske liv, at 
taburet-terne og subjektiviteten spiller ind.
I et sam fund i bevægelse er m odstand m od foran 
dringer lige så farlige som indstillingen, “vi kan 
selv”, og begge roller findes, når vi drøfter ændrin 
ger i noget bestående.
Jeg har ved flere tidligere repræsentantskabsm øder 
påpeget m ulige æ ndringer i kredsopdelingen, og jeg 
skal ikke lægge skjul på, at ideen om at nedlægge 
kredsene og etablere am tsudvalg eller lignende til 
specifikke opgaver, finder jeg  er nogle seriøse over 
vejelser værd, men det vil vi få lejlighed til at drøfte 
i forbindelse m ed Søren Chr. Jensens forslag.
N år vi skal vurdere vores strukturer og m åden vi 
arbejder på, er det også væsentligt at fokusere lidt på, 
hvad vores opgave er som frivillige ledere. Jeg tager 
for givet at ingen kunne finde på at sige ja  til en post, 
blot for at opnå en eller anden form  for personlig sta 
tus eller platform  for sine egne personlige holdnin 
ger, i hvert fald ikke hvis de er i strid m ed m edlem 
mernes.
Jeg tager også for givet, at når man har sagt ja  til et 
sådant arbejde, er man også parat til at yde de m an 
ge timer, der er nødvendige for at løfte sit ansvar, og 
derm ed forpligtelse i forhold til resten a f  system et - i 
m odsat fald skylder man alle an-dre frivillige ledere 
at sige nej, eller trække sig når man m å erkende, at 
man af den ene eller anden grund ikke er i stand til at 
løfte opgaven.
At man tilfældigvis er form and eller udvalgsfor 
mand, er jo  ikke ensbetydende m ed, at ens subjek 
tive holdninger er den gyldne sandhed, men snarere 
udtryk for at man har forpligtet sig til, på dem okra 
tisk vis, at afsøge m edlem m ernes m eninger og hold 
ninger, sam t varetage deres interesser uanset ens per 
sonlige m ening. B liver dette at drive for m eget vold 
mod sig selv, m å m an overlade pladsen til andre.
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Ø G E T  B R E D D E S A T S N I N G  
-  O G  H Ø J  E L I T E - S T A T U S

E t a f  form ålene m ed om læg 
ningen a f strukturen i 1992 
var en øget satsning på bred 
den, men i respekt for, at 
DBF også er en eliteorgani
sation, og under ansvar for 
b ibeholdelse  a f  den høje 
internationale standard som 
Dansk Badm inton havde og 
stadig har. Forbundet skulle 
fungere som igangsætter og 
koordinator, hvorim od ar 
bejdet m ed bredden skulle 
afvikles i kredse og distrik 
ter - en sm uk decentral tan 
kegang.
Forbundets igangsætning af 
nye in itia tiv er b lev  m ødt 
m ed blandede følelser, fra 
den positive holdning , til 
den negative og med direkte 
kritik af forbundets udvalg/ 
folk.
Den som ikke laver noget, 
lav er ingen fejl, og v ist 
begår forbundets folk da ind 
im ellem  fejl, men når kred- 
se/distrikters repræsentanter, 
enten ikke havde deres m an 
dat i orden, eller ikke mødte 
op og/eller undlod at besva 
re henvendelser, blev der 
alligevel skudt på forbundets 
folk.
Å rsagerne til den udvikling 
kan være mange, spændende 
fra mangel på frivillige lede 
re, m anglende interesse og 
til slet og ret dårlig kom m u 
nikation im ellem  kreds/di- 
strikt/Forbund - m en hvor
om  alting er, førte det til at 
vi bekræftede hinanden i, at 
decentralisering af breddear 
bejdet var det eneste rigtige. 
Så når nogle få i dag stadig 
taler om at sende dele af 
tipsm idlerne, og i hvert fald 
redegørelsesm id lerne til 
k redse/d istrik ter, ville det 
nem m este for mig være at 
gribe fo rslaget m ed kys 
hånd, men dels taler DIFs 
krav til anvendelsen af rede- 
gø re lsesm id ler im od en 
sådan løsning, og dels tyder 
kulturm inisterens Idræ tspo 
litiske redegørelse på, at det 
te ville være uhensigtsm æs
sigt.
M ed baggrund i de mange 
inform ationer der i tidens 
løb tilflyder mig, tør jeg  
sim pelthen ikke vælge den 
nem m e løsning, m ed at sen 
de 800.000 kr i redegørel- 
sesm idler til kredse/distrik 
ter. Enten inform erer kred 
se/distrikter og diverse klub 
ledere ikke forbundets lede-

re ordentligt, eller også er 
det relativt begrænset, hvad 
der rundt om kring i landet er 
igangsat af nye aktiviteter i 
satsningen på ungdom sspil 
lere og m otionister, på 
potentielle nye medlemmer. 
Jeg har fuld forståelse for, at 
det er svært at sætte nye ski
be i søen, når m an som 
kreds/distriktsleder i forve 
je n  ligger vandret, m en 
kom m er redegøre lsesm id 
lerne ud, ja , så skal der 
igangsættes nye aktiviteter, 
som kan godkendes af DIF, 
og anvendelsen skal ske som 
et led i Forbundets breddeid 
ræ tspolitiske indsats-om rå 
der.
Repræsentantskabet er kred 
se og distrikter, og disse sag 
de i 1992 ja  til breddesats 
ningen, men ovennævnte re 
aktioner på forbundets initi 
ativer kom bineret med den 
relativt begrænsede satsning

på nye initiativer i kredse og 
distrikter, tyder for mig på, 
at vi totalt set ikke har gen 
nem ført det, vi lovede hin 
anden i 1992. Dette kom bi
neret m ed D IF 's  krav, tyder 
for mig på, at vi skal ændre 
strategien, så den i højere 
grad kom m er i overensstem 
m else med de spilleregler, 
D IF stiller op.
D ette forudsæ tter for mig at 
se, en vis afgivelse af suve 
rænitet fra den enkelte kreds 
til hovedbestyrelsen og en 
grundig analyse a f  de sam le 
de økonom iske sam m en 
hænge i DBF, m ed henblik 
på en eventuel om lægning af 
kontingentsystem , gebyrpo 
litik og anvendelse af tips 
m idlerne. Pengestrøm sana 
lysen, som  vi vedtog sidste 
år, vil væ re fæ rdig  til 
H ovedbestyrelsens m øde i 
juni, og vil som  sådan kunne 
indgå i evt. kom m ende

strukturdrøftelser i Hoved 
bestyrelsen.
For så vidt angår den økono 
m iske del, vil jeg  ikke stille 
nogen i udsigt, at der totalt 
set kan blive tale om nogen 
decideret kontingentnedsæ t
telse, men det kunne måske 
føre til nogle om lægninger, 
der gør det m uligt at holde 
på nogle flere klubber. 
D istrik ts-, kreds- og fo r 
bundskontingent ville som 
udløber at en sådan under 
søgelse blive et blandt flere 
v ig tige d iskussionsem ner, 
herunder om det lave for 
bundskontingen t fo rtsa t 
skulle fastsættes m ed bag 
grund i at tipsm idlerne skul
le blive i forbundet, eller 
kontingentet skulle sættes op 
til f.eks. 25,- kr. og nogle af 
tipsm idlerne så skulle kana 
liseres til kredse og distrikter 
som aktivitetstilskud.
En evt. suverænitetsafgivel
se b liver nok m indst lige så 
svær at håndtere af flere for 
skellige årsager. “Identitet 
skrisen” er i første række en 
væsentlig blokering, og her 
m ed m ener jeg  den opfattel 
se, der stadig trives i bedste 
velgående i kredse og 
distrikter - “det er også dem  
ovre i for-bundet, der ikke 
har fattet noget som helst” 
Den anden del af “krisen” 
består i m anglende fælles- 
skabs-/ansvarsfø lelse i f.t. 
øvrige kredse/distrik ter og 
Forbund - man har nok i 
egen lille andegård, og tæ n 
k er så ikke på helheden 
Dansk Badm inton Forbund. 
For mig er der dog den væs 
entlige forskel, at sam tlige 
kredse/distrikter er repræ s 
enteret i H ovedbestyrelsen, 
hvor de tilsam m en har et 
klart og solidt flertal, og her 
udover har de naturligvis 
flerta lle t på rep ræ sen tan t 
skabsm ødet. For den enkelte 
kreds/distrikt kan det natur 
lig-vis været et problem  dis 
se steder, at et dem okratisk 
flerta l kan beslu tte  noget 
andet, end det m an selv 
m ener, m en har m an et 
dem okratisk  sindelag  og 
respekterer de dem okratiske 
spilleregler, legitim erer det 
ikke, at man går ud og “bag 
taler” forbundet.
Gennem  de sidste 10 - 15 år 
er fronterne m ellem  kredse 
ne blødt m eget op, og sam 
arbejdet blevet langt bedre,

m en når jeg  alligevel frem 
hæ ver iden tite tsproblem et, 
er det fordi jeg  mener, det er 
en reel blokering. En ting er, 
at sagsbehandlingen til 
H ovedbestyrelsen kan gøres 
bedre, men selv i sager, hvor 
alt har været i orden, ender 
det med, at forbundet bliver 
hængt ud.
Enten er der kom m unikati 
onsproblem er fra kredsens/ 
distriktets hovedbestyrelses 
medlem , eller også kan det 
selvfølgelig skyldes, at de 
ikke kan håndtere dette at 
operere m ed flere kasketter, 
som  trods alt er forudsæ tnin 
gen fo r at operere  i et 
rep ræ sen ta tiv t dem okrati- 
Nemt nok for mig at sige, for 
selvom  nogle mener, at jeg 
har to kasket-ter på, arbejder 
jeg  for DBF, uanset om  jeg 
sidder for bordenden i 
Hovedbestyrelsen eller For
retningsudvalget.
M odsat et so lid t flertal 
m ener jeg  ikke, at den over
ordnede struktur er skyld i 
vores problem er i DBF, og 
de underskud vi har haft i 
D B F kunne være opstået, 
uanset hvilken struktur vi 
havde haft - lever en/flere 
ikke op til det ansvar, de haf 
påtaget sig, kan det ske uan 
set, hvordan kasserne er teg 
net.
Pr definition ser jeg  heller 
ikke H ovedbestyrelsen  og 
Forretningsudvalget som to 
m odsætninger, der skal hol
des skarpt adskilt, jeg  ser det 
tvæ rtim od som en styrke 
med den eksisterende over
lapning af dels form and og 
næstform ænd og dels det af 
Hovedbestyrelsen udpegede 
m edlem  af FU. Vi har jo  net
op også set med de 3 repræs
entanter, Hovedbestyrelsen 
har haft ud-peget, har med
virket positivt og konstruk 
tivt i FUs arbejde, men væs
entligst m edvirket til at bed 
re sam arbejdet og forståel
sen m ellem  HB og FU. 
Fokus er m åske igen blevet 
sat lid t negativ t, og man 
glem m er de trods alt mange 
sager, som får en seriøs og 
kvalificeret behandling  ^  
Hovedbestyrelsen. Nej, eftef 
min opfattelse er problemet 
dels et kom m unikationspro- 
biem  og dels “Identitetskri 
se” og bør løses som sådan- 
og ikke ved strukturændrin 
ger.
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KLAR TIL AT SATSE PA 
TILBUD TIL UNGDOM

Ungdom m en er et utroligt væsentligt om råde, 
hvis vi også i næste årtusinde vil være et af de 
førende forbund, og være en af de sportsgrene, 
man taler om. Efter en lang række år m ed fal 
dende fødselstal vendte udviklingen for 6 - 7 
år siden, og ønsker vi, at en passende del af 
disse spiller badm inton, er det ikke spor for 
tidligt, at kom m e ud a f start hullerne. Vi har 
forudsætningerne for at få tag i disse unge 
mennesker, men det forudsæ tter en aktiv ind 
sat fra vores side.
Vi har et udbredt og godt klub- og -trænersy 
stem, vi har ungdom sklassifikationen som 
rum m er alle m uligheder for at de kan kom m e 
til at spille m od jæ vnbyrdige m odstandere. 
Antallet af turneringer i de laveste klasser er 
startet lidt lavt, m en antallet a f  turneringer er 
nu stigende, og for at få endnu flere klubber til 
at arrangere disse typer turneringer, har DBF 
lanceret et projekt med di-plom -turneringer. 
Udover dette m å kredse/distrikter gøre en 
aktiv indsats for at få flere af disse turneringer, 
så badm inton bliver attraktivt for børnene - det 
£r nu det sjoveste at spille m od jævnbyrdige. 
Man kunne også overveje om vi helt skal 
droppe aldersgrænserne, og istedet lave en 
total rangliste, og så udelukkende lade place 
ring på listen være afgørende for hvilke type 
turneringer den enkelte kunne stille op i. Spil 
fra A - A.
Andre turneringsform er og m åske m indre 
holdstørrelser kan være andre veje at gå for at 
få hævet aktivitetsniveauet for disse alders 
grupper. M åden, vi agerer på, og evnen til at 
tænke anderledes, vil have en afgørende virk 
ning på, om vi ser “vores” andel af de nye 
børn og unge i badm intonhallerne.
Vi m å gøre noget - de kom m er ikke af sig selv. 
Skræmmer forældre, klubledere og træneres 
am bitioner på børnenes vegne nogle a f de 
Unge væk fra badm inton? Som ledere kan vi 
naturligvis sagtens blive enige om, at nogle 
forældres am bitioner får deres børn til at væl- 
§e badm inton fra. O m vendt m ener jeg  ikke, vi 
er gode nok til at vende blikket mod os selv, 
°g personligt tror jeg , at ledernes am bitioner 
På børnenes vegne, og derm ed de krav vi stil 
ler, skræm m er langt flere væk.
EI u bIederens/-træncrens am bitioner er fors 
ke-lige, men når vi i dette forum  behandler 
riet, m å vi glem m e vores rødder og am bitioner 
1 klubberne, og forholde os til det, som vi er 
ber for, nem lig at varetage badm intons interes- 
ser - 0g ikke skræm m e flest m ulige væk. B ad 
minton for børn og unge skal prim ært være 
sJ°vt og skabe et godt netværk, og erfaringer 
ne viser jo  også, at hovedparten a f dem , der 
nlev Danm arks stjerner, ikke var dem , der stod 
' r i  række som  ungdom sspil-lere.
Af klubledere m.fl. er m eget afvisende i for- 
h°l(l til forslag om , at hæve aldersgrænsen for 

eltagelse på DH/DS-hold er vel ikke overra- 
skende, men jeg  ser prim æ rt argum enterne 
s°nt udtryk for traditionel vanetæ nkning, hvor 
man kun tager stilling til lige nøjagtig den del.

1 rnå forholde os og tænke i sam m enhænge 
°8 helheder, det skaber udvikling, afvisning 
"ri lra status quo skaber stagnation.

M ine synspunkter er jo  nok 
kendt a f  de fleste, men når jeg 
gentager dem  i denne sam m en 
hæng, skyldes det nogens evne 
til at opfatte forslaget som en 
provokation, i stedet for at for 
holde sig til de visioner der lig 
ger i det. Det vedrører i første 
række Elitedivisionen, m en da 
også spørgsm ålet om kam pan 
tallet i det hele taget.
DH/DS indeholder 128 hold, 
som repræsenterer 91 klubber 
ud af de over 600 m edlem sklub 
ber, D BF har. K lubberne bekla 
ger sig over, hvor m eget det 
koster dem  at deltage, at forbun 
det ikke gør nok for at profilere 
tu rneringen og ikke stø tter 
særlig m eget økonom isk.
På m ange m åder finder jeg , 
tiden er løbet fra holdtum erin- 
gen, i den form  vi kender den i 
dag, m en selvfølgelig skal den 
b ibeholdes som  ryggraden  i 
DBF, og i sidste ende betyder 
kredse og distrikters holdturne 
ring nok m ere for m ig i denne 
sam m enhæng.
Om det er 5, 7, 9 eller 11 kam pe 
vi skal gå over til, kan altid 
diskuteres, men for elitedivisio 
nens vedkom m ende er jeg  ikke i 
tvivl om, at vi skal vælge 5 
kam pe. Det vil stadig kunne 
være det, man stiler mod i klub 
berne, og fæ llesskabet sam t det 
social sam vær på holdet er ikke 
ringere, fordi man kun spiller 
f.eks. 5 kampe.
Hvis vi skulle starte fra bunden 
i dag, hvorfor skulle vi så lige 
nøjagtig vælge 13 kampe.

Elite
Dette om råde vil jeg  ikke bruge 
de m ange linier på, men konsta 
tere at den professionalisering, 
vi igangsatte i forbindelse med 
strukturændringen i 1992, har 
vist en yderst positiv udvikling. 
Da det ikke kun er “system et”, 
der bæ rer æren for dette, skal 
der fra min side lyde både et 
stort tillykke, men også en stor 
tak for den indstilling, spillerne 
ligger for dagen og de resultater 
de præsterer.
Til de spredte bem æ rkninger 
om forkælelse a f spillerne, som 
jeg  m øder fra tid til anden, har 
jeg  kun det at sige, at jeg  ikke 
tror, disse ledere egentlig ved, 
hvad det handler om og kræver 
a f  spillem e at tilhøre verdens 
toppen. M eget hård t arbejde 
både fysisk og psykisk, og så 
synes jeg , at vi som ledere må 
prøve at bære over med, hvis 
enkelte spillere i deres udtalel 
ser skulle have glemt, at “syste 

m et” faktisk er det,der har givet 
dem  m uligheden for at nå dertil, 
hvor de er.
Vi skal se spillerne som  sam ar
bejdspartnere - de m å give, vi 
må give - og i hele breddedebat
ten m å vi ikke glem m e vores 
ansvar og forpligtelse til elitear 
bejde på et højt niveau.

Idræ tspolitik
O m verdenen bevæ ger sig hele 
tiden, og næppe har kulturm ini
sterens pengestrøm sanalyse 
“blåstem plet” idrættens anven 
delse a f  tipsm idlerne, før den 
nye k u ltu rm in ister udsender 
regeringens id ræ tspo litiske 
redegørelse, m ed nye krav til 
idræ tslederne, bl.a.
• D er skal opstilles m ere kon 
krete mål og ram m er for organi
sationernes frem tidige bredde 
indsats
• D er skal indføres en forvalt 
ningsrevision, hvor organisatio 
nerne vurderes ud fra param e 
trene sparsom m elighed, p ro 
duktivitet og effektivitet
• M inisteriet og organisationer
ne skal for frem tiden lave aftale 
om fordelingen  a f opgaver 
inden for den særlige bredde 
indsats.
Til trods for, at analysen ikke 
fandt anledning til at kritisere 
idræ ttens anvendelse a f  tips 
m idlerne, ser det um iddelbart 
ud til, at politikerne lægger op 
til, at de i endnu højere grad vil 
have indflydelse på, hvilke akti 
viteter vi som ledere skal lægge 
frivillige arbejdstim er til. 
O m vendt pålægger de os mere 
adm inistrativt arbejde, og så må 
vi jo  håbe på, at vi efter en fuld 
arbejdsdag, stadig er i stand til, 
at arbejde så p roduk tiv t og

effektivt, at vi ikke efterfølgen 
de kritiseres a f forvaltningsrevi
sionen.
E ksem plerne på de sæ rlige 
breddeindsatsom råder har for 
fleres vedkom m ende karakter af 
d irek te  sociale opgaver, og 
sådan um iddelbart kunne det 
tyde på, at idræ tsledem e nu skal 
på-tage sig m ere socialt arbejde 
i forhold til m edborgere, hvor 
det sociale system har opgivet 
og/eller ikke har råd. Det har jo  
også vist sig m eget svært at 
rekruttere til friviligt socialt ar 
bejde.
N oget kan m uligvis integreres 
uden det skræm m er de frivillig 
ledere væk, m edens andet givet
vis vil få m ange klubledere til at 
stå af, og derm ed undergraver 
politikerne det store sociale ar
bejde, som allerede udføres af 
frivillige idrætsledere, og hvor 
tipsm idlerne ville række som en 
skrædder i helvede, såfrem t det 
skulle betales af de offentlig 
kasser.

TV
Et yderst kom pliceret billede 
tegner sig p.t., dels m ed den nye 
TV-aftale, m ed etableringen af 
den nye sportskanal og endelig 
m ed drøftelserne i EU. E t om rå 
de, som vi m å følge m eget tæt, 
men holder det, vi har set p.t. 
m ed at f.eks. M asters skal sen 
des på Sportskanalen, vil denne 
turnering ophøre m ed at eksiste 
re, m edm indre vi via internatio 
nale TV -aftaler og sponsorer 
kan skaffe de nødvendig midler. 
Det sam m e vil gælde Danish 
O pen, og selvom  politikerne 
skram ler m ed sablen, så taler de 
jo  landshold og kun fodbold og 
håndbold, så badm inton kunne 
m eget vel blive sorteper. Vi m å 
derfor styrke indsatsen i forhold 
til international TV og Asiatiske 
sponsorer.

A fslutn ing:
Et år går hurtigt, m eget hårdt 
arbejde, m ange gode oplevelser, 
m ange gode sociale stunder de 
frivillige im ellem  og frem  for 
alt m ange gode resultater på alle 
niveauer for Dansk Badm inton 
Forbund.
Hårde diskussioner og m ange 
øre tæ ver skal ikke forh indre 
mig i at takke alle for et godt 
sam -arbejde og arbejde for 
DBF, og sidst men ikke m indst 
en m eget stor tak til kontorets 
personale for det store arbejde, 
de har udført, og den tålm odig 
hed de udviser overfor os frivil 
lige ledere.
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ARRANG EM ENTSUDVALG ET • SØREN NIELSEN

SÆSON MED MASSER 
AF ARRANGEM ENTER
Arrangementssektionen har 

p.t. ikke besat sektionsleder
posten.
A r r a n g e m e n ts u d v a lg e ts  

beretning ved Søren Nielsen

Sæsonen 95/96 sluttede med 
et brag af et arrangement, 
nemlig Europamesterskaber
ne afholdt i Herning, og de 
var dårlig slut, før de næste 
store opgaver stod for døren. 
Efteråret bød på to store opga
ver, først Danish Open, som 
skulle afvikles i Middelfart, 
derefter Ungdoms verden 
smesterskaberne i Silkeborg. 
Begge steder har tidligere 
med stor succes afholdt arran 
gementer, så vi var ikke alt for 
bekymrede; men vi må dog 
indrømme, at der i månederne 
op til var hektisk aktivitet i 
udvalget.
Dan Bunkering Danish Open 
Først Danish Open, som Mid 
delfart, grundet 500 års køb 
stadsjubilæum, var vært for. 
Her har tidligere været afholdt 
DM, så lederne i Middelfart 
var beredt på, at der skulle 
lægges mange tusinde timers 
frivillig arbejdskraft, for at
D.O. kunne afvikles mindst 
ligeså godt og helst lidt bedre 
end tidligere D.O. Der var på 
forhånd lagt op til, at det skul
le være en 4 stjernet turnering. 
Der blev arbejdet på mange 
fronter, og i særdeleshed for
mand Finn fra M iddelfart

gjorde et stort arbejde for, at 
det skulle lykkes. Et lokalt fir
ma Dan Bunkering, som har 
en meget stor del af deres for
retning i østen, kom på banen, 
og D.O. 97 blev til Dan Bun
kering Danish Open med den 
hidtil største præmiesum 
nogen sinde i Danmark, nem 
lig US Dollars 90.000.
At det blev et flot arrange
ment, kan de, der deltog, skri
ve under på, og det bliver nok 
svært at leve op til for kom 
mende arrangører.

VM for U/19
Ungdoms Verdensmesterska
berne, som de tidligere gange 
har været afholdt i Østen, hav
de vi fornøjelsen af at skulle 
afvikle i Danmark. Vi har tid 
ligere afholdt VM, men ikke 
et ungdoms VM, så det var 
med spænding, vi så frem til 
dette arrangement. Silkeborg 
havde tidligere stået som 
arrangør for de danske 
mesterskaber, og havde i lig
hed med flere andre, søgt om 
"noget større". Da dette arran
gement kom på banen, for
handlede vi med Silkeborg, 
som straks slog til. I Silkeborg 
har man fine faciliteter. 2 sto
re haller op ad hinanden gjor
de, at de projekterede 900 
kampe kunne afvikles, og 
med Søhøjlandet som base 
blev hele indkvarteringssitua
tionen løst. Så godt som alle 
boede her, hvor man havde en 
hal med 6 banen, svømmehal 
og mange andre faciliteter til 
rådighed. Det var mange kam 
pe, der skulle afvikles, og hvis

ikke John og Poul havde holdt 
tungen lige i munden, kunne 
det meget vel være kikset. Et 
meget flot arrangement, som 
Silkeborg skal have al mulig 
ros for.

Copenhagen Masters
Hvid smokingjakke eller ej, 
det blev igen i år et superar
rangement i Cirkusbygningen. 
Vi havde på forhånd store for
ventninger til deltagerfeltet. 
Der var i mange måneder 
arbejdet flittigt på at få hen
holdsvis gode indonesere og 
kinesere og naturligvis en 
revanchekamp mellem Poul- 
Erik og Dong Jiong. Indtil 
sidste øjeblik så alt ud til at 
skulle lykkes, men en Dong 
Jiong, der åbenbart ikke er så 
let til bens, som det påstås, 
blev "skadet" efter en spadse
retur på den Kinesiske mur. 
Samtidig kunne holdlederen 
fra Kina ikke få sig taget sam 
men til at hente deres visa, og 
det gjorde, at der selve juleaf 
ten og første juledag var en 
hektisk aktivitet for at redde 
stumperne. At det lykkedes, 
kan de ca. 2.000 tilskuere på 
finaledagen bevidne, idet vi 
her var vidne til nogle meget 
flotte kampe.

DM
Vi har været i Aarhus flere 
gange, både med Danske 
m esterskaber og Danish 
Open. Vi har ligeledes spillet i 
forskellige haller, første gang 
i Vejlbyrisskov hallen og 
anden gang i Aarhus stadion
hal. Selv om der er en fremra

gende atmosfære i stadionhal
len, må man nok konstatere, at 
hallen i Vejlbyrisskov er en af 
de bedste i Danmark til bad
minton, og det var lige netop 
her, vi ville afvikle årets Dan
ske mesterskaber. Det var 
igen de dygtige ledere fra 
Højbjerg, som skulle arrange
re, og det vidste vi, at de kun
ne. Vi fik et dejligt DM, som 
alle vil huske tilbage på med 
stor fornøjelse. M asser af 
spændende kampe til stor glæ 
de for de mange tilskuere, og 
finalerne var særdeles gode og 
velspillede.

"Guldkampen"
Årets "Guldkamp" stod ikke 
som sædvanligt mellem Lille
rød og Kastrup, men mellem 
Gentofte og Kastrup. De sene
ste år har Kastrup været fast 
inventar i KB - hallen, hvor vi 
traditionen tro, kunne man 
næsten fristes til at sige, spil
ler "Guldkampen". Kastrups 
modstander Gentofte var sva
ge favoritter, og det viste sig 
hurtigt, at det skulle holde 
stik. Dog måtte vi igennem en 
af de mest velspillede kampe, 
vi har set i KB-hallen i mange 
år, nemlig kampen mellem 
Thomas Stuer og Peter Gade, 
før man kunne ane en vinder. 
De små 2.000 tilskuere, 
nogenlunde lige fordelt på de 
to lejre, var med til, at denne 
aften vil blive husket af alle 
badmintonelskere.

6 - nationers U -17
er afviklts i Greve Strand i da
gene 10. - 13. april. Forbere 

delserne har stået på længe, 
og det viste sig, at Greve kun
ne klare denne store opgave til 
alles tilfredshed.

Nordiske M esterskaber
Efter turnusordning er det i år 
Danmarks tur til at afholde de 
Nordiske mesterskaber. De 
skal afholdes i Solrød samti
digt med repræsentantskabs
mødet. Solrød har før været 
arrangør af D.O., og de var 
naturligvis ikke bange for, at 
påtage sig denne opgave , da 
de fik henvendelsen fra A lf 
Forberedelserne er p.t. lang1 
fremme, og af deltagerlisterne 
kan man se, at det i år bliver et 
af de flotteste felter nogensin
de. Alle danske VM deltagere 
kommer - så kom til NM 1 
Solrød og få en badmintonop- 
levelse du ikke vil glemme 
foreløbig !!

Ungdoms DM
Afholdelse af de Danske 
mesterskaber for ungdom, blL 
ver traditionen tro, afholdt t 
samarbejde med ungdomsud
valget, sam t nogle lokale 
arrangører. Som tidligere 
nævnt, er det et godt samar
bejde der finder sted mellem 
udvalgene, som fungerer til 
alles tilfredshed. Igen i år tak
ker vi for det gode samarbejde 
de to udvalg imellem.

DANISH OPEN I VEJLE OG DM I VEJEN
A f arrangementer, der ligger 
fast, er der først og fremmest 
D.O. som i 97 er lagt i Vejle. 
Vejle har før arrangeret DM 
på en fremragende måde, og 
de var straks parat til et større 
arrangement. Vi er sikre på, 
at det nok skal blive et meget 
flot stævne, som man i Vejle 
kan være stolte af.
DM er placeret i Vejen, som i 
modsætning til mange andre 
ikke har haft noget arrange
ment før. Dette er ikke ensbe
tydende med, at Vejen ikke 
kan magte denne opgave,

tværtimod er vi sikre på, at 
man vil få et DM, der kan stå 
mål med de allerbedste DM, 
der har været afholdt.
VM - forhandlingerne skri
der frem, og vi er nu inde i en 
afgørende fase. Vores "ven
ner" fra hinsidan, er også 
interesseret i VM, så det bli
ver et kapløb - Danmark og 
Sverige imellem. Afgørelsen 
falder i Glasgow i forbindel
se med VM, og det lykkes 
forhåbentlig med de forbin
delser, vi har, at sikre os 
arrangementet.

AU har i den forgangne 
sæson, været langt omkring i 
det Danske land.
Vi ønsker her, at sige tak til 
de klubber, vi har haft kon 
takt til, og alle de frivillige 
idrætsledere, som har lagt i 
tusindvis af frivillige timer, 
for at vores arrangementer 
har skulle fungere og frems
tå, som noget af det bedste i 
verden. Vi har mange dygtige 
ledere i landet, vi har været 
sammen med mange, og vi 
har været utrolig glade for 
det kammeratskab, der er, og

som vi i AU har fået del i. 
Tak til øvrige udvalg og per
soner vi har haft samarbejde 
med i sæsonens løb. Tak til 
bestyrelse og FU for den for
ståelse, man har haft for 
udvalgets arbejde. Tak til 
TV2 og den skrivende pres
se, med hvem vi har haft 
mange gode timer i årets løb. 
Tak til Team Danmark og 
sponsorer for et solidt samar
bejde.
Tak til kontoret, som har 
været til stor hjælp i forbin
delse med vores arrangemen 

ter. - Især Masters er helt 
afhængig af det store arbejde 
der lægges af kontorets per
sonale.
Sidst men ikke mindst, en 
meget stort tak til det øvrige 
udvalg for et helt igennem 
solidt samarbejde. Et samar
bejde som i årenes løb har 
udviklet sig til et varmt ven
skab. Det bliver svært at sid
de udenfor, men "the show 
must go on", og den nye for
mand for udvalget får sig helt 
sikkert nogle kompetente og 
gode medarbejdere.
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Ho l d t u r n e r in g s u d v a l g e t  - pe t e r  l o c h t

K L U B B E R  H O L D E R  F A S T  
V E D  T U R N E R I N G S F O R M

Det tidligere HU blev før 
sæsonen 96/97 udvidet med 
det ansvarsområde, der hedder 
sæsonplanlægning med den 
ikke særligt mundrette titel 
Sæsonplanlægnings- og 
Holdturnerings-udvalget, i 
daglig tale HSU.
Desuden er en repræsentant 
for DH-øst/vest fremover fast 
Medlem af udvalget, der såle
des har bestået af Jesper Hel
ledie (elite- og 1. division), 
Peter Grønbæk (2. division og 
referent), Allan Pedersen (3. 
division), Ole Søndergaard 
(sæsonplan), Jesper Arendrup 
(øst/vest repræsentant), samt 
Peter Locht.
Afviklingsmæssigt har sæso
nen ikke budt på andre nyska
belser end to dobbeltrunder i 
efteråret for elite- og 1. divisi- 
°ns vedkommende, med hen
blik på at lette vore topspille
res deltagelse i turneringen, 
’det efteråret på denne måde 
Hn optager fem terminer til 
Holdturneringen for de bedste 
spillere.
At dette ikke nødvendigvis 
løser alle problemer viste sig 
Ved at der i US-Open i 1996 i 
modsætning til tidligere, år 
var kommet meget store pen- 
§epræmier, hvilket lokkede 
nogle af de danske spillere til

at deltage i turneringen, der de 
tidligere år ikke har været så 
attraktiv.
Den slags problemer vil der 
givetvis komme flere af i 
fremtiden i takt med at der 
kommer flere internationale 
turneringer med flere penge i. 
At den internationale kalender 
ændres med få måneders var
sel gør ikke problemstillingen 
nemmere at håndtere, så her 
må vi nok indstille os på, at 
der ligger et større antal kon
flikter og venter på klubber, 
spillere og DBF.
Denne problematik blev også 
nævnt i sidste års beretning og 
tiden hvor der må tages poli
tisk stilling til Holdturnering 
versus International kalender 
er ved at være inde.
Fra DBFs ledelses side har der 
været lagt op til en fornyet 
diskussion af elitedivisionens 
struktur. Når man påtænker, at 
denne netop har været debatte
ret med klubberne, kan det 
måske forekomme at være lidt 
tidligt at tage tråden op igen, 
da den form vi har nu tilsyne
ladende er den som klubberne 
over en bred kam ønsker. Det 
nedsatte udvalg er dog heller 
ikke hidtil kommet med noget 
udspil, så den nuværende form 
vil formentlig være gældende i

det mindste i det næste par 
sæsoner.
De nyindførte dobbeltrunder 
viser sig i øvrigt allerede i 
næste sæson at blive vanskeli
ge at “finde plads” til og med 
henblik på at få tingene til at 
gå op i en højere enhed har der 
sidst på sæsonen været afholdt 
et møde mellem SEU, lands
træneren og HSU. På dette 
møde var der lejlighed til at 
udveksle synspunkter og et 
hurtigtarbejdende udvalg blev 
nedsat for at få sæsonplanen 
til at hænge sammen, specielt i 
det kommende efterår. 
Sæsonen har som sidste sæson 
været usædvanligt stille, kun 
een protest er det blevet til, 
hvor vi tidligere var oppe på 
15-20 per sæson, og man kan 
frygte, at dette er et sygdoms
tegn.
Dette kan selvfølgelig lyde 
paradoksalt, men noget tyder 
på, at den store udskiftning 
blandt lederne i mange klub 
ber gør at man har nok at gøre 
med at finde ud af vores, 
måske lidt komplicerede, reg
lement og derfor ikke har 
overskud til at koncentrere sig 
om modstandernes holdopstil
ling.
Et område, der har voldt en del 
kvaler i årets løb er referee-

ordningen. I flere dele af lan
det har det ikke været muligt 
at stille med referees til 2.- og 
3. divisionskampene.
Hvis dette er ved at udvikle 
sig til en permanent tilstand 
må ordningen tages op til for
nyet overvejelse, da vore ved
tægter pålægger klubberne at 
sørge for referees til holdkam 
pene.
Dette kan i den sidste ende 
medføre nogle meget uheldige 
situationer, hvor den arrange
rende klub uden egen skyld 
kan komme i problemer.

DM og Europa Cup for hold
Efter fire år som mestre måtte 
Lillerød se titlen flytte til Gen
tofte, der til gengæld havde 
den samme modstander på den 
anden side af nettene som Lil
lerød har haft i alle årene nem
lig KMB.
I en forrygende ramme i KB- 

hallen fik vi endnu en gang 
bevis for at badminton som 
holdspil kan være endog sær
deles spændende og underhol
dende. Gentoftes 7-3 sejr var 
meget tættere end cifrene viser 
og det var ikke mange bolde 
der skulle have været “tippet” 
før end herredoublerne var 
blevet afgørende.
Den sejr som KMB ikke kun

ne få i DM fik de til gengæld i 
Europa Cup’en, hvor Lillerød 
af økonomiske årsager i år 
valgte ikke at deltage. Den 
sportslige værdi af Europa 
Cup’en kan der måske sættes 
spørgsmålstegn ved, men da 
det jo  ikke er mange idræts
grene, hvor Danmark i den 
grad kan hævde sig internatio
nalt som vi gør i badminton, er 
det vigtigt, at vi holder fanen 
højt inden for badminton. Det
te betyder også, at det er vig
tigt vi får sikret de danske 
mestre ordentlige økonomiske 
rammer for deltagelsen i Euro
pa Cup’en.

Sæsonplanlægning
Det generelle sæsonplanlæg
ningsarbejde er blevet vareta
get af Ole Søndergaard, der 
med vanlig energi har kastet 
sig over opgaven. Ole har alle
rede fået en del (velfortjente) 
roser for sit arbejde med pla
nen og har efter eget udsagn 
lært en hel masse om hvordan 
sagerne skal gribes an i forbin
delse med sæsonen 1998/99. 
Dette arbejde starter allerede i 
august '97, hvilket antyder 
den linedans det er at få ender
ne til at nå sammen, når de 
internationale terminer flyttes 
med kort varsel!

I en forrygende ramme i 
KB-hallen fik vi endnu en 
gang bevis for at badminton 
som holdspil kan være end 
og særdeles spændende og 
underholdende.
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D O M M ER U D VALG ET • JO H N  LARSEN

STOR AKTIVITET I 
IND- OG UDLAND

John  Larsen på fløjen  (til venstre i b illedet) for en  gruppe dom m ere for sidste gang ' 
D M . D om m er-form anden træ kker sig tilbage på årsm ødet.

DU har i sæsonen 96/97 bes 
tået af:
Formand: John Larsen 
Aktivitet: F inn B. Nielsen 
Bedømmer: Preben Nøies 
U ddannelse: Poul Erik
Pedersen
sam t Kredsenes dom m erle 
dere.
De 3 udvalg har yderligere 
konstitueret sig m ed følgen 
de:
Palle Christensen, Ole Flan
sen, Ole Krogdahl sam t Jan 
E riksen og N iels Kullen- 
berg.
Form anden ønsker hermed 
at sige "Tak for godt sam ar
bejde og tak for en stor ind 
sats."

A ktivitetsudvalget
Endnu en sæson med stor 
aktivitet såvel i ind- som i 
udland. Først E liteturnerin 
gen, der fik en dårlig start på 
grund a f fly tninger, med 
m anglende dom m ere til fø l 

ge.
K lubberne bør huske, at det 
ikke er nok at blive enig 
m ed m odstanderen om  en ny 
dag og kam ptidspunkt; 
udkaldelseslederen til dom 
m erne skal også have 
besked, og gerne m ere end 2 
dage før kam pen eller sågar 
sam m e dag.
Danish Open, Copenhagen 
M asters og DM  for senior, 
blev afviklet m ed stor suc 
ces, og det lykkedes at få 2 
nye Forbunds-dom m ere og 3 
nationale F-dom m ere opgra 
deret.
D erudover er der lagt p laner 
frem  til år 2000 for yderlige 
re opgraderinger. 
Internationalt har vi m arke 
ret os godt m ed dansk dom 
m er deltagelse i Grand Prix 
finalen, sam t ved næsten alle 
arrangem enter i Europa. Her 
er danske dom m ere i så høj 
kurs, at vi desværre m å tak 
ke nej til nogle invitationer 
på grund a f økonom ien.

Yderligere var der i denne 
sæson VM  for juniores i Sil 
keborg, hvor en række dan 
ske dom m ere m arkerede sig 
flo t b land t de inv iterede 
IBF- og EBU-dom m ere.
Til det forestående VM  i 
Skotland, har D BF foruden 
de danske IB F-dom m ere, 
også fået inv ita tion  til 1

dom m er for eksam ination til 
akkreditering. A lt i alt en 
flot sæson.

B edøm m erudvalg
U dvalgets sam m ensæ tning 
har igen i denne sæson været 
Palle Christensen, Finn B. 
N ielsen, Ole Krogdahl, Ole 
H ansen sam t Preben Nøies. 
Bedøm m erne har virket ved 
DO i M iddelfart, ved et 
kredsdom m er-kursus, ved 
adsk illige ELIT E  og DH 
kam pe, ved C openhagen 
M asters sam t ved DM i 
Arhus.
Totalt i sæsonen er der fore 
taget 98 bedøm m elser på 35 
for-bundsdom m ere.
Ø nsket om at foretage 
m indst 3 bedøm m elser af 
hver fo rbunds-dom m er i 
løbet af en sæson, er ikke i 
denne sæson helt opfyldt. 
P lanlæ gningen a f bedøm 
m else af dom m ere ved E lite 
kam pene har væ ret vanske 
ligt især i sæson starten, da 
nogle klubber ikke m eldte 
tilbage, når de flyttede en 
Elite-kamp.
Det er heller ikke blevet 
nem m ere a f  det noget kaoti 
ske slutspil, hvor det først i 
sidste øjeblik blev oplyst, 
hvor og hvornår en kam p 
skulle afvikles og m ed hvil 
ke dommere.
Vi vil i den kom m ende 
sæson prøve et nyt system, 
så vi kan opfylde vor m ål
sætning.
Udvalget har også m edvirket 
ved udvælgelsen a f dom m e
re, som  sku lle  virke ved 
udlandsarrangementer.
Vi har i sæ sonen haft 3 
bedøm m ere møder. 
Uddannelsesudvalget 
DUD U har i indeværende 
sæson bestået af Poul Erik 
Pedersen (form and), Jan 
E riksen  og N iels K ullen- 
berg.
DU D U  har afholdt 2 kurser, 
henholdsv is et fo rbunds 
dom m erkursus og et kreds- 
dom m erkursus. 
F o r b u n d s d o m m e r k u r s e t  
blev holdt i forbindelse med 
Danish Open i M iddelfart 
med 3 deltagere, hvoraf 2 
bestod, således at kredsene 
Sjælland og København har 
fået nye forbundsdom m er. 
K redsdom m erkurset blev 
afholdt i fo rb indelse med 
H øjbjergs m esterræ kketur- 
nering sidst i novem ber

m åned m ed 6 deltagere og 
alle 6 bestod.
H erefter har Jy lland  og 
København hver fået to nye 
kredsdom m ere, Sjæ lland og 
Fyn hver en.
E t p lanlagt dom m erkursus 
på Bornholm  blev desværre 
ikke til noget i denne 
om gang.
Til den kom m ende sæson er 
igen planlagt to kurser, nem 
lig et forbunds-dom m erkur- 
sus m ed indtil 4  deltagere, 
og et kredsdom m er-kursus 
m ed indtil 11 deltagere. 
Hidtil har alle udgifter ved 
såvel kredsdom m erkurser 
som fo rbundsdom m erkur 
ser været afholdt af DUDU, 
men med forbundets økono 
mi in m ente, overvejes det at 
indføre et kursusgebyr på 
begge kurser.
Den m oderne teknologi har

nu gjort det m uligt at få 
m ateriale til D om m er-hånd 
bogen fra D BF via diskette, 
så for første gang i flere år 
kunne vi holde term inen for 
udsendelse a f  opdateringer i 
D om m erhåndbogen, og vi 
håber naturligvis at dette m å 
fortsæt-te.
N år m an fra  D B F's side 
laver m ange æ ndringer i de 
forskellige reglem enter, ikke 
m indst holdtum eringsregle- 
mentet, indebæ rer det natur 
ligvis en masse æ ndringer til 
vores D om m erhåndbog, og 
vi kom m er heller ikke her 
uden om økonom ien, hvilket 
har betydet, at vi også her 
overvejer brugerbetaling. 
Igen i år m edvirker DU D U  
ved afholdelse af dom m er
kursus i G rønland (Sissi- 
m iut), hvor vi har 2 instruk 
tører oppe i Påsken. Med

henblik på at få nye domme- 
re er vi i gang m ed at etable 
re et, fo rhåben tlig t, godt 
sam arbejde m ed de forskel
lige idræ ts-skoler, som haf 
badm inton på programmet* 
ligesom  vi gerne kom m er ud 
til alle de som m erlej-re, soUj 
afholdes rundt i Danm ark 1 
juni og juli.

P.S.
E fter 15 år som DFBFs 
dom m erleder, har jeg  beslut
tet at trække mig tilbage ti 
fam iliens m ere rolige om g1' 
velser.
Jeg vil derfor benytte lejlig' 
heden til at sige tak til ade 
de rare m ennesker jeg  haf 
m ødt gennem  årene, de 
være sig dom m erkolleger’ 
forbunds- og kredsfolk eller 
dem  der bare kan lide B A P ' 
M INTON.
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B O R N H O L M S  B A D M IN T O N  KREDS • P O U L  E. JO H A N S E N

HØJERE ALDERSGRÆNSE FOR 

SPILLERE TIL SENIORHOLDENE
D et e r desvæ rre  ikke  kun  på  
grund  a f  elitens sto re  spo rts 
p ræ sta tioner, a t badm in ton  
ko m m er p å  fo rsiden  a f  de 
fo rske llige  aviser, m en også 
d e t fak tu m  at fo rb u n d e ts  
egenkap ita l på  over 1 m illi 
on kr. e r  fo rsvundet i løbet a f  
2  å r a f  fo rskellige  årsager, 
som  ikke a lle  e r  lige gode. 
M en de t e r  held igv is ikke  de 
sportslige  ak tiv iteter, der lig 
g er til g rund  fo r dette.
G od t nok  har D B F s h oved 
b esty re lse  e t m edansvar fo r 
den dårlige  økonom i, m en 
k asse re re n , fo rre tn in g su d 
va lget og konto re ts økono 
m ia n sv a rlig e  b u rd e  h ave  
væ re t opm æ rksom  på dette  
dårlige  resu lta t m eget tid li 
gere , da  de sidder næ rm ere  
p engekassen  end  H B  gør. A t 
kom m e ud  m ed  så dårlige  
reg n sk ab er to  å r i træ k, kan 
vi ikke  væ re  bekend t over 
fo r vores m edlem m er.
M en he ld igv is fo r fo rbundet 
e r  der håb forude. Vi h a r fåe t 
en  ny kasserer, som  h a r  o fre t 
en m asse  tid  p å  D B F s reg n 

skab . H an h a r få e t v end t 
skuden , så  den  nu se jle r i 
den rig tige  re tn ing  igen her i 
96 /97^
N ogle  a f  m ed lem m erne  ville 
have ny fo rm an d  i fo rbundet 
e fte r regnskabet b lev  o ffen t 
ligg jort, stod  d e r i pressen. 
F o rm anden  stillede  også  sit 
m andat til råd ighed , m en har 
senere  valg t a t genopstille . 
M en denne fo rm  fo r PR  i 
p re sse n  e r  n o k  ik k e  den  
bedst tæ nkelige  fo r bad m in 
ton. D isse sk riverier burde  
ik k e  k o m m e frem  fø r  til 
D B F s re p ræ se n ta n tsk a b s 
m øde, m en desvæ rre  ho lder 
p ressen  m est a f  sensa tions 
s to f fo r at ho lde  g ryden  rig 
tig i kog  b lan d t læ serne.

M edlem stallet
H v o rfo r e r  b adm in tonspo r 
ten  s tad ig  i tilb a g e g a n g , 
hvad  an g år m edlem m er, når 
e liten  stad ig  kom m er m ed 
to p resu lta te r p å  sam lebånd? 
D et e r  åbenbart ikke  nok  at 
væ re en a f  verdens tre  bedste  
b a d m in to n -n a tio n e r  fo r  at

kunne få  flere  til a t sp ille  
badm in ton . D er e r held igvis 
sto r tilgang  b lan d t U 11 sp il 
lere, m en så sker d e r e t stort 
fra fa ld  i U  17 årgangene. 
D et kan  d e r væ re forskellige  
å rsager til. E n a f  årsagerne  
e r m u ligv is gym nasie t, hvor 
de na tu rligv is få r flere  lek ti 
e r  for, nog le  har e t arbejde  at 
passe  sam tid ig  m ed lek tie r 
ne, og andre  b liv e r v ild t fo r 
e lsket. M en grunden  til, at 
sp illerne  ho ld er op  i denne 
a ld e rsg ru p p e , kan  o g så  
væ re, at d e r b liv e r trukket 
fo r sto re  v ek sle r p å  dem , 
fordi m ange a f  dem  også  b li 
v e r b ru g t p å  sen io rho ldene 
fra den  dag , de fy lder 14 år 
og  således skal sp ille  2 ho ld 
kam pe p å  en w eekend , og 
næ ste w eekend  skal m ed til 
e t stæ vne . N å r de  sp ille r  
m ed på sen io rho ld , skal de 
m åske også  træ ne m ed  sen i 
o re rne  fo r  a t læ re d o ub le 
m ak k e ren  a t k en d e . M ed 
sådan  e t p rog ram  få r de  ikke 
m eget tid  til a t slappe a f  m ed 
andre end  bad m in to n sp ille 

re. D erfo r h o ld e r m ange a f 
dem  op i en  a lt fo r tid lig  
alder.
A ldersg ræ nsen  burde  m indst 
væ re 16 år, fø r de m å beny t 
tes p å  sen iorhold , og  je g  er 
sikker på, a t vi ikke m iste r så 
m ange sp illere , hv is de får 
lov til at sp ille  m ed deres 
jæ v n a ld ren d e  p å  deres egne 
p rin c ip p e r , uden  de t he le  
skal væ re  så  a lvo rlig t a lt fo r 
tid lig t i deres b adm in tonkar 
riere . M en dette  em ne e r der 
nok  delte  m en inger om .
H er i k redsen  m å vi d es 
væ rre også  no tere  en m indre 
tilbagegang  i m edlem stallet, 
til trods fo r a t nogle a f  k lub 
berne h a r g jo rt b rug  a f  D B Fs 
hverv ek am p ag n e  fo r a t få  
nogle flere  m ed lem m er til 
k lu b b e rn e . M en  d esv æ rre  
kom  m ateria le t re t sent, så 
det var ikke alle  k lubberne, 
d e r  fik  g jo rt b ru g  a f  det 
udm æ rkede m ateria le . M en 
lav e t gen o p try k  så de t er 
k lubberne  i hæ nde allerede 
1. august 1997, og således 
kan få  den rette  e ffek t b land t

befo lkn ingen  og ad den  vej 
fo røge vores m edlem stal.

Scotstoun Leisure Centre • Glasgow ■ Scotland 
19th May -  1st June 1997

H olstebro RejseCenter b ringe r igen i år alle danske badm in ton-e lskere  t i l  VM . Bestil d in  VM - 

tu r  nu - og væ r med i den samlede dansk pub likum sb lok. V M -tu ren  s tarter torsdag 29. maj 

med a fgang  10.25 fra  København - og med hjemrejse m andag 2. ju n i fra  Glasgow.

Pris pr. person i dobbeltvæ relse kr. 4.675,00. (Der er inkl. tils lu tn in g s fly  fra  Karup, A a lbo rg  og 

Aarhus). Tillæ g fo r  p a r to u tk o rt torsdag-søndag ca. 650 kr.

Ring nu - fo r  a t høre næ rm ere og få  tilse n d t m ateria le  - e lle r fo r  a t bestille  d in  rejse. Der b li 

ver r i f t  om  de pladser, vi har reserveret.

©  Holstebro RejseCenter
“ Ä o n  V e d  H a lle n  25 •  7500 H o ls te b ro
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G O D T  G A N G  I ARBEJDE  

M E D  B R E D D E N  P Å  F Y N
Februar 1997 har k u ltu rm i 
n ister E b b e  L u n d g a a rd  
o ffen tlig g jo rt re g e rin g e n s  
idræ tspolitiske redegø re lse . 
Af redegørelsen  in d g år en 
bedøm m else a f  B udget- og 
Pengestrøm sanalysen: B u d 
g e t-an a ly sen  v is e r  kun , 
hvordan m an  har d isponeret, 
nien ikke hvilke ak tiv ite ter 
°g resu ltater, der e r  kom m et 
ud a f  de s tæ rk  øgede tips- 
rnidler.
Få en senere  id ræ tskonferen- 
Ce frem kom  en ræ kke  k riti 
ske kom m entarer. R esu lta te t 
Fender vi ikke. Vi kan  kun 
frygte en  nedskæ ring  a f  tips 
m idlerne til id ræ tso rgan isa 
tionerne.
Om de såkald te  redegørel- 
Sesm idler (D B F  skal rede 
gøre fo r ca. 800 .000  kr) har 
° rgan isa tionem e i al væ sen t 
lighed in d fr ie t m å lsæ tn in 
gorne, om  end  g rund lage t 
For m ålingerne  h a r v æ re t fo r 
dårlige.
Oes væ rre frem går de t også, 
at Jy tte  H ild e n s  lo v ed e  
ekstra tilskud  til T eam  D an 
mark e r m in im ere t til 5. m ili. 
Oet e r  sam tid ig t b lev e t en 
Forudsætning, a t D IF  yder 
tilsvarende  b e lø b . D e tte  
Påsker D IF  pt. ab so lu t ikke 
■1 H vilke k o n sekvenser det 
eventuelt kan få  fo r D B F  er 
Uyis i ø jeb likket. M an kan 
Forestille sig fæ rre  penge til 
b landt a n d e t v o res  T eam  
O anrnarkcentre ?? E lle r ?? 
k u ltu rm in is te re n  ø n sk e r  
°§ sa en  kom m ende  rev isi 
onsinstruks fo r de store F o r 
bund, som  vil om fa tte  ikke 
blot reg n sk ab s- m en  o g så  
F o rva ltn ingsrev ision , h v o r 
fØgleordene e r sparsom m e- 
hghed, p ro d u k tiv ite t og 
PFfektivitet. H elt nye toner 
ra ku ltu rm in isterie t. N ye 
°ner, som  m uligv is kan få 

'’.tore konsekvenser fo r alle, 
er m o d tag e r  tip sm id le r, 

? a sk e  også ny tæ nkn ing  om  
ordelingen a f  tipsm id lerne , 

sa pengene kom m er læ ngere 
- b 1 system et - og så e r de t jo  

Fe så galt endda.

p DBF

D rf r. et b ile  års arbejde i 
„ f 's  F o rre tn in g su d v a lg e t 

^ u jeg  erkende, at de t er  hår- 
, e b e tin g e lse r  fo r  d e tte  
'E'* W * jd e .
p» st° r  arbejdsbyrde  e r lagt 
ne sFuldrene a f  m edlem m er- 

sam arb e jd e t e r  ganske

fint. M øder a fho ldes i sam 
arbejdets ånd.
R esu lta terne  e r ganske til 
fred sstillende . D en  øk o n o 
m iske ned tu r e r  stoppet, og 
D B F  e r igen  i gang  m ed  at 
o p b y g g e  d en  n ø d v en d ig e  
kapital. O g a lligevel e r  der 
m eget u ro  - o fte s t skab t a f  
jo u rn a lis te rn e , d e r e r  d irek te  
negative  o v er fo r  vores F o r 
bund  i ø jeb likket.
K an de træ kke D B F  gennem  
v rid e m a sk in e n , b liv e r  d e t 
g jort. D et e r  ikke en kritik  a f  
jo u rn a lis te rn e . D e t e r  k lart 
deres arbejde , m en vi skal 
også  læ re at tack le  m edierne 
på  en bedre  og  sik rere  m åde. 
R esten  a f  u roen  sky ldes en 
u h en s ig tsm æ ss ig  s tru k tu r, 
der skaber m ere  sp lid  end  
sam m enhold  b land t de u ta l 
lige ledere.
D e rfo r  ska l vi se n e s t p å  
re p ræ se n ta n tsk a b sm ø d e t i 
1998 have en ny struktur, 
der p asse r til friv illige  ledere 
i sam arbejde  m ed  p ro fessio 
nelle  m edarbejdere . N u har 
vi p røve t at kop iere  en struk 
tur, der p asse r til e t firm a 
m ed lønnede m edarbejdere . 
R esu lta te t e r  lide t fla tterende 
fo r dansk  badm in ton .

B ladet B adm inton
E n a f  de  m eget po sitiv e  ting  
FU  har løst i denne sæ son er 
b ladet B adm in ton . E ndelig  
e t b lad , d e r ikke  b e las te r 
D B F ’s økonom i. En dyg tig  
jo u rn a lis t Svend E. Jaco b 
sen, som  virkelig  har f inge 
ren på pulsen . D e, som  kun 
ne  m en e , a t d e r  m a n g le r  
noget fo r bredden , kan tryg t 
henvende sig til Svend E ., så 
vil også  denne side a f  bad 
m in tonverdenen  få  sin p lads 
i b ladet.

B reddekonsulenten
D B F s b reddekonsu len t O le 
Ja c o b se n  h a r  f le re  g an g  
væ ret på  Fyn. F B K  e r m eget 
tilfreds m ed  O les arbejde. 
O le har i sam arbejde  m ed 
fy n sk e  le d e re  og  k lu b b e r 
fo reståe t flere  tiltag .
E n u n g le d e rk o n fe re n c e  i 
K ertem inde d. 11-12. april i 
s am arb e jd e  m ed  H enrik  
S ørensen . D ette  kursus e r et 
forsøg  på at im ødekom m e et 
a f  de  s tø rs te  p ro b lem er i 
dansk  badm in ton  i ø jeb lik 
k e t, n em lig  m an g len  på  
k lub ledere  - isæ r unge k lub 
ledere.

P å  e t m øde m ed alle FB K 's 
udvalg  satte O le fokus på  
b re d d e b a d m in to n  p å  F yn. 
R esu lta te t b lev  nedsæ tte lse  
a f  e t a d -h o c u d v a lg  ved  
m ø d e t m ed  k lubberne  d. 11. 
februar. D ette  udvalg  skal på 
vores rep .m øde  kom m e m ed 
e t bud  p å  fø lgende p ro b lem 
s tillin g e r: H v o r b liv e r  de 
u n g e  a f?  - T a len tp le je?  - 
P igem angel?
U dvalget om kring  ho ld tu r 
n e ringen  fo rsø g er F B K  at 
"sæ lge" til id ræ tsun iversite 
te ts studerende, som  kunne 
væ re in te ressere t i a t b ruge 
dette  op læ g  til deres rappo r 
topgave.
Tak til O le Jacobsen  - b red 
d e k o n su le n ts tillin g e n  e r 
kom m et fo r at b live  til gavn 
fo r de fleste  bad m in to n sp il 
lere.
Vi vil gerne  h en lede  k lu b 
bernes opm æ rksom hed  til, at 
de o g så  kan  b ruge  D B F s 
b reddekonsu len t, hv is de har 
p ro b le m e r m ed  k lu b a rb e j 
det.

FB K  og DGI
S a m a rb e jd e t m ed  D G I 
fo rtsæ tte r som  de seneste  år 
nu m ed et årlig t m øde a lle 
rede  i o k tober m åned , hvor 
vi fø rst og frem m est p lan 
læ gger stæ vneaktiv iteter. 
D ette  sam arbejde  resu lte re r i 
et k o o rd inere t stæ vnestruk 
tu r  til g læ de fo r de fynske 
klubber.
K redsens ho ldn ing  til dette 
sam arbejde  e r enkelt: FB K 's 
k lu b b e r  ska l s tå  bag  e t 
sådan t sam arbejde  og  give 
udtryk  for, hv ilke  om råd er vi 
ev t. skal sam arbejde  om .
P å  k red sen s  re p ræ se n ta n t 
sk a b sm ø d e  k an  k lu b b e r 
fo reslå , hv ilke  om råd er vi 
fre m o v e r  b ø r  sa m a rb e jd e  
om .
S tæ v n estru k tu ren  fo r  u n g 
dom ssp ille re
På Fyn fo reg år k lassifika tio 
nen  p å  sam m e p ræ m isse r  
som  de fo regående  år. D et 
vil sige, a t B ørge Petersen  
fø lg e r de fynske u ngdom s 
sp illere  p å  tæ tteste  ho ld  og 
fo re ta g e r  in d iv id u e lle  
oprykninger. Vi står helt bag 
B ørge i denne procedure , da 
de t e r  den  eneste  fo rnuftige  
vej frem . D ette  sikre, at b ø r 
nene  b liv e r indp lacere t e fter 
styrke, som  jo  e r m åle t m ed 
system et, så  a lle  få r jæ v n 
by rd ige  kam pe til g læ de  fo r

a lle  b a d m in to n sp ille n d e  
børn.
S am arb e jd e t m ed  D G I og 
D B F  e r  som  b e k e n d t nu 
resu lte re t i, a t k lassifika tio 
nen fo reg år fra  cen tra lt hold  
ved B ente K ragh, D jursland . 
F B K  skal h e r ud trykke ros 
til B ente. H un k la rer o p g a 
ven langt o v er vores fo rv en t 
n inger, og  det siger ikke så 
lid t. F B K  har b eslu tte t at 
købe  e t E D B -an læ g , som  
le tte r  B ø rg e  i h an s  s to re  
a rb e jd e  m ed  k la ss if ik a tio 
nen. Tak til B ørge fo r  det 
fo rn em m e  s ty k k e  le d e ra r 
bejde, han  udfører.
V ores F y n sm e s te rsk a b e r  i 
u n g d o m sræ k k e rn e  A B C D  
vokser til stad ighed , hv ilket 
e r  et flo t bev is p å  k lassifika 
tionens succes.

D anish B adm inton  
C ollege i A ssens  

D B C  ud v ik le r sig til s tad ig 
hed. Ingen  p rob lem er m ed at 
skaffe e lever til trods fo r  en 
s to r e g e n b e ta lin g . N æ ste  
sæ son vil skolen  væ re fu ld t 
be lag t m ed 3 k lasser - en 
k lasse på hvert trin. E t tæ t 
sam arb e jd e  m ed  D B F 's  
U E U  b ety d er sikkert, at e le 
v ernes b ad m in to n k v a lite te r 
b liv e r stad ig  bedre, hv ilket 
på  sig t m åske kan resu lte re  i 
e t T eam -D anm ark  ta len tcen 
te r  på  skolen??
S kolen  a rbe jder også  på  at få 
egen  hal m ed tilhø rende k u r 
suscenter. P lanerne  er m an 
ge. L æ rerk ræ fte rne  e r gode, 
så D B C  kan  udvik le  sig til at 
b live  til s to r gavn  fo r fynsk  
badm inton .

FB K  i sæ son 1996/97
U d o v er nye  tiltag  i fo rb in 
d e lse  m ed b reddekonsu len 
ten, har FB K  også  igangsat 
e t ny t p ro jek t om kring  m o ti 
o n sb a d m in to n sp ille re , ta k 
k e t væ re 2 nye m ed lem m er i 
b red d eu d v a lg e t, C o n n y  og 
B jarne fra  A llesø . A llesø  har 
i fo rvejen  en  aktiv  m o tio n s 
afdeling . C onny  og B jarne 
få r h jæ lp  fra andre m ed lem 
m e r i A llesø , og  de e r i fu ld  
gang  m ed m ange ak tiv ite te r 
fo r m o tionssp illerne . I ø je 
b likket arbejdes der m ed FM  
for m otionssp illere .
FB K  e r m eget g lad  fo r d isse 
tiltag  og  h åb er på, a t de t m ed  
tiden  vil b live  e t ny t fynsk  
succes-fo retagende  i lighed  
m ed  k lassifika tionssystem et

fo r ungdom ssp illere .
D e t kunne væ re  flo t, hv is vi 
m ed  tiden  også  på  m o tions 
siden kunne barsle  m ed til 
tag , som  senere kunne b ru 
ges p å  landsplan .
FB K  fo rtsæ tte r m ed  fo rske l 
lige  m ø d er m ed  k lubberne. 
D e fleste  m øder m ed spec i 
fikke em ner som  - s tæ vneak 
tiv ite te r - m o tionsak tiv ite te r 
- veteranaktiv iteter. 
K lu b m ø d e t m ed  de  fleste  
d e lta g e re  e r  som  b ek en d t 
m ødet o m k rin g  h o ld tu rn e 
r ingen , h v o r vi gennem går 
h o ld tu rn e r in g s re g le m e n te t  
og  sæ so n e n s  fo rsk e llig e  
skæ rm ydsler.
Ved sidste  m øde 11. feb ru ar 
deltog  32 ledere fra  18 k lu b 
b e r  - flo t. D et e r  kun  ved  den 
slags m øder, a t ho ld tum erin - 
gen  til s tad ig h ed  ud v ik le r 
sig , så  den  e r i harm on i m ed 
de fynske k lubbers  ønsker. 
Ved d e tte  års m ø d e  b lev  
H U s fo rslag  underkend t et 
p a r gange a f  de frem m ødte. 
D e t siger alt om  væ rd ien  a f 
dette  å rlige  m øde. Tak til de 
frem m ø d te . Vil m an  have 
ind flydelse  p å  ho ld tum erin - 
gen , så  skal m an kom m e til 
de tte  m øde.

Sam arbejde
Tak til de  fynske  k lub ledere  
fo r  sam arbejdet, og det store 
f r iv illig e  a rb e jd e r, d e r  
udfø res fo r b ad m in tonspo r 
ten.
En tak  til FB K 's udvalgs- og 
b e s ty re lse sm e d le m m e r fo r  
en  u eg e n n y ttig  og  s to r 
arbejdsindsats.
E n  tak  til dom m ere , in struk 
tø re r og  alle , der friv illig t 
a rbe jder til gavn fo r fynsk  
badm in ton .
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JYLLAN D S B A D M IN T O N  KREDS • JENS D A L L -H A N S E N

- VI KAN FÅ SAMARBEJDE 

TIL AT FUNGERE I JYLLAND
Jeg  syntes, vi i den  fo r 
løbne sæ son h a r haft et 
god t sam arbejde  m e l 
lem  kredsen  og d istrik 
terne.
A rbejdet b land t ud v al 
gene  har som  sæ dvan 
lig t fungere t godt. O g 
når je g  siger som  sæ d 
v an lig t - så  er de t fo r at 
po in tere , a t selv  i de 
perioder, hv o r vi andre 
h a r haft vanske lig t ved 
at finde ud a f tingene 
po litisk , h a r ak tiv ite ts 
o m råd ern e  he le  tiden  
v æ re t d y g tig e  til at 
a rb e jd e  sam m en  o m 
k ring  de p rak tiske  ak ti 
v iteter.
O g d e t e r  v ig tig t at 
bem æ rke. F o r nu g ider 
je g  ik k e  h ø re r  m ere  
om , a t vi i Jy lland  ikke 
kan  a rbe jde  sam m en. 
D e t kan  vi - og  de t har 
vi hele  tiden  g jort, når 
de t h a r d re je t sig  om  
aktiv iteterne.

I besty re lsen  syntes je g  
også  vi h a r haft e t godt 
sam arbejde.
Jeg  in d led te  sæ sonen  
m ed en tilfredshedsun- 
d e rsø g e lse  på  b lan d t 
andet JB K s ak tiv ite ter 
og sam arb e jd sk lim ae t 
m ellem  d istrik terne  og 
kreds.
I ko rthed  g ik  resu lta te r 
ne  ud  på, a t der v a r stor 
tilfredshed  m ed  hoved 
p a rte n  a f  JB K s u d 
valgs-ak tiv ite ter, og at 
d e r var en sto r u sikker 
hed  m .h.t. til fo rven t 
n ingerne  til sam arbej 
d e t m ellem  a lle  d is trik 
terne og  kredsen.
I fo rå re t h a r je g  gen ta 
g e t undersøgelsen . D en 
se n e s te  u n d e rsø g e lse  
v iste  he ld igv is, at der 
var æ ndret h o ldn inger 
ne  til også  de t "po liti 
ske" sam arbejde . D et 
e r  ikke  ren  "lu tter lag 
kage", m en fo r m ig  er 
de t v ig tig t, a t d e r er 
g e n e ta b le re t til l id  til 
h inanden  - fo r så kan vi 
i fæ lle sk a b  ko m m e 
videre.
I besty re lsen  fo rsøger 
vi a t sige tingene lige 
ud  - d e r  sk a l væ re  
æ rlig h ed  i u d m e ld in 
g erne  - og  n å r d e t så 
fo reg å r i god  a tm o s 
fæ re  kan  vi u d n y tte  
vores forskellighed . 
A k tiv ite te r  i Jy llan d s  
B adm in ton  K reds 
I JB K  fo reg år de  p rak 
tiske  a rbe jd sopgaver i 
udvalgene.
E t a rbejde  som  præ ges 
af, a t d e t e r  e rfa rn e  
fo lk , d e r k ender deres 
a rb e jd so m rå d e r  til 
m in d s te  d e ta lje . D et 
m edfører, a t vi h a r  no g 
le trad itione lle  ak tiv ite 
ter, der fu n g erer u tro lig  
flot.
H vad  je g  g læ der m ig 
m eget o v er er, a t der i 
flere  a f  udvalgene er 
id ee r til nye tiltag . D ej 
lig t a t de t a t der også  
b la n d t g a rv e d e  b a d 
m in ton ledere  e r  ly s t til 
at p røve nye ting  a f  til 
g læ de fo r alle de aktive 
badm in tonsp illere . 
A k tiv ite tsbesk rive lser 
F o r a t k oo rd inerer og 
tyde liggø re  hv ilke  ak ti 
v iteter, d istrik terne  og

k re d se n  h a r  fo r  den  
kom m ende sæ son, har 
besty re lsen  ønsket, at 
a k tiv ite tso m rå d e rn e  i 
fæ llesskab  udarbejdede 
fo rslag  til ak tiv ite tsp la 
ner. Ideen  var, a t vi fik  
sy n lig g jo r t h v ad  d e r 
sk u lle  ig a n g sæ tte s , 
h vem  d er var ansvarlig  
fo r ak tiv ite ten  og  hvem  
der evt. kunne bruges 
som  sam arbe jd spartne 
re.
Vi h a r også  fåe t tilb a 
g e m e ld in g e r  fra  a lle  
a k t iv i t e t s o m r å d e r n e .  
F o r de t m este  desvæ rre  
kun på  k redsopgaver 
ne.
Å rsagen  til de tte  e r  sik 
kert fo r lid t in fo rm ati 
on til d istrik tsudvalge 
ne. D et m å vi gøre  bed 
re i den  k o m m en d e  
sæ son.

Fæ lles jy sk  
holdturnering

D esvæ rre  led  e t a f  de 
andre nye tiltag  sk ib 
b ru d  - n e m lig  v o res 
fæ lles jy sk e  h o ld tum e- 
rin g . U d v a lg e t u n d e r 
H anne G ram s ledelse  
v a r  e lle rs  k o m m et 
m eget lang t m ed  fo r 
slaget. D esvæ rre  trak  et 
a f  d istrik terne  sig i s id 
ste ø jeb lik  ud a f sam ar 
bejdet.
Jeg  syntes dog ideen er 
så god  og  op lag t, a t vi 
skal have tage t den  op 
igen  !!
U ng-leder-kon ference  

E t g en n em gående  træ k 
ved  b ehovene  i såvel 
d istrik terne  som  i k red 
sen e r behovet fo r nye 
ledere. N ye ledere, der 
kan  kom m e m ed  nye 
indgangsv ink ler på  de 
n u v æ ren d e  ak tiv ite te r  
og p ro b lem er - og som  
kan  v æ re  m ed  til at 
sæ tte  nye tiltag  i gang. 
H vordan  får vi så fat i 
dem ? Vi m å hån d p lu k 
k e  n y e  le d e re m n e r - 
prikke dem  p å  sku lde 
ren og sige : Vi ønsker 
at beny tte  "D IG " .
Vi skal "k læ d e  dem  
o rd en tlig t på" - g ive  
dem  god  ve jledn ing  og 
u d d an n e  dem  til de 
fu n k tio n e r, vi ø n sk e r 
de skal bestride. Vi skal 
d rage dem  ind  i fæ lles-

skabe t - og v i gam le 
ledere  skal g ive  dem  
plads - have tillid  til 
dem  og  accepterer, at 
de  ofte  tæ nker anderle 
des - at de h a r nye ide 
e r  og  fo rslag  til at tin 
gene  også  kan  fo regå  
på  en anden m åde end 
"sådan  p le je r  vi at 
gøre".
D e t v a r  b ag g ru n d en  
for, a t vi inv iterede  30 
a f  de kom m ende jy sk e  
ledere  (m ellem  18-25 
år) til "U ng-leder-kon 
ference". K onferencen  
fo rløb  rig tig  godt. D et 
v a r  en  fo rn ø je lse  at 
væ re sam m en m ed så 
m an g e  e n e rg isk e  og 
id e rig e  u n g e  m e n n e 
sker. K onferencen  førte  
til m ange nye  ideer - og 
ideerne  blev  ikke kun 
til o rd . F o r de  unge 
u d arb e jd ed e  fo rsk e lli 
ge p ro jek tp laner, som  
de selv  fø rte  ud  i livet. 
D an sk  B adm in ton  F o r 
bund
I de sidste  år har der 
d e sv æ rre  v æ re t fle re  
u h e ld ig e  tilta g  og  
m a n g le n d e  sty rin g  
in d e n fo r  fo rb u n d s 
arbejdet.
D e t væ rste  h a r væ ret, 
at hele  fo rbundets fo r 
m ue på  2 m illioner er 
fo rm øb le t på  to  sæ so 
ner. På  dette  om råde 
har vores nye kasserer - 
M ik ae l R asm u ssen  - 
g jo rt e t stort arbejde. 
D er e r k om m et sty r på  
sagerne - og den  sene 
s te  b u d g e to p fø lg n in g  
viser, at regnskabet fo r 
den nuvæ rende sæ son 
v il g iv e  e t fo rv e n te t 
o v e rsk u d  på  ca.
500 .000  kr.
D e r h a r  d o g  v æ re t 
an d re  p ro je k te r  og  
h an d lem åd e r, som  vi 
h a r væ ret k ritiske  over 
fo r - sæ rlig t i fo rrige  
sæ son, m en  desvæ rre  
h a r  v i o g så  i d en n e  
sæ son o p leve t uheld ige 
episoder.
Jeg  tro r derfor, det er 
v ig tig t, a t vi få r  æ ndret 
ledelsesstil. Vi e r  i en 
o rg a n isa tio n , d e r  e r  
b a se re t p å  f r iv illig t 
arbejde. D erfo r skal vi 
passe på, at vi ikke b li 
v er p ræ get a f  en g am 

m eldags e rhvers-o rien - 
te re t ledelsesstil, som  
er p ræ g e t a f  en  lille  
g ruppe ledere. L edere, 
der læ gger et ko lossalt 
a rbejde  fo r dagen , m en 
som  o g så  m ener, de 
skal have in d fly d e lse  
på  alt fo r m ange ting. 
M it bud  på  ledelsesstil 
e r  : E n  sto r u d delege 
r in g , d e r  k ræ v e r  en  
beskrivelse  a f  kom pen- 
tence på  de forskellige  
om råder - og  tillid  til 
de personer, d e r vare ta 
g e r dem . D er m å også 
skabes en  fæ lles ånd, 
hvo r alle e r  indstille t på 
at træ kke  i sam m e re t 
n ing. O g de t sker kun, 
hv is alle  fø ler, de  b live 
hørt. S e lv fø lgelig  skal 
der træ ffes b e s lu tn in 
g e r - også  beslu tn inger, 
som  ikke a lle  ønsker - 
m en de t e r  lang t le ttere  
at accep terer en b eslu t 
n ing, der g å r en  im od, 
h v is  m an  h a r  v æ re t 
m ed  i p ro c e sse n  og 
h ø rt de andres b eg run 
delser.

Frem tiden
Jeg syntes, a t vi i Jy l 
land  i flere  år h a r fo r 
søm t e t om råde. D et er 
ta le n tp le je n  a f  vo res 
bedste  ungsen io rs.
I ungdom sræ kken  har 
vi en  lang  årræ kke kun 
ne  g læ de  os over, at de 
jy s k e  sp ille re  h a r 
befundet sig  h e lt i top. 
D esvæ rre  kan  vi ikke 
g iv e  de  b e d s te  u n g 
d o m ssp ille re  tilb u d  
nok som  seniorsp illere . 
D e d rager m od  øst - og 
de jy sk e  k lubber m ister 
deres bedste  sp illere  - 
og  de næ stbedste  jy sk e  
sp ille re  m is te r  god  
træ n ingssparring .
Jeg  kunne ønske, a t vi 
f ik  n ed sa t e t udvalg . 
U dvalge t skulle  ana ly 
se re r hv ilk e  fak to rer, 
der h a r betydn ing  fo r 
to p sp ille re . D e t e r  
n em lig  ik k e  a len e  
træ n in g sm o d s ta n d e re , 
d e r e r  afgørende. D er 
e r m ange andre  fak to 
rer, d e r sp ille r ind  som  
ek s .v is ., u d d a n n e lse s 
m u lig h ed e r, n e tv æ rk , 
økonom i, træ n ingsm il 
jø  mv.

O g på  bagg rund  a f  den 
ne analyse  h åb er jeg , at 
vi i fæ llesskab  - k red 
sen  og d is tr ik te rn e  - 
kan  udarbe jde  en fæ lles 
p lan  fo r at fastho lde  et 
s tø rre  an ta l a f  vores 
ta le n tfu ld e  b ad m iii' 
tonsp illere  i Jy lland .
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No r d jy s k  b a d m in t o n  d is t r ik t * b jø r n  d a n ie l s e n

- S A VN ER  U D M E L D IN G  

O M  Ø N SK ER  I KLUBBER
Efter a t h ave  deltaget 35 år 
På to p le d e rp la n  i k lu b , 
distrikt, k reds og fo rbund  
var det egen tlig  m in m ening  
>kke at stille  op til en ny fo r 
m andsperiode. Jeg  synes, at 
jeg h a r op levet de t je g  skulle 
med m it "lederjob". Jeg  har 
egentlig  ikke haft am b itioner 
°m  a t få  en lederro lle . Jeg  
har haft am b itioner om  at 
gøre det, je g  b lev  valg t til 
rim eligt godt.

M en når je g  har sag t j a  til en 
ny  periode, så e r de t ford i, 
je g  h a r en positiv  fo rven t 
n ing om , at det kun  kan b li 
ve bedre. M en også  fordi der 
e r  nog le  ting , som  je g  godt 
kunne tæ nke m ig a t væ re 
m ed  til a t sæ tte  i gang/afslu t- 
te.
N B D  h ar en dyg tig  og e rfa 
r ingsrig  besty re lse . D et e r  e t 
a f  p lu sserne  ved  b esty re lses 
a rbejdet. Jeg  m ø d er m ange 
k lubm ennesker, som  arbej 
de r god t fo r  deres klubber. 
N B D  har m od tage t 25 .000  
kr. fra  V iggo P edersens fond  
til a t udbygge k om m unika ti 
onen  m ellem  k lubberne  og 
N B D  via E D B . K an vi det?  
Skal vi gå  p å  in tem ette t?
Jeg  vil tillade  m ig  at be lyse  
de  p ro b le m e r, som  je g  
synes, vi skal a rbejde  m ed  
de  næ ste p a r  år. K lubberne  
e r N B D s fundam en t, m en 
je g  synes k lubberne  svigter, 
h e r e r  ad ressen  K L U B FO R - 
M Æ N D E N E . K an vi fo rbed 
re  sa m a rb e jd e t k lu b fo r- 
m æ ndene/N B D ?
Som  fo rm and /kv inde  e r  m an 
va lg t til a t gå  i sp idsen  fo r 
sin  k lub og ikke til at væ re 
ta lsm a n d /k v in d e  fo r  ens 
børn . Ja, undsky ld  m ig, m en 
je g  o p lev e r, a t k lu b b e rn e  
tæ nker fo r lid t på  helheden  
nem lig  m ed lem m er - k lub  - 
d is trik t - fo rbund . H vis je g  
ikke h a r re t i m in  påstand , så 
vil der tirsdag  den  11. feb ru 
a r væ re m in d st een  rep ræ s 
en tan t fo r h v er k lub  til stede 
fo r at tilbagev ise  m in grove 
besky ldn ing . D et vil g læ de 
m ig, hvis je g  har uret. H vis 
ikke  m an kan  rep ræ sen tere  
sin k lub een gang  om  året, 
e lle r  sende en fra  k lubben  til 
a t de ltage  i N B D s rep ræ sen 
tan tskab , e r  m an så in te res 
seret i N B D ?
H vis je g  h a r ret, ko m m er der 
re p ræ se n ta n te r  fra  2 5 -3 0  
klubber. N em lig  de k lubber, 
som  b ak k er deres d is trik te r 
op og  laver e t upåk lagelig t 
arbejde. A t d e r e r  no g et galt 
m ed "k lubånden" ses a f  den 
ind tæ gt, som  h edder bod , og 
som  i å r  e r  på  30 .000  kr. V id 
n e r de t om  god t lederskab? 
E t ande t p rob lem , som  jeg  
m en e r v i b ø r  o m ta le  e r 
N B D /D G I. D er e r ingen  
a lm indelige  personer, som  er 
m edlem  a f  to fag fo ren inger 
e lle r  a f  to  po litiske  partier. 
M en in d en fo r sporten  kon 

ku rre rer m an m ed sig  selv 
ved  at væ re  m ed lem  hos ens 
konkurren t. Jeg  m ener k lub 
berne skal til at væ lge. 1 
fø rste  om gang  vil de t væ re 
en lette lse , hv is k lubberne  
valg te  a lle  ho ld  i ungdom s- 
ræ kkerne  e lle r  i sen io rræ k 
k erne  in d en fo r N B D . D er 
findes ikke den  tu rn erin g s 
form , som  N B D s U S U /S S U  
ikke kan  arrangere. M ange 
k lubber m elder ho ld  til både 
h os N B D  og  D G I m ed  
a fm eld inger til fø lge , så  de 
ikke b lo t ød e læ g g er N B D s 
p u lje r  m en  o g så  D G Is. 
R esu lta te t fo r m ig e r  at N B D  
m å sæ tte  deres kon tingen t 
op  m ed  d e t resu lta t, a t endnu 
flere  k lu b b er m elder sig  i 
D G I. S kruen  uden ende. Til 
sidst ender vi m ed  a t væ re 
10 k lu b b er i N B D , som  har 
de t til fæ lles, at de  d e ltag er i 
D B Fs D H -tum ering . 
K lubberne  m å m elde  k lart 
ud, hvad  de  vil.
H v ad  m ed  led e r/in s tru k ti-  
o n su d d a n n e lse n ?  D e r er 
ingen  g rund  til at have et 
in s tru k tio n su d v a lg , som  
lav e r e t god t arbejde , hvis 
ikke k lubberne  (fo rm æ nde- 
ne) h a r behov fo r a t få  afvik- 
le t/u d d a n n e t d e re s  ledere . 
Jeg  hø rer ofte ledere jam re  
over, hv o r svæ rt de t e r  at 
skaffe  ledere. Jeg  tro r ikke 
altid  m an  forsøger. Jeg  er 
e fte r  en  lille  pause  v end t til 
b a g e  til m in  g a m le  k lu b  
FB K  som  ungdom ssp illeud 
v a lg s led e r. Jeg  b e tin g e d e  
m ig , a t je g  sk u lle  have 
h jæ lp . P å  b ag g ru n d  a f  et 
brev og e t fo ræ ldrem øde har 
FB K  nu e t U SU  på 5 perso 
ner, e t ungdom sudvalg  b es 
tående a f 5 i a lderen  15-17 
å r og  30 fo ræ ldre , som  alle 
h a r tilbud t at h jæ lpe  k lubben  
i en e lle r  to  dage i løbet a f  
året. Jeg  n æ g ter at tro , a t de t 
te  kun kan ske i F rederik s 
havn  og S kagen  og  enkelte 
andre steder. D et kan  ske i 
de fleste a f  N B D s klubber, 
hv is m an vil.
N B D  og JB K  blev d isku tere t 
p å  sidste  årsm øde. Jeg  blev  
va lg t som  rep ræ sen tan t fo r 
N B D , på  trods a f  at je g  k lart 
m eld te  ud, at JB K  ikke sp il 
ler den rolle, det tid ligere 
h a r  g jo rt. Jeg  h a r  lo y a lt 
re p ræ se n te re t N B D , m en  
udv ik lingen  i JB K  e r gået i 
stå. Jeg  h a r b ed t om  at få  en 
d isk u ss io n  om , h v ilk e

a rb e jd so p g a v e r k red sen  
p å ta g e r  s ig , og  h v ilk e  
d is tr ik te rn e  skal v a re tag e , 
m en  ind til v idere  e r d e r ikke 
sket noget. H vis JB K  skal 
fo rtsæ tte , skal der udfæ rdi- 
ges en a rbejdsfo rdeling  fo r 
JB K /d istrik terne .
D B F  h ar væ ret i pressens 
søgelys i indevæ rende sæ son 
og  ikke uden grund . B esty 
re lsen  e r b leve t g jo rt an svar 
lig fo r sendræ gtig  arbe jd s 
gang, m en h e r m å je g  m elde 
hus forbi. I D B F s love er det 
b e sk rev e t hvad  b esty re lse , 
F U  og  udvalg  tag e r sig af. 
Jeg  h a r k lart m eld t ud på 
b e s ty re lsesm ø d ern e , a t je g  
m ener, at besty re lsen  b liver 
tilsidesat, e lle r  hv is je g  er 
g rov , b liv e r  m a n ip u le re t 
m ed.
A propos p ressen . D en sk ri 
v en d e  p re sse  e r  p o s itiv e  
o v e rfo r  b a d m in to n sp o rte n , 
ho ld tu rn e rin g er, k lu b a rran 
g em en ter m .m . M E N  har vi 
o v e rh o v e d e t e t  T V -N ord , 
som  b lo t v il lev e  op  til 
a lm in d e lig  p re s se e tik  om  
alsid ighed . A lle  ved  i dag, 
h v o r påv irke lig  m ennesker 
er v ia  TV. H vorfo r skal N or 
d jy lla n d s  tre d je  s tø rs te  
id ræ tsg ren  h ave  så  lid t 
d æ k n in g ?  M in  g ro v e  
p åstan d  er: a t ungdom m en 
vil s tå  i kø  fo r  at sp ille  b a d 
m in ton  i no rd jy ske  k lubber, 
hv is T V -N ord b lo t vil give 
sporten  en chance.
Jeg har ø n sk er fo r arbe jde t i 
N B D  som : kom m unikation  
v ia  E D B . K om m unebadm in- 
ton-udvalg .

N B D s F irm abadm in ton tu r- 
nering. L eder-kurser. K lu b 
b e sø g . N B D -b la d  m ed  
m eget m ere.
M en m it store spørgsm ål er: 
V IL  K L U B F O R M Æ N D E - 
N E  O V E R H O V E D E T  
V Æ R E  M E D  T IL  AT F IN 
D E  N O G L E  I K L U B B E R 
N E , SO M  E R  IN T E R 
E S S E R E D E ?
D et vil g læ de m ig på  N B D s 
vegne, hv is je g  h a r p rovoke 
re t nogle k lub fo rm æ nd  til at 
de ltage  i N B D s rep ræ sen 
tan tskabsm øde. Jeg  e rkender 
gerne, at je g  h a r tage t fejl, 
hvis m indst 50  k lubber er 
rep ræ sen tere t ved  rep ræ sen 
tan tskabsm ødet. M en indtil 
da  e r de t op til k lubbernes 
fo rm æ n d /k v in d er om  N B D  
overhovedet har en frem tid? 
Jeg vil afslu tte  m in be re t 

n ing  m ed a t takke  besty re l 
sesm edlem m erne fo r e t godt 
og  d yg tig t arbejde  fo r N B D ; 
tak til JB K s/D B F s bestyrelse 
fo r gode diskussioner.
Tak til D B Fs k on to r som  
serv icerer d istrik te t og  dets 
k lu b b er godt. Tak til a lle  
som  har ud fø rt e t god t a rbej 
de  fo r badm in tonspo rten  og 
N B D  og  ikke m indst tak  til 
vore sponsorer.
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- KLAR M ÅLSÆ TNING  OG  

KVALITETEN HELT I TO P
B esty re lsesarbe jdet i det fo r 
løbne år h a r til tider væ ret 
lid t genere t af, a t vi e r  trav le  
p e rso n e r m ed  m an g e  fo r 
skellige gørem ål. Ikke  alle 
ak tiv ite te r ha r væ re t lige  vel 
ly k k e t p la n læ g n in g sm æ s 
sigt, og de t h a r vi fåe t gen- 
nem disku tere t, så  vores m ål 
sæ tn ing  fo r sæ sonen  97/98 
e r h e lt klar, a t k va lite ten  b li 
v e r helt i top.

Jesp e r A rend rup  har i den 
fo rløbne  sæ son rep ræ sen te 
re t S øB D  p å  sen io r- og  
vete ranom rådet i JB K /D B F  
regi. C laus N orup  h a r væ ret 
vores rep ræ sen tan t p å  ung 
dom ssiden  sam t vedrørende 
sæ so n p lan læ g n in g . U n d e r 
tegnede  h a r deltage t i JB K s 
og D B F s hovedbesty re lser, 
sam t i e t udvalg  under JB K  
der a rbe jder m ed  fo rslag  til 
en  fæ lles jy sk  ho ld tum ering .

M edlem stal
Jeg  h a r nu de t ende lige  m ed 
lem sta l, som  h ar væ re t noget 
b esv æ rlig t a t frem skaffe  på  
g rund  a f  m ange alt fo r sene 
indberetninger.
Vi h a r haft én  k lub  d e r har 
m eld t sig  ud  (E gen  U I), og 
vi h a r fåe t én  k lub , h v ilk e t er 
L æ k, som  lig g er lid t syd  fo r 
g ræ nsen . T rods de t a t E gen 
fo rlod  os, har s tign inger i 
flere  k lu b b er betydet, a t vi e r  
59 5 7  a k tiv e  m ed lem m er, 
hv ilke t e r  2  flere  end  sidste 
år.
Vi har de ltage t i Å benrås 50- 
års ju b ilæ u m  og L und to ft's  
25 -års ju b ilæ u m .
P å  kon to re t hos Svend  h a r vi 
fo rn y e t E D B -u d s ty r  sam t 
investe re t i e t p rog ram  som  
k la re r den  store adm in istra ti 
ve byrde  i fo rb inde lse  m ed 
de  sø n d erjy sk e  m este rsk a 
ber.
Jeg  har de ltage t i m ø d er hos 
SFB  sam m en  m ed  b l.a . 
vo res b red d ek o n su len t, og 
je g  h åber og  tro r o g så  på, at 
de t nega tive  nu e r vendt, og 
je g  fo rn em m er o g så  a t m an 
igen  i SFB  kan  se lys forude. 
Jeg  e r u tro lig  g lad  fo r  at 
K ynne sp rang  til inden  det 
var fo r  sent.
Jeg  h a r i den  fo rlø b n e  sæ son 
de ltage t i en  ræ kke m øder i 
JB K -reg i, h v o r m å le t v a r at 
få  en  b ed re  h o ld tu rn e rin g  
stab le t p å  benene i Jy lland . 
P rob lem et er, a t k lu b b er der 
l ig g e r  tæ t p å  d is tr ik tsg -  
ræ n sem e  o fte  skal køre langt 
til tu rn e rin g sk am p e  i eget 
d istrik t, hvorim od  afstanden  
kunne b live  væ sen tlig  k o rte 
re ved  at b ryde d istrik tsg - 
ræ nsem e.
P ro je k te t m is ly k k e d e s  i 
fø rste  om gang  (det har vi 
tid lig e re  se t m ed  fæ lle s  
jy s k e  p ro je k te r) . D en n e  
gang  sandsyn ligv is fordi det 
v a r fo r  tæ t på den m islykke 
de struk tu rdebat, og m åske

også  fordi vi ikke  startede 
m ed  en lille  b id  ad  gangen. 
B eh o v e t e r  der, og  m eget 
tyder på, a t flere  nu e r ind 
s tille t på, at starte  d e r hvo r 
beh o v e t e r  størst.
S truk tu ren  i Jy llan d  m ed  én 
kreds d e lt op i fire  d is trik te r 
e r  d e r ikke æ ndret på, og 
p rob lem et e r fortsat, at no g 
le  agerer, som  om  d eres  
d is trik t h a r kredssta tus. Jeg  
h a r lid t svæ rt ved  fo r  ø je 
b likke t a t se en  løsn ing  og 
derm ed  en ighed  om  en ny 
struk tur, hv ilke t e f te r  m in 
m en ing  o g så  m å betyde, at 
le d e re  i d is tr ik te rn e  m å 
acc e p te re  d en  n u v æ ren d e . 
H v is  ik k e  k u n n e  m an  jo  
fryg te  , a t D B F  fo ran led iges 
til at b lande sig, og de t tro r 
je g  ikke  ville  væ re  heldigt. 
Jeg  tro r på, a t forho ldene 
kan  fo rbed res, ved  at der 
a llerede  e r fo rske llige  tanker 
kørende  fo r  næ ste  sæ son. 
D B F  h a r  i d en  fo rlø b n e  
sæ son o fte  væ ret i m ediernes 
søgelys, og  desvæ rre  har det 
v æ re t m ed  f le s t n e g a tiv e  
om taler. S ucces 'e r h a r der 
væ re t m ange  a f  isæ r p å  det 
sportslige  om råde, m en  de 
d ru k n e r d e sv æ rre  o fte  i 
m æ ngden  a f  andre  gode  dan 
ske id ræ tsp ræ sta tioner, sam t 
ved  a t jo u rn a lis te r  he llere  vil 
b ruge  de  store b o g stav er på  
de  negative  ting  (m ere sen 
sationspræ get).
Ø konom ien  e r fo r ø jeb likke t 
de t største  p rob lem , e fte r 2 
å r m ed  store røde tal, m en 
he ld igv is  ser de t ud  til, a t der 
e r  k om m et en  god  øko n o m i 
s ty ring  p å  e fte r at M ichael e r  
k om m et til som  kasserer. 
D en  h e lt store økonom iske 
b e t skyldes b lad e t "B adm in 
ton", som  nu e r lag t p å  p ri 
v a te  hæ nder. F o rde len  er, at 
D B F  ikke igen  få r en  øk o n o 
m isk  bet, m en  u lem pen  e r til 
g en g æ ld , a t re d a k tø re n  
bestem m er indholdet. D enne 
m odel var nødvend ig  a f  hen 
syn til økonom ien , sam t det 
a t vi fo rtsa t h a r e t b ad m in to 
nblad. Så  kan  vi jo  håbe på, 
a t s to ffe t d e r  b rin g es  e r 
in teressan t fo r både e lite  og 
b redde  i DBF. D er e r ihvert- 
fa ld  ingen tv ivl om , at Svend 
E rik  e r en dyg tig  b adm in ton 
jo u rn a lis t.
E n ny sp o rs tch e f e r  ansat, 
e fte r at M orten  F rost sagde 
op. Å rsagen  til at M orten 
sagde op skal je g  ikke gæ tte

på, m en det v a r g o d t s to f i 
TV  og  aviser, h v ilk e t fo r 
D B F  be tyder negativ  o m ta 
le.
E fte r a t den nye sp o rtschef 
e r  ansat, h a r vi igen  kunnet 
læ se  nega tiv t om  D BF, idet 
der a llerede  h a r  v æ re t k rise 
m øde p å  g rund  a f  op g av e 
fo rd e lin g e n  im e llem
sportschefen  og  landstræ ne 
ren. H vornår e r  det slut m ed 
d isse  n e g a tiv e  o m ta le r?  
H v ilke t fo rm ål tjener det?  
D et g avner ihvertfa ld  ikke 
D BF, og  e r  en  dårlig  op tak t 
til nye sponso rfo rhand linger 
som  stå r lige fo r døren. E r vi 
dyg tige  nok?  E r  vi k ritiske  
nok  over fo r h inanden? E lle r 
bæ rer de t he le  p ræ g  a f  at 
D B F  b e s tå r  a f  fr iv illig e , 
trav le  og u lønnede ledere. 
F o r ø je b lik k e t ev a lu e re s  
b reddekonsu len tens arbejde 
i det fo rløbne år. H vor m an 
ge  S ø B D -k lu b b e r d e r har 
tru k k e t p å  O le  Jaco b sen s  
e rfaring  ved  je g  ikke, m en 
m ed sam m e O le h a r je g  selv 
deltage t i flere  m ø d er i SFB , 
og je g  e r h e lt s ikker p å  at 
S F B -ledem e e r O le taknem 
m elig  fo r  sto r insp ira tion  og 
h jæ lp  i den tid  k risen  stod 
på. Jeg  e r overbev ist om , at 
O le h a r g jo rt e t fan tastisk  
god t s tykke a rbejde  i de t fo r 
løbne år, m en  én  O le e r fo r 
lidt, når hele  D B F  skal dæ k- 
kes.

Frem tid
I b esty re lsen  h a r vi foruden  
k v a lite ts fo rb e d r in g e r  o g så  
fo rslag  til en ræ kke nye ak ti 
v ite te r  til d en  k o m m en d e  
sæ son, som  lid t senere  vil 
b live  frem lag t og diskutere t. 
F o r ø jeb likke t kan vi d es 
v æ rre  k o n s ta te re  ti lb a g e 
gang  i styrke, antal tum e- 
ringssp ille re  og  an ta l træ ne 
re. D ette  m å og  skal der 
gø res n oget ved, så  vi har 
forslag  til en  ræ kke ak tiv ite 
ter, som  skulle  gavne disse 
om råder, og de rfo r h a r vi 
m en t a t de tte  fo rum  m å væ re 
det rig tige , når fo rslagene  
skal d isku teres og kom m en 
teres, og  da  vi nu e r sam let 
så hvo rfo r ikke bruge tiden 
fornuftig t. D erudover vil jeg  
opfo rd re  flere  k lub ledere  til 
selv  at tage in itia tiver i form  
a f  nye tiltag , og så inv itere  
andre k lubber til at deltage. 
Jeg  synes, det e r  nogle rig ti 
ge gode tiltag , A nnem arie

fra  B o lderslev  h a r tage t ved 
a t fo rtsæ tte  som m erle jrene  
og køre  e t p ige træ n ingsp ro 
jek t. V i h a r behov fo r flere  af 
den  slags igangsæ ttere , og 
m åske kan  SøB D  b live  en 
del a f  nog le  a f  d isse a rrange 
m enter, ved  at b id rage m ed 
det vi e r  gode til. 
S a m a rb e jd e t m ed  D G l 
o m k rin g  h o ld tu rn e rin g en  
m ener je g  k ø re r tilfredsstil 
lende, og je g  h a r ikke hørt 
noget om , a t der skulle  være 
ønsker om  æ ndringer på  vej 
fra D G I.

Til s lu t vil je g  sige tak  til 
besty re lsen  fo r e t god t sam 
a rb e jd e  i 9 6 /9 7 , og  ikke 
m indst fo r den  store overra 
skelse je g  fik  til m in 50-års 
dag, ved  som  den  fø rste  at 
b live  h æ dre t som  æ resm ed 
lem  i SøB D . Ingen tv ivl om 
at dette  æ restegn  er de t flo t 
teste  i D B F  - tak  skal i have. 
En tak  skal også  lyde til 
u d v a lg sm ed lem m er, d o m 
m ere  og  k lub ledere  d e r har 
h ju lpet ved  sæ sonens ak tiv i 
teter.
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KLUBBERNE SER SIG IKKE 

SOM DEL AF FÆLLESSKAB
Hvor ska l je g  b e g y n d e ?  
Hvor skal je g  ende?
Skal vi, i dansk  badm in ton , 
H - e lle r  g ræ de?
■Hg tæ n k er natu rligv is tilb a 
ge på e t ua lm indelig t tu rbu 
lent badm intonår, såvel på  
ø s t jy s k  som  på D B F  plan.
I V estjy lland  s ta r te d e  de t 
Hiers fint.

Vi havde ne top  fåe t s ty r på  
n o g le  s a te llitm ø d e r  ru n d t 
om kring  i d istrik te t, og fo r 
h and lingerne  om  en fæ lles 
jy sk  ho ld tu m erin g  v a r ved  at 
væ re  afslu tte t, da  bom ben  
sprang.
S teen  B oj sen  k u n n e  ikke  
læ ngere  finde  fodslaw  m ed  
de  ø v rig e  d is tr ik te r  om  
h o ld tu rn e rin g e n , og  de tte , 
sam m enho ld t m ed  en øget 
a rbejdsbyrde , g jo rde  a t han  
trak  sig i u tide som  form and 
fo r V B D . H ere fte r var gode 
råd  dyre. Vi h o ld t k risem øde 
i besty re lsen , og fand t frem  
til en  løsn ingsm odel, som  vi 
m en te  kunne køre  å re t ud. 
D esvæ rre  b e tød  dette , a t vi i 
fø rste  om gang  m åtte  slø jfe 
de  ellers så  v ig tige  udad 
vend te  ak tiv iteter. N u kan  vi 
så  kun håbe på, at k lubberne  
dels b akker op  om  dette, og 
dels ak tiv t g å r ind  fo r at fin 
de de re tte  p e rso n er til at 
tage del i a rbe jde t frem over. 
F ø rs te  sk rid t p å  ve jen  e r 
m åske de ne top  overståede 
w o rk sh o p s , so m  d esv æ rre  
m åtte  aflyses sidste  år, m en 
som  je g  m eg e t h åb er har 
kø rt tilfredsstillende  i år. 
Sæ sonen  v a r også  p ræ get a f  
v o ld so m m e  p ro b le m e r  i 
DBF.
Ø konom i, b lad e t "B adm in 
to n ”, M orten  F ro s t 's  afgang  
og  F av ø rs  fra fa ld  e r  b lo t 
nog le  a f p rob lem erne.
Som  helt ny  i "system et" har 
je g  lid t svæ rt ved  a t gen n em 
skue, p ræ cis hvad  de t er, der 
e r  gåe t galt, m en  én  ting  e r 
s ik k ert. S k u lle  je g  b liv e  
valg t som  fo rm and  fo r V B D , 
vil je g  betrag te  det som  en a f 
hovedopgaverne , a t m edv ir 
ke  a k tiv t til, a t såd an n e  
fad æ ser ikke g en tag er sig. 
Jeg  tro r de t e r  en gen n em 
gående  ho ldn ing , også  hos 
d e  ø v rig e  m e d le m m e r i 
h o v e d b e s ty re lse n , o g  je g  
synes da  o g så  allerede  vi kan 
se ly spunk ter forude.
D B F  kunne im id lertid  også  
m ønstre  succes 'e r i den  fo r 
gangne  sæ son. Vi kan  jo  alle 
tæ nke tilbage  på  nogle u tro 
lige spo rtslige  p ræ stationer, 
sam t en ræ kke flo tte  a rran 
gem en ter på  dansk  grund. 
K lu b k o n su le n te n , O le 
Jacobsen , h a r nu væ ret på  
banen  i e t års tid. H vad  har 
det betydet fo r D B F  - V B D . 
Jeg tror, a t je g  e r nød t til at 
sige - ikke  så m eget - fo r  O le

få r ikke de arbe jd sbe tinge l 
se r han  e r bere ttige t til. D e 
op g av er O le p å tag e r sig i 
k lu b b er og  d is tr ik te r  m.v. 
lø ses til a lle s  tilfred sh ed , 
m en O le har a lt fo r lid t tid  til 
de  op g av er han  e r  a llerbedst 
til. I ø jeb likket eva lueres det 
fø rste  års a rbejde , og  je g  
h åber m eget, at k o nk lusio 
nen b liver m ere  frit sp ille 
rum  fo r O le.
I ø jeb likke t ser je g  b ladet 
"B adm in ton" som  e t p ro 
b lem . B ladet e r  lag t ud på 
p rivate  hæ nder og h a r fået 
helt ny t udseende og lay out. 
D e t d e r bek y m rer m ig, er 
im id lertid  indholdet. I fo rve 
je n  synes jeg , det e r  p ro b le 
m a tisk  a t k lu b b e rn e  skal 
væ re p å tvunget a t a ftage  et 
v is t an ta l b lade  n å r de t ikke 
ligger i  D B F  regi. M an  kun 
ne  ve l sa m m e n lig n e  de t 
m ed, a t b ø rn e fam ilie r  var 
tvunget til a t købe "A nders 
A nd". O g de t b liv e r ikke  
m indre p rob lem atisk  af, at 
indho lde t e fte r m in m ening  
ikke  d æ k k e r  b re d t nok . 
K lubberne m å kunne kræ ve, 
at d e r e r  s to f  fo r alle deres 
m edlem m er.
D et b ringer m ig tilbage til 
S teen B ojsen. G ennem  sin 
de ltage lse  i "Idræ ttens L ede 
rakadem i" har han ud fæ rd i 
g e t en  rappo rt - K valite t og 
k lubudv ik ling  i V estjy lland - 
hvor en a f  konk lusionerne  
er, at kon tingen tbe ta lingen  i 
D B F  e r e t p roblem . D ette  
p rob lem  b liver ikke m indre 
a f  e t tvunget abonnem en t på 
"B adm inton".
E n anden  konk lusion  er, at 
k lub ledem e ikke op fa tte r sig 
som  en del a f  fæ llesskabet. 
H er ligger d e r v irkelig  en 
op g av e  fo r  en kom m ende  
b e s ty re lse . H v o rd an  k o m 
m er vi igennem  m ed  vore 
budskaber, hvordan  ø g er vi 
kendskabet til V B D  og hvo r 
dan  få r vi k lu b led em e  g jo rt 
til "part" i V BD .
H er har I k lub ledere  også et 
s to rt ansvar. I så  s to rt e t 
om råde  som  de t vestjyske, 
e r  de t nødvend ig t m ed loka 
le netvæ rk , tæ tte  kon tak ter 
m ed  nabok lubberne , ansvar 
fo r ak tiv ite tsudfo ldelser. I- 
k lubbem e - skal væ re m ed 
til a t skabe de t nye, stæ rke 
V BD .

Vt er på vej
3 nye k lubber - H odsager,

Jeb je rg  L yby  og  se n e s t 
B ram m ing  er m eld t ind, og 
m ed lem sta lle t ser ud til at 
væ re stigende i m ange k lub 
ber. S pec ie lt e r  de t g læ de 
ligt, at de store børneårgange 
nu fo r a lvo r beg y n d er a t slå 
igennem . H usk  så b lo t ude i 
k lubberne  - børnene  kom 
m er ikke a f  sig selv. 
A rra n g e m e n tm æ ss ig t m å 
m an sige a t V estjy lland  er 
kom m et p å  D anm arkskort. 
H ern ings nye badm in tonhal 
le r dannede ram m en om  et 
m eget flo t og velbesøg t EM  
og  i næ ste  sæ son e r  Vejen 
b levet tilde lt D M .
P å  a k tiv ite ts f ro n te n  v a r 
sæ sonen  p å  de t jæ v n e . D e 
respek tive  udvalg  behand ler 
dette  m ere  indgående, m en 
je g  vil alligevel kom m e m ed 
e t lille  h jertesuk .
Vi e r kom m et ind  i en  ond 
c irkel. Vi går næ sten  alle 
m ed denne ho ldn ing  - sidste 
gang blev det aflyst, så kan 
de t he lle r ikke be ta le  sig at 
tilm elde  denne gang  - og den 
c irkel m å vi ud af.
D er e r kun je r  k lub ledere  til 
a t b ryde  den , ved  a t tage 
chancen  og  tilm elde  nogle 
sp illere  til arrangem enterne . 
U ngdom sk lassifikationen  er 
kom m et fo r a t b live. Jeg  ser 
tegn på, a t den  b liv e r en 
k æ m p esu cces . B ø rn en e  er 
m ere tæ ndte på  at kom m e til 
s tæ vner og re tfæ rd igheden  
e r ved  at ind finde  sig. S uc 
ces 'en  e r ikke m indst skab t i 
V estjylland, takket væ re en 
m eget stor indsats fra "Tas- 
se".

M en hvad m ed frem tiden?
Ja, den skal jo  nok  kom m e 
helt a f  sig  selv, m en vi har da 
lov til at p røve  på, at bøje 
den lidt i den ønskede re t 
ning.
O g hvad  e r så  den ønskede 
re tn ing?
U m iddelbart vil je g  betrag te  
nøg leordene som  kom m uni 
kation  og sam arbejde. D et er 
p å  de to om råder de t k ikser 
fo r os lige fra  k lubn iveau  til 
fo rbundsniveau .
Vore ledere e r a lle  lid t oppe i 
årene, har arbejdet en  å rræ k 
ke i badm in ton  og har prøvet 
det hele  før. D en  slags lede 
re  e r  ik k e  så n em m e  at 
om stille , endsige  få  m ed til 
noget nyt.
Bl. a. d e rfo r e r  det spæ nden 
de, a t læ se  Jens D all-H anse-

n 's  rappo rt fra  id ræ tsledera 
kadem ie t - Jy sk  udv ik ling  - 
hvori Jens besk river e t p ro 
je k t  m ed  unge ledere i jy sk  
badm in ton . D et e r  spæ nden 
de fordi konk lusionen  er, at 
unge ledere  kan  og vil tilføre 
badm in ton  noget nyt.
D et b ø r  vi tage  ved  læ re af! 
På D B F  p lan  skal vi læ re  at 
respek tere  h inanden  over en 
b red  kam . Vi skal læ re at 
respek tere  de t a rbejde  der 
gø res ude i den  lille  lands 
b y k lu b , so m  lig e v æ rd ig t 
m ed  arbe jde t p å  e litecen tre 
ne. K un p å  den  m åde få r vi 
skab t en  tro  på, at de t kan 
be ta le  sig  at arbejde  frem ad, 
og  a t m an  e r en  del a f  et 
"helt badm in tonforbund". 
Jeg  vil slu tte  a f  m ed  a t takke 
alle , som  p å  den ene eller 
anden  m åde h a r b id rage t til 
a t denne sæ son fo rløb  tå le 
lig t, p å  trods af, a t vi har 
a rb e jd e t lid t p å  v ågeb lus. 
Tak til a lle  som  har g jo rt en 
indsats i d istrik tet, og  tak  til 
je r, som  tag e r de t store slæ b 
ude i k lubberne.
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SKAL HAVE STYR PA DEN 

SAMLEDE ORGANISATION
D er e r sket rig tig  m ange ting 
i Ø B D  i år. Jeg  skal h e r b lo t 
næ vne nogle få  væ sentlige: 
K lubserv icesystem et e r s ta r 
te t op. Til dato  er udfø rt fø l 
g ende aktiviteter.

- T ræ n ingssam ling  fø r JM  
fo r  u n g d o m . D e  b ed s te  
østjyske  sp illere  v a r sam 
let i H øjbjerg.

- T ræ ning  i k lubberne. D er 
e r u d sen d t træ n e re  til 
k lu b b er fo r at h jæ lpe  og 
in sp ire re  i d en  d ag lig e  
træ ning

- L e jr fo r ungdom ssp ille re  i 
T arm  fo r Ø stjyske  M estre . 
A lle  m estrene  b lev  inv ite 
ret, og Ø B D  leverede sine 
bedste  træ nere  til a rran g e 
m en te t

- B red d esam lin g e r i k lu b 
ber. S am linger fo r b redde 
sp illere  hvortil Ø B D  leve 
re r in struk tø rer

- "A lte rn a tiv e  m e s te rsk a 
ber". S am linger fo r b red 
d esp illere  U  9-11 hvortil 
Ø B D  leverer instruktører. 
D er e r både badm in ton , 
lege  og  m o to rik træ n ing

- U dsendelse  a f  u ngdom s 
sp ille re . S am le t tu r  fo r  
ø stjyske  spillere  til en  tu r 
nering  i ud landet

- U dsendelse  a f  sen io rsp il 
lere. Ø stjyske  sp illere  kan 
søge om  tilskud  til d e lta 
gelse  i uden landske  tu rn e 
r inger

Ø B D  h ar lave t en a fta le  m ed 
de sydlige k lubber i Ø B D , så 
de s tø tte r os m ed  d e ltagelse  i 
vore a rrangem enter, og vi 
s tø tte r dem  m ed  h jæ lp  og 
aktiviteter.

U ngdom sm esterskaber
D er arbejdes m ed  at gøre  
vore  u n g d o m sm este rsk ab er 
bedre  og  m ere  Ø B D -syn lige . 
Vi e r  k la r over, at vi skal ud 
b red t i geografien  m ed  b red 
d e-ræ kkerne  og  b ed er k lub 
b erne  om  h jæ lp  til de tte  ved 
øge t tilm eld ing  a f  spillere, 
d e r no rm alt ikke  ko m m er ud 
til stæ vne.

Ø B D  Inform ation
Ø B D  In fo rm ation  har fåe t en 
ny b red  redak tion , h v o r vi 
o rien te rer om  alt, hvad  der 
rø re r sig inden fo r Ø B D  - og 
som  noget ny t - m ed  o rien te 
ring  om  JB K  arrangem en ter

Ø B D s handlingsplan
Ø B D s m å lsæ tn in g sp ro c e s  
m undede ud i en kortsig te t 
h an d lin g sp lan . D e en k e lte  
u d v a lg  b e h a n d le r  d e res  
om råder, m en p å  o rgan isa ti 
o n som rådet e r  m ålene bla. 
fø lgende:

T æ ttere  p å  k lubberne 
Passive  m ed lem sk lubber 
Fæ lles jy s k  ho ld tu rnering  
Ø B D  form and

B adm intonstruktur  
i Jylland

D er har jo  ko n stan t v æ re t en 
del p o lem ik  m ellem  o rgan i 
sa tionerne  i Jy lland . Ø B D s 
bagg rund  fo r s tilling tagen  er 
den  serie  k lubbesøg , som  vi 
ud fø rte  i sæ son  1995-96, og 
h v o r der b lev  bak k e t næ sten  
100%  op  bag  besty re lsens 
synspunkter.
Sagen træ kker i langdrag , da 
d e r e r  2 m odstående syns 
punk ter, som  kom  h e lt k la r 
til overfladen  i struk turfor- 
h an d lin g em e  sidste  år:
Ø B D  og N B D  s tå r  fo r 
ønske t om  decen tra lisering . 
O rgan isa tionen  skal så  tæ t 
p å  k lu b b ern e  som  m uligt. 
K lubbernes besty re lser skal 
h ave  ind flydelse  v ia  rep ræ s 
en tan tsk ab er (også  i D B F). 
Vores m en ing  er, at d is trik 
te rne  skal ophø jes til kredse, 
g e rn e  e f te r  en  g eo g ra fisk  
om struk tu rering .
V B D  og JB K r ønsker cen 
tra lis e r in g  (s tø tte s  a f  
S Ø B D ), hvo r JB K r dæ kker 
hele  Jy lland  uden distrik ter, 
m en  m ed  specie lle  indsa tse  i 
p roblem om råder.
D er skal dog  e tab leres lo k a l 
kom iteer til stø tte  fo r a rb e j 
det.
D a  de t er e t p a r år siden , vi 
g en n e m fø rte  v o res u n d e r 
søgelse, og  uroen  fo rtsæ tter 
- m ed  ikke - m aksim al ind 
sats til resu lta t - m ener jeg , 
a t de t er tid  til g rund ig t at 
over-veje , om  der ikke  er 
b ru g  fo r en  ny  fo rm an d  fo r 
Ø B D , en m odkand ida t, d e r 
s tø tte r de t a lte rna tive  syns 
p u n k t om  centra lisering .
Jeg  e r  p å  valg  som  fo rm and, 
m en v iger gerne  til fordel fo r 
en kand idat, d e r m åske kan 
sam le  o v e n n æ v n te  sy n s 
p u nk ter i en  fæ lles strategi. 
O vervej de t h jem m e i k lu b 
ben.
Vi skal jo  v idere. 1 ø jeb lik 
k e t laves u n d ersø g e lse  på  
undersøgelse  - tingene træ k 
kes i langd rag  - der m ang ler 
hand ling , hand ling  til fordel 
fo r badm in ton  i Jy lland  og 
DBF.

Frem tiden
E n bere tn ing  skal indeho lde  
v isioner fo r  det frem tid ige

arbejde. Både kort- og lang 
sigtede.
D en langsig tede  vil je g  gøre 
m eget b red , ide t je g  endnu 
en gang henv iser til ønsker 
ne om  e r sam ling  a f  hele  
id ræ tsku ltu ren  i D anm ark  i 
en fæ lles organ isa tion , m en 
m ed en in te rn  op d e lin g  i 
b redde og elite. Vores land  
er ikke  sto rt no k  til flere  
o rganisationer, og  p å  lokal 
p lan  lid e r vores ak tiv ite ter 
u n d er opdelingen . D e t en e 
ste positive  e r den  natu rlige  
konkurrence , d e r opstår.
På  ko rt s ig t m en er jeg , a t vi 
h u r tig s t  m u lig t ska l h ave  
sty r på  den  sam lede o rgan i 
sa tio n  D a n sk  B ad m in to n  
F orbund. Som  de t e r  nu, f in 
des d e r m ange  de lo rgan isa ti 
o n e r - fo rre tn ingsudvalge t, 
se k tio n e rn e , k re d se n e  og  
d is tr ik te rn e , d e r  a lle  g ø r 
næ sten  h v ad  der p asse r dem . 
N ogle  s teder e r  m an m eget 
ak tive og  op fin d er den  dybe 
tallerken  igen  og igen, andre 
s ted e r e r  m an  p ass iv e  og 
løber b lo t m ed.
D er e r ingen  garan ti for, at 
de  ikke g ø r tingene pgra. 
person lige  ønsker, og ikke 
ly tte r e fte r b rugernes behov 
og ønsker. S pec ie lt k redse  
og d istrik te r v irker som  sm å 
kongeriger, og de t h jæ lper 
ikke a t sk ifte  konger, p rin ser 
og p rin sesse r ud, de t e r  se l 
ve struk tu ren , der skal b ry 
des.
K un ved  a t om læ gge til en 
h e lt ny geog rafisk  og  m åske 
ad m in is tra tiv  o p b y g n in g , 
kan  vi kom m e ind  i e t p lan 
lagt, m ålre tte t, behovssty re t, 
a lto m fa tte n d e , e f fe k tiv t 
badm in ton fo rbund , og så er 
det lige  m eget om  de lo rgan i 
sa tionen  - fo r Jy llands ved 
kom m ende - hedder DBF, 
JB K  e lle r Ø B D . D B F  og Jy l 
land  står i stam pe i en  tid, 
der v irk e lig t k ræ ver hand 
ling.

A fslutn ing
O vennæ vn te  skal dog  ikke 
få  m ig til at se ned  p å  vores 
egen  organ isa tion , h v o r jeg  
synes d e r sk e r fo rrygende  
m ange ting. D e t b u n d er kun 
i en ting  - en sæ rdeles m ar 
kan t a rbejdsindsats fra  alles 
side.
Jeg  skal derfo r afslu tn ings 
v is re tte  e t s to r tak  til b es ty 
re lse  og  udvalg  i Ø stjy sk  
B adm inton  D istrik t. Sam ti-

dig en tak til sp illere , ledere 
og k lubber fo r p å  reel vis at 
sp ille  op til organisationen . 
H avde vi ikke je re s  positive  
og  sag lig e  m o d sp il, var 
Ø B D  m e g e t m ere  s tille s 
tående. Tak fo r tjenesteydel 
ser til Ø B D  i den  forgangne 
sæ son.
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G O D T SAMARBEJDE MED  

SJÆLLAND OG LOLLAND-F.
K redsens m edlem sta l er 
14.158.
Der har været tilm eldt 152 
seniorhold - 147 ungdom s 
hold og 96 veteranhold, ialt 
395 hold fra 57 af kredsens 
m edlem m er. D er er b levet 
afviklet 1345 kam pe, hvilket 
er en m indre tilbagegang. 
Hvad skal Kredsen og klub 
berne gøre ved dette? Vi er i 
de fleste klubber inde i lejede 
lokaler, og kan ikke få  mere 
hal-tid.
Vi har også været i hård kon 
kurrence m ed den uorganise 
rede idræt, som skulle have 
tildelt baner. Det er forhåbent
ligt ved at gå op for vore poli 
tikere, at dette var en dårlig 
måde at ødelæ gge fo rre t 
ningslivet på. Vi håber derfor 
På, at en ændring er på vej. så 
vi kan få vores m edlem m er 
tilbage i fo ren ingslivet. Vi 
skal m åske også tilnæ rm e os 
DGI noget mere. D er er m an 
ge idrætsopgaver, vi godt kun 
ne sam arbejde om.

Vi har afholdt 7 bestyrelses 
møder, hvor vi har drøftet:
'  Økonomi 
'  Sponsorer 
'  Håndbog 
'  Jubilæer 
'  A rrangem enter 
'  Holdturnering 
'  Blad
'  DBF og m eget mere.

Håndbogen
Håndbogen har vi til dels fået 
lavet af Claus Eskildsen og 
Kim K isbye - sidstnæ vnte 
trådte ud a f bestyrelsen sidste 
ar- Det var rart at et m edlem , 
ville tage sig af vores hånd 
bog, som  er et stort arbejde. 
Dette er gjort godt og den 
kom næsten til tiden. Det, som 
mangler, er hjælp til at skaffe 
n°gle annoncer til bogen. Sid- 
ste år på repræ sentantskabs 
mødet kom der flere gode for 
j a g  frem . M en af forskellige 
arsager, lykkedes det os aldrig 
at få nogle a f disse tanker 
«Pfyldt. Så til den næste hånd 
bog vil vi godt have hjæ lp til 
m finde nogle annoncører, 
saledes at håndbogen vil blive

'1 ligere at trykke. M en tak til 
Kim og Claus for arbejdet, 
som jeg  håber de ved fælles
J®lp vi] fortsæ tte med.

y  Jubilæer
1 har i kredsen været repræs- 

emeret ved nogle jub ilæ er i

årets løb. Tillykke til alle - 
også til dem vi eventuelt skul
le have glem t at møde op til. 
Vi har i bestyrelsen drøftet 
gaver i forbindelse m ed jub i 
læ er m.m. og er blevet enige 
om , at:
- e t  10 års jub ilæ um  udløser 
en gave på 150 kr.
- et 25 års jubilæ um  udløser 
en gave på 250 kr.
- et 50 års jubilæ um  udløser 
en gave på 400 kr.
- et 60 års jub ilæ um  udløser 
en gave på 500 kr.

D et kræ ver dog en invitation. 
I alle andre tilfæ lde sendes 
blot en skriftlig hilsen.

Økonomi
På alle vore m øder har vi selv 
følgelig drøftet økonom i, men 
ikke m ed så store debatter 
som før.
D ette skyldes jo  nok til dels 
vores kasserer, som sidder fast 
på de budgetter, som er lagt. 
Vi har ligeledes besluttet, at vi 
skal have en kapital stående i 
tilfæ lde af, at noget skulle gå 
galt. Så m egen ros til udvalge 
ne for ikke at overskride de 
aftalte budgetter.

Sponsorer
Som  næ vnt, så m angler vi 
sponsorer - og det kan godt 
være, at bestyrelsen er kørt 
fast på dette om råde. Så er der 
nogle af K redsens m edlem 
mer, som har gode ideer, så 
kom  frem  med dem.
Vi vil gerne sam arbejde om 
disse gode ideer, således at 
K redsens økonom i kan blive 
bedre.

Arrangementer
De arrangem enter som  K red 
sen udfører - i stort sam arbej
de m ed klubberne - er forløbet 
utroligt godt. Så en stor tak til 
de klubber, som  har væ ret 
Kredsen til stor støtte.
Vores arrangem en ter om 
kring bredden halter stadig 
væk. Vi har ingen til at tage 
sig af dette store kreds- og 
DBF-ønske.
Vi efterlyste også sidste år en 
person til at hjæ lpe m ed dette, 
og vi gør det igen i år. Vi vil 
gerne i kredsen være med til 
at gøre noget fo r bredden, 
m en kan ikke gøre det uden 
hjælp. De, der sidder i kred 
sens b esty re lse  på  valgte 
opgaver, kan ikke overkom m e 
mere. De har alle nok at gøre,

m ed de opgaver de har, og 
som de alle udfører særdeles 
godt. Så m edlem m er! Skal vi 
have m ere breddearbejde, må 
der findes en person, som vil 
tage sig a f dette.

Kurser
De kurser som kredsen har 
stået for er også afviklet sær
deles godt. Så G O D T A R B EJ
DE udført a f  kursusudvalget. 
Fra D BF er der også kom m et 
tilbud om m ange forskellige 
kurser. Jeg tror desværre ikke, 
at vi har været de flinkeste til 
at tilm elde os. Vi skal nok lidt 
længere ud i klubberne for at 
få fat på  nye personer til disse 
m ange tilbud om  uddannelse. 
Vi m å regne m ed en vis 
udskiftning i alle kredsens/ 
klubbens udvalg. Jeg ved godt 
det er svæ rt, fo r de fleste 
klubber får også andre tilbud 
om  kurser. Kurser, som laves 
m ed større tilskud end de kan 
udføres i DBFs regi.
D er har væ ret afholdt træ ner
sam ling om kring  "K om  så 
piger". Håber, at vi i kredsen 
har haft nogle med, som vi så 
kan få gavn a f ude i klubber 
ne. D er er jo  stort behov for 
kvindelige instruktører.
D er er også andre gode tilbud 
fra DBF. D er er et arrange 
m ent i udv ik lingssek tionen  
for m otionister om handlende 
aktivitet og samvær. D et fore 
går i M iddelfart i D ansk Fol 
keferies Feriecenter i dagene 
18 .-2 0 .  april 1997. Dette er et 
stort og godt arrangem ent, så 
jeg  håber I har m eldt je r  og 
derved får en god weekend. 
Velkommen til DRIVE 
Vi har i kredsen fået en Gam- 
m el/ny klub, idet D V L (Dansk 
Vandrelaug) har taget navne 
forandring. De hedder i dag 
D R IV E B adm intonklub , så 
velkom m en i K redsen. Jeg 
håber, at klubben vil blive lige 
så stor som  i gam le dage.

Klubkonsulentordningen
DBF har bedt om, at få et 
navn på en kontaktperson til 
klubkonsulent-ordningen. Vi i 
kredsen havde Ernst Trahne 
og Bjørn Holst, men da Ernst 
ikke kan ofre m ere tid på den 
ne ordning, håber vi at Bjørn 
H olst vil fo rtsæ tte  som  
repræsentant for KB Kr. 
Dom m ere
"Dom m ere i København" har 
i nogle tilfæ lde haft svært ved 
at skaffe dom m ere, når for

m ange kam pe bliver afviklet 
sam tidig. D erfor vil vi opfor 
dre alle klubber til at sende 
nogle på dom m erkursus, såle 
des at det frem over ikke 
behøver at være et problem  at 
skaffe  dom m ere. Vi har i 
bestyrelsen pålagt hver isæ r at 
kom m e m ed et forslag  til, 
hvordan m an skaffer flere 
dom m ere til Kredsen.
Internet
Til o rien tering  e r K redsen 
kom m et på Internet. 
S am arbejde m ed S jæ lland/ 
Lolland-Falster.
Vores sam arbejde m ed Sjæl- 
land /L o lland  går godt. Vi 
skulle  e fte r p lanen  have 
afholdt et sam arbejdsm øde i 
januar, men af flere årsager, 
har vi ikke nået dette. Vi har 
nu valgt først at indkalde til 
nyt møde efter de respektive 
r e p r æ s e n ta n t s k a b s m ø d e r ,  
hvor nye valg har fundet sted. 
Vi har dog aftalt m ed Sjæl
land, at vi vil lave et fælles 
Ø st-m esterskab for seniorer, 
idet både K øbenhavn og S jæ l
land har haft nedgang i tilm el
d ingerne til de norm ale 
mesterskaber.

Badmintonbladet
Vi har fået nyt badm intonblad 
- og det var glædeligt. B ladet 
er godt. N u håber vi, at det 
denne gang holder m eget læn 
gere end de foregående blade 
har gjort.
H oldturneringen (Flagskibet) 
Vi har i bestyrelsen drøftet, 
hvad man kunne gøre. Uanset 
hvad vi ville foreslå, ville det 
have m eget større effekt hvis 
de klubber, som havde hold i 
e literæ kkerne m ødte op og 
fælles kom  m ed et udspil til 
DBF. N år m an snakker med 
k lubberne enkeltv is har de 
mange gode ideer. Så lad os 
m ødes og få snakket DH igen 
nem  og derefter forelæ gge 
D BF vores eventuelle forslag 
til at gøre DH bedre. Det 
skrev jeg  også sidste år - men 
vi har endnu ikke gjort noget 
ved det.
N år m an taler DBF, så taler 
man også struktur, og efter 
vores m ening er strukturen 
helt gal. D et er da også vedta 
get, at m an tager strukturen op 
e fter D BFs rep ræ sen tan t 
skabsm øde - for alle kan se, at 
der er noget forkert ved den. 
D er tales om  en ændring af 
hovedbestyrelsen, som  efter 
min mening er alt for stor. Der

kan ændres på FU , m an kunne 
ansæ tte  en erhvervsm and 
/kvinde til at styre det hele - 
ja , der kunne kom m e m ange 
flere m odeller. L ige m eget 
hvad, så vil det tage lang tid  at 
debattere, m en noget skal der 
ske.

DBFs kontor
På kontoret udføres et stort og 
godt arbejde. D et er et kæm pe 
arbejdspres at arbejde under - 
godt holdt ud. Jeg håber også, 
at det vil lette arbejdspresset 
noget ved en ny strukturæn 
dring.
M an er i hovedbestyrelsen  
begyndt at afholde form øder 
m ed de kredsvalgte inden sel
ve hovedbestyrelsesm ødet. 
D et synes jeg  ikke særlig godt 
om, hvor m an norm alt er på 
arbejdet. Så lad os frem over 
holde hovedbestyrelsesm ødet 
sam let, alt andet er tidsrøveri. 
Der kunne skrives m eget om 
DBF. I bestyrelsen har vi på 
flere m øder skulle drøfte DBF 
og struktur m .m. - dette har vi 
endnu ikke haft tid til. Det 
viser klart, at alle har haft 
travlt i deres egne udvalg. 
M en det skal gøres, således at 
kredsen kan frem kom m e m ed 
et fælles udkast om, hvorledes 
m an skal ændre DBFs ledel- 
se/struktur. Dette skal være 
k lart inden rep ræ sen tan t 
skabsm ødet den 25. - 26. april 
1997.
Inden årsm ødet kunne jeg  
godt tænke mig en bedre ori 
entering om  den forsikrings 
aftale, som man har i DBF og 
i DIF. D er er ikke m ange 
klubber, som har hørt om  den. 
D erfor ville det være rart, om 
vi på vores rep ræ sen tan t 
skabsm øde kunne forklare lidt 
derom.
Til slut vil jeg  takke alle i 
bestyrelsen, også de nye for et 
godt og veludført arbejde i 
1996/97. Tak til de klubber 
som  har s tille t lokaler til 
rådighed for arrangem enter. 
Tak til dom m ere, revisorer og 
alle som har været Kredsen 
behjælpelig i sæsonen.
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EN FIN STANDARD I 
DE BEDSTE RÆKKER
Selv om  L F B K r i u dp ræ 
get grad  er kendetegnende  

ved sine m ange breddeak 
tiviteter, så var søndag d. 
23.2.97 en festdag for bad 
m intonsporten  på L olland- 
Falster, fordi N B K s 1. hold  

allerede denne dag kunne  

lade cham pagnepropperne  

sp rin ge som  tegn  på  

oprykningen  til 2. d ivision  

var sket fy ldest på aldeles  

overb ev isen d e  m åd e. En  

m ålbevidst indsats gennem  

flere år nåede herm ed sin  

kulm ination , og vi ønsker  

holdet alt godt i den  nye, 
fine ræ kke !

Vi kan  g en ere lt g læ de  os 
over en fin  standard  i vores 
b edste  ræ kker. Vi h a r  vel 
a ld rig  fø r  haft så  m ange  hold  
m ed  på  S jæ lland  og  i D H - 
regi, og  i L F - serien  og serie 
1 e r kva lite t og jæ v n b y rd ig 
h eden  stor. D e t e r  ra rt at 
konsta tere , at selv  om  vi har 
fæ rre  ho ld  tilm e ld t, så  er 
in tensite ten  stad ig  den sam 
m e.
I øv rig t aner vi en  begynden 
de tilgang  i de  a lle r yngste  
årgange, både i ho ld tum e- 
ring  og ved  L F -m esterska- 
b em e, hv ilke t vi h åber m å 
væ re  det første  positive  tegn 
p å  m ed lem sfrem gang  igen  ! 
L F -m estersk ab em e fo r sen i 
o re r v a r skuffende p å  grund  
a f  den beskedne in teresse , 
og de t m å vi se lv fø lgelig  
gøre  noget ved. T il gengæ ld  
op levede  vi igen  i å r  en s to r 
su cces  v ed  a fh o ld e lse  a f  
m este rskaberne  i ungdom s- 
ræ kkerne , ikke  m indst den 
store, sam lende finaledag  i 
S akskøbing .
I sæ sonens løb  h a r der væ ret 
afho ld t en ræ kke in sp ira ti 
on saftener m ed D B F s b red 
d ek o n su len t O le Jacobsen . 
D er h a r væ ret m eget fin  til 
s lu tn ing , og de t e r  en g læ de 
a t se de  m ange unge, som  
k lubberne  har tilm eld t d isse  
arrangem enter, hv o r O le på  
sæ dvan lig  dynam isk  vis har 
fo rm åe t a t in sp irere  os alle. 
D et er a f  yderste  v ig tighed , 
a t vi he le  tid en  u d v ik le r  
vores frem tid ige  lederkorps, 
så de m ange badm in tonak ti 
v ite te r  til s ta d ig h e d  kan  
udbydes ude  i k lubberne. 
D B F  har udnæ vn t LFB K r. 
som  fo rsøgsk reds vedr. k lu 
bkonsu len to rdn ingen , ide t vi 
h e r  læ nge  h a r v æ re t h e lt i 
front.

Vi h åb er besøgene  og m ate 
r ia le t h jæ lp e r k lubberne  i 
deres dag lige  arbejde , og at 
tilbagem eld ingerne  m å b live  
til gavn o g så  fo r  DBF. 
Floleby e r m ed  i kv indepro- 
je k te t "K om  så p iger", hvo r 
D B F  m ed stø tte  fra  D IF  fo r 
sø g e r  a t fre m sk a ffe  træ 
n in g sm eto d er spec. til p iger 
nes betingelser.
P ro jek te t e r  b leve t en så stor 
su cces  i H o leb y , a t m an  
lokalt har m åtte t fø lge  op 
m ed noget lignende på  d ren 
gesiden.
T eam  D K -cen tre t i N yk. F.

skal h ave  ny  træ ner, id e t 
C a rs ten  B . N ie lse n  sø g er 
andre udfordringer.
Vi h åber m eget, at cen tre t 
m å kunne fo rtsæ tte  som  h id 
til, og vi øn sk er at takke 
C arsten  fo r  hans flo tte  ind 
sats, o fte  under ikke h e lt til 
fred sstillende  form er.
Vores sam arbejde  m ed n ab o 
k re d se n e  p å  S jæ llan d , 
K ø b en h av n  og  nu  o g så  
B o rn h o lm  e r  m edv irkende  
til, at vi sam let opnår en b ed 
re udny tte lse  a f  vores sam le 
de ressourcer.
U d o v e r sam k ø rin g  vedr. 
h o ld tu rn e rin g sa fv ik lin g  og  
u d se n d e lse  a f  sp ille re  til 
s tæ vner m .v., e r  der nu a fta lt 
W eekend-sam ling  fo r  de 18 
-24 årige, og  vi h åber til 
næ ste  sæ son at kunne a fv ik 
le  e t d e c id e re t Ø st-D an - 
m arksm esterskab  på  e liten i 
veauet, evt. e fte rfu lg t a f  til 
svarende p å  A -n iveau .

D IF  fy ld te  som  bekend t 100 
å r i 1996, og  D IFs am tsud 
valg  havde lag t op  til en 
s to rstile t id ræ tsm esse  i N yk. 
F. i sept. 1996, hv o r LFB K r. 
og  sam arbejde  m ed  SBK r. 
havde p lan lag t en  flo t stand 
m ed  m ange spæ ndende bad 
m in tonaktiv iteter.
D esvæ rre  var in teressen  fra 
de  an d re  sp e c ia lfo rb u n d  
g e n e re lt så  b e sk e d e n , a t 
D IFs am tsudvalg  var nødsa 
get til at aflyse arrangem en 
tet, hv ilke t var m eg e t skuf 
fende.

U -19 D M  og lnndskam p  
i Stubbekøbing

D er h a r  væ ret afho ld t m ange 
flo tte  a rran g em en ter p å  L o l 
land -F alste r i sæ sonens løb, 
og  je g  vil ikke und lade at 
n æ vne  S tubbekøb ings D M  
fo r  U -19 , som  k lubben  og 
L F B K rs U S U  fo r tje n e r  
m egen  ros for. Vi så  badm in 
ton  a f  sjæ lden  høj kara t fo r 
vores om råde, og der burde 
h ave  væ ret m ange flere  til 
skuere  til badm in ton  a f  så 
høj k lasse.
D . 29. april skal d e r lige le 
d es  i S tu b b ek ø b in g h a lle n  
a fho ldes landskam p på  e lite 
n iveau  m ellem  D anm ark  og 
S verige, h v o r vi g læ d er os til 
at se alle vores in te rnationa 
le  topsp ille re  v ise  deres fæ r 
d ig h ed er u n d er fo rven te lig  
festlig  pub likum sopbakn ing . 
S om m erens o lym piske  lege i

A tlan ta  f ik  e t b ad m in to n 
m æ ssig t hø jd ep u n k t m ed  
Poul E rik  H øyers suveræ ne 
g u ld m ed a lje  i he rresin g le . 
Ikke  a lene  resu lta te t, m en 
o g så  m åd en  P o u l E rik  
opnåede denne succes på, 
b lev  en  fu ld træ ffe r  i den  
sam led e  p u b lik u m s- og 
m e d ie v e rd e n , o g  D an sk  
B adm in ton  F o rb u n d  fu lg te  
fo rnu ftig t op i kø lvandet a f  
denne succes m ed  en  stort 
an lag t hvervekam pagne  fo r 
b a d m in to n sp o rte n  i D a n 
m ark.
H v o r m eget dette  m ateria le  
e r  b lev e t b rug t loka lt i k lub 
b erne  under L FB K r, skal je g  
lade væ re  usagt, m en  hvis 
m an  h a r  a m b itio n e r  om  
m edlem sfrem gang  , så har 
m an h e r en flo t m odel lige til 
at gå  til fo r  frem m e a f  b ad 
m in to n sp o rte n  p å  lo k a lt 
plan.
I det hele  tage t h a r dansk  
badm in ton  m an ifeste re t sig 
u tro lig t fo rnem t in te rna tio 
n a lt i den fo rløbne  sæ son. 
S e t m ed  lid t lokale  b rille r er 
det en g læ de  a t op leve  den 
tid lig e re  u n g d o m ssp ille r  i 
N B K , P e te r  R a sm u sse n s  
flo tte  com eback  m ed  fo rnem  
se jr i Japan , fu lg t op a f  et 
næ sten  endnu  m ere b eu n 
d ringsvæ rd ig t dansk  m este r 
skab  i herresing le  1997.

D ertil kan  læ gges at vi på  
landsp lan  h a r afho ld t flere 
su c c e s rig e  in te rn a tio n a le  
stæ vner, så dansk  badm in ton  
sku lle  stå  stæ rk t i den  frem 
tid ige  d y st om  m edie- og 
sponso rbevågenhed , hv ilket 
e r  a lta fg ø re n d e , h v is  vi 
inden fo r badm in tonsporten  
ska l b eh o ld e  p o s itio n e n  i 
fø rste  ræ kke  såvel na tionalt 
som  in ternationalt.
D esv æ rre  in d sn eg  d e r sig  
også e t p a r tid sle r i b illedet 
a f  dansk  badm in ton , nem lig  
D B F s e le n d ig e  ø k o n o m i 
gennem  nu to reg nskabsår 
og  M orten  F rosts po lem iske  
afgang  som  sportschef.

D e le  a f  p re ssen  h a r  ikke  
skånet D B F  i d isse  to  sager, 
m en je g  kan oplyse, at ø k o 
n o m isk  v il in d e v æ re n d e  
sæ son  v ise  e t b e trag te lig t 
overskud , og m ed T hom as 
L und  som  ny  sp o rtsch ef har 
vi fundet en  m eget spæ nden 
de  p e rso n  som  M o rten s  
afløser.

N u m å vi som  badm in ton le 
d e re  se  frem ad , så  dansk  
badm in ton  p å  a lle  fe lte r kan 
gå  ind  i næ ste  å rtusinde som  
e t a f  d an sk  id ræ tv e rd e n s  
flo tteste  flagsk ibe.
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UDVIKLING  - UDVIKLING  

.... OG ATTER UDVIKLING
I S jæ lland s  B ad m in to n  
K reds e r  vi i k o n s tan t 
bevæ gelse - vi er i udvik ling  
'  ikke  fo r  u d -v ik lin g en s  
skyld, m en ganske enkelt fo r 
at levere en bedre  serv ice  til 
k lubberne. E n  bedre  service, 
det hand ler om  at k lubberne  
får den vare, som  de ønsker, 
°g som  de forventer. N år je g  
skriver k lubberne , så m ener 
jeg o g så  m ed lem m erne der 
er i k lubberne.
I løbet a f  sidste  v in te r ind 
ledte k redsen  en b ehovsun 
dersøgelse m ed udsendelse 
af e t spørgeskem a til k lub 
berne. D e m ange spørgsm ål 
skulle danne b ag g rund  for 
tnålsæ tn ingen  fo r k redsen  og 
her igennem  også  k redsens 
holdning til m ålsæ tn ing  fo r 
D ansk B adm in ton  Forbund. 
Spørgeskem aerne v a r m ed 
spørgsm ål, der e r  re levan te  
for kredsen , m en også  gav 
Plads til a t k lubberne  kunne 
tilfø je  sæ rlig e  ø n sk e r  og 
behov, som  m an i k lubberne 
har savnet e lle r  ø n sk er sig. 
B eh o v su n d e rsø g e lsen  b lev  
besvaret a f  42%  a f  m edlem - 
tie rn e , 47 k lubber m ed i alt 
19.134 m ed lem m er, og 
repræ sen terende b åde  store 
°g  sm å k lubber sam t k lubber 
i by - og  lan d o m råd e . E n 
ganske flo t besv are lsesp ro 
cent.

P ° r  S jæ lla n d s  B adm in ton  
Kreds var de t v ig tig t at få  et 
svar på, om  det nu er de t rig 
tige vi går og  laver. D erfo r 
n°g le  enkelte  tal fra  under- 
søgelsen - d e t v a r ikke  over 
faskende , a t h o ld tu rn e r in 
gen, e r  det k lubberne , m est 
at alt ønsker sig, idet alle 
D ubber svarede j a  til, a t vi 
har ho ld tu rneringen . H ånd 
bogen og resu lta tfo rm id lin - 
§en har lige ledes s to r in ter 
n e  hos k lubberne . K un en 
®nkelt k lu b  ø n sk e r  ingen  
håndbog og kun to k lubber 
fn sk e r ikke resu lta tfo rm id- 
hng.

Det m e s t g læ d e lig e  e r  at 
"fte ressen  fo r  u n d e rv is -  
ning/kurser v æ g ter så højt, 
s°m  m ed 83%  og 74%  er 
jnteresseret i træ n ingssam - 
lnger fo r ungdom  og fæ lles- 

fojser, hvo rim od  19% slet 
Jkke er in te ressere t og 6%  

]ej 6 bar besvare t spø rgsm å 

l e t  der kunne undre var, at 
j ubberne genere lt e r m ere 

d re sse re t i rådg ivn ing  end

i k lubkonsu len tbesøg . D ette  
b e ty d er natu rligv is også, at 
he le  denne ordn ing  vil b live 
tag e t op  til rev ision  i den 
ko m m en d e  sæ son . D er e r 
m ange gode ideer p å  vej og 
dem  v il k lu b b e rn e  b liv e  
p ræ sen tere t fo r  ved  sæ son 
start.
M ålsæ tn ingen  fo r kredsen  er 
b le v e t nem m ere  e f te r  
behovsundersøgelsen  - k red 
sen  ved  hv ilken  vej k lubber 
ne ø n sk er den  skal gå, så  der 
e r  s ikker kurs frem over.
E n anden  del a f  m ålsæ tn in 
gen var struk turen  og  kom 
m u n ik a tio n e n  p å  tv æ rs  i 
o rgan isa tionen /k redsen . 
D isse  em n er e r noget tunge 
re  a t tage  fa t p å  - m en vi er 
startet. S truk tu ren  e r ved  at 
b live  ju s te re t - det be tyder 
b l.a . a t d e r til rep ræ sen tan t 
skabsm ødet vil b liv e r fo res 
låe t nog le  æ ndringer. I fø rste  
o m g an g  n ed læ g g es  se k re 
tæ rp o sten  og  d e r fo res lå s  
indvalg t et besty re lsesm ed 
lem . D et e r  i p raksis  æ ndret 
således, a t d e r e r  fundet en 
person , d e r sk river k redsens 
besty re lses- og FU -referater. 
D et h a r g iv e t lu ft til den 
nuvæ rende  sekretæ r, der kan 
på tage  sig andre opgaver. I 
den  k o m m en d e  sæ son  v il 
d e r  b liv e  a rb e jd e t v id e re  
m ed  struk turen , og d e r vil 
lø b e n d e  b liv e  fo re ta g e t 
æ ndringer, der sik rer k red 
sen  en tid ssvarende  struktur. 
A rbe jde t m ed  k om m unika ti 
onen på  tvæ rs i k redsen  er 
d e r tag e t hul på, m en det 
nuvæ rende  resu lta t e r  ikke 
tilfredsstillende. D et be tyder 
at den genere lle  o rien tering  
a f  de friv illige  ledere i k red 
sen  e r b lev e t bedre, m en det 
næ ste skrid t, det h e lt ud  til 
k lubberne  m ang ler at b live 
helt effek tiv t. For n æ rvæ ren 
de sendes der m eget p o st ud 
til k lubberne  v ia  kredsens 
p o s tfo rd e lin g s-sy s tem . D er 
b liv e r send t m eget ud - m en 
n å r de t de rig tige  personer? . 
Vi har fø r spurg t om  det, 
m en vi e r  stadig  i tv iv l. D et 
te  sk y ld es , at vi o fte  få r 
spørgsm ål fra  k lub ledere  om  
netop  de t vi lige h a r udsendt. 
Vi er inde i overve je lser om , 
hvordan  vi kan b ruge  b ladet 
“B adm in ton” , de t b liv e r en 
a f  frem tidens m uligheder. Vi 
h a r natu rligv is  også  o v erve 
je t  de nye m u ligheder m ed 
“In te rne t” e lle r en  e lek tro-

n isk  p o s ta d re sse . M eg e t 
kunne læ gges ind  her, hvad 
m ed  h o ld tu rn e rin g sre su lta 
ter. D et store spørgsm ål er 
bare, hvo r lang t ud i k lub 
b e rn e  e r  d e r ed b  ?. D et 
k ræ v er derfo r en tilbunds 
g ående undersøgelse  fø r  de t 
te  kan  sæ ttes i væ rk.
G ode sponsorer er vig tige 
fo r  k red sen s  a rb e jd e , de t 
g iver stab ilite t i a rbe jde t i 
besty re lsen  - fø rst og frem 
m est ford i vi derm ed  kan 
b ruge den  friv illige  tid  til 
noget m ere  badm in ton  - der 
næ st en fa s t ind tæ gt. P unk ter 
der e r  m eget v ig tige  fo r en 
friv illig  o rg an isa tio n  som  
kredsen.
Vores sponso rer h a r også  i å r 
v æ re t G E S T E T N E R , G O 
M A R K  O G  T A C T IC , sam 
a rb e jd e t h a r den  fo rlø b n e  
sæ son væ ret tæ ttere  end  tid 
l ig e re  - sp o n so re rn e  h a r 
væ ret m ed  til a rrangem en ter 
og  til e rfaringsm øder, hvor 
vi har haft m ulighed  fo r at 
udbygge k endskabet til h in 
anden  - til gensid ig t udbytte . 
S a m a rb e jd e t m ed  K ø b e n 
havn - og L olland  Falster 
B adm inton  K redse - har i 
sæ sonen  væ ret p ræ get a f  de 
beslu tn in g er der b lev  taget 
sidste  år - fæ llestræ ninger, 
ø stdanske m esterskaber og 
tu rneringsw eekends - p lan 
læ gn ingen  a f  d isse  ak tiv ite 
te r  e r  fo r lø b e t ig en n em  
sæ so n en  og  h e r  i fo rå re t 
afho ldes den  fø rste  tu rne 
r in g sw e e k e n d . D e t tæ tte  
sa m a rb e jd e  m ed  L o lla n d  
Falster, hvori o g så  in d g år 
de ltage lse  i ho ld tu rneringen , 
e r  fo rløbe t m eget f in t som  
tid ligere  sæ soner, fra  S jæ l 
lands B adm in ton  K reds side 
e r vi m eget g lade  fo r  dette  
sam arbejde. E t ande t sam ar 
be jd sp ro jek t vi i fæ llesskab  
m ed  L o lland  F a lste r havde 
lag t m eget a rb e jd e  i, var 
id ræ tsudstillingen  i fo rb in 
d e lse  m ed D IF 's  100 års 
ju b ilæ u m . T o v h o ld e r fra  
vores side var M inna Jensen , 
H erlu fsho lm , d e r lagde et 
sto rt stykke arbejde  i projek- 
tet. D esvæ rre b lev  det aflyst 
i s idste  ø jeb lik , da  der ikke 
var tilm eld t id ræ tter nok til 
at gennem fø re  udstillingen , 
m eget tris t a t vi ikke  her fik 
m u lig h ed  fo r  a t m ark ere  
vore  idræ t.
S am arbe jde t m ed  a t e tab lere  
e t ø stdansk  m esterskab  træ k-

ker i langdrag , m en kredsens 
op tim ism e er stadig stor og 
vi fo rven ter at kunne afholde 
Ø D M  i næ ste  sæ son. 
Sam arbejde  m ed  de øvrige  
kredse og d istrik te r stræ kker 
sig  kun  til a rbe jde t om kring  
H ovedbesty re lsen  i DBF. 
K o m m u n ik a tio n en  m ellem  
øst og  vest D anm ark , har 
hid til kun  væ ret p å  ho ld -tu r 
neringsp lan  - nu e r der åbnet 
andre  m uligheder, ide t det er 
a fta lt a t tilsende h inanden  
refera ter fra  besty re lsesm ø 
der - in itia tivet e r  kun i sin 
vorden , så frem tiden  m å vise 
om  de t vil lykkedes. 
S jæ llands B adm in ton  K reds 
cen tra le  p lads i D an sk  B ad 
m in ton  F o rb u n d  e r b leve t 
s ty rke t - H ovedbesty re lses- 
m ed lem m erne i sæ sonen  har 
væ ret E dith  F inderup , L eif 
A ndersen , B jarne  E rik sen  og 
H enn ing  S vendsen . A rbejdet 
i HB e r stadig  p ræ get a f  de 
vanskeligheder, der e r  m ed  
at definere  d e t overo rdnede 
p o litiske  og det m ere p rak ti 
ske - der e r  k lare  po litiske  
fo rsk e lle  i o p fa tte lse n  af, 
h v o rd an  a rb e jd e t skal 
udføres - d e r e r  derfo r brugt 
m egen  tid p å  behand lingen  
a f  sagerne . S e lve  sag sb e 
h and lingen  e r æ ndret rad i 
k a lt - og til de t bedre  - S jæ l 
lan d s  B ad m in to n  K reds 
fo reslog  i starten  a f  sæ sonen 
n o g le  fæ rd se ls re g le r  fo r  
sag sbehand ling  - og d isse  
fu n g erer nu, til a lles tilfreds 
hed. Til gengæ ld  har alle 
kunnet læ se  i landets av iser 
om , hvo rdan  d e r ikke var 
fodslag  i den po litiske  ledel 
se - h e r e r  d e r e t s tykke vej 
igen - det e r  nu ikke så 
svæ rt, det han d le r om  åb en 
hed  - sagerne /p rob lem erne  
m å op p å  bo rd e t så  sagsbe 
h and lingen  e r åben  og  æ rlig  
- når vi det m ål, vil der ku n 
ne arbejdes frem ad  m od  det 
fæ lles m ål a t skabe e t god t 
fu n d am en t fo r dan sk  b ad 
m inton, til gavn  fo r m ed lem 
m erne.
F ra  fo rbundets  side ig an g 

satte m an  fø rst på  sæ sonen  
en sto rstile t kam pagne under 
navnet “ Spil B adm in ton  - 
det g iver o p leve lser” . D et 
hand lede na tu rligv is om  at 
udny tte  effek ten  fra  som m e 
ren s O L , h v o r P o u l-E rik  
H ø jer så  fan tastisk  flo t vand t 
O L -gu ld  og derm ed  gjorde 
så go d  rek lam e fo r  vores

sport. M ange k lubber har 
u d n y tte t m a te ria le t, m en 
lang t fra  alle. F ak tisk  har 
kun ca. 1/3 a f  k lu b b ern e  
b rug t m ateria le t - de t e r  selv 
fø lgelig  m ange - m en det er 
ikke nok. M edlem m erne står 
fak tisk  udenfor døren  og vil 
ind fo r at sp ille  badm inton , 
m en d e r e r  bare ikke  plads! 
D er er se lv fø lgelig  m asser a f  
p lads, den b liv e r bare ikke 
udny tte t og de t kan  k lubber 
ne  gøre  n oget ved  - og S jæ l 
lands B adm in ton  K reds vil 
gerne  h jæ lpe  til.
I vores fæ lles bestræ belser 
p å  at væ re m ere  synlige var 
de t dejlig t igen  a t se b lade t 
“B adm in ton” på  gaden. D en 
nye  u d g iver h a r nu fungere t i 
e t ha lv t år - og je g  synes at 
det tegner god t fo r frem ti 
den . In d h o ld e t h a r  i den  
fø rste  periode væ ret p ræ get 
m eget a f  e lite  badm in ton  - 
d e r har o g så  væ ret n oget at 
indhente. D et e r  ønskelig t, at 
d e r kom m er m ere  a lm inde 
lig t b red d esto f - m en a llere 
de  h e r p å  de t sidste , e r  der 
også  kom m et s to f fra  dette  
o m råd e . H e r ska l vi a lle  
h jæ lpe  til, d e t e r  nødvend ig t 
a t k lu b b e rn e , k re d se n  og 
sp illem e sender s to f ind, så 
de t b liv e r synlig t, hvad  der 
fo reg år ude om kring  i lan- 
det/kredsen .
D e r h a r  v æ re t m a sse r  a f  
arbejde  i k redsen  og i k lub 
berne, d e r er også  m asser a f  
arbejde  der venter. D erfo r en 
m eget sto r tak til a lle  de 
m ange friv illige  der h jæ lper 
til m ed  a t få  k lubberne  og 
kredsen  til a t fungere . U den 
je re s  arbejde  var der ikke 
noget badm inton .
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ELITESEKTIONEN - OLAF FANGEL

ARBEJDET MED ELITEN 

FUNGERER OPTIM ALT

Den forløbne sæ son har 
sportsligt set på eliteniveau 
væ ret særdeles tilfredsstil 
lende for Dansk Badm inton 
Forbund.
Resultaterne på såvel senior
som ungdom ssiden viser, at 
D B F m arkerer sig som  
Europas førende nation og 
som tilhørende de allerbed 
ste i verden. Eliten er i aller 
højeste grad en afgørende 
faktor for positiv profilering 
a f D ansk B adm inton For 
bund og fungerer som en 
slags udstillingsvindue for 
det stærke og solide arbejde, 
der bliver udført i klubber, 
d istrik te r og k redse som  
basis for udviklingen af elite 
spillere.
Forbundet h ar oplevet en 
tu rbu len t periode økono 
m isk og politisk, og det har 
været afgørende for sektio 
nen, at dagligdagen om kring 
træ ning, træ n ingsp lan læ g 
ning, tu rneringsde ltagelse  
og gennem førelse a f  plan 
lagte projekter i videst m ulig 
udstrækning ikke er blevet

berørt heraf, og set i det per 
spektiv har det været godt at 
observere, at spillerudviklin 
gen er fortsat, som vi nu har 
forventet.
Det tilskriver jeg  prim æ rt 
vore trænere og den profes 
sionelle indstilling, der har 
kendetegnet dem  i hele peri 
oden, på trods af m angel på 
stab ilite t i de om givende 
politiske kulisser.
D et var en aldeles overra 
skende og negativ situation 
for den sam lede elitesektion, 
da det m islykkedes for for 
bundet at videreføre sam ar
bejdet m ed M orten Frost. 
M orten havde i sin hidtidige 
ansæ ttelsesperiode opnået 
fornem m e resultater i elite 
a rbejdet, han havde som 
ingen anden form ået at 
tilføre forbundet og eliten en 
stæ rk  profil na tio n alt og 
internationalt og sektionen 
forventede sig m eget af et 
videre engagem ent.
K ræfter i forbundets ledelse 
form åede i genforhandlings 
fasen dog at tilføre debatten

så m egen usaglighed og per
sonfiksering, at det beklage 
ligvis m edvirkede til, at for 
handlingerne blev afbrudt. 
D et m arkerede jeg  som sek 
tionsleder som  stærkt util 
fredsstillende.
O venstående skal dog ikke 
fo rh ind re m ig i at byde 
Thom as Lund velkom m en 
som ny sportschef i Dansk 
Badm inton Forbund fra den 
1. ju li 1997. Udvælgelsen og 
ansættelsen er foregået på 
reel dem okratisk vis, og sek 
tionen ser frem  til et sundt 
og velfungerende sam arbej
de i den kom m ende ansæ t
telsesperiode, indtil videre 
frem  til år 2000. Vi kender 
Thom as som  en ærlig og 
kom petent person, og vi er 
ikke i tvivl om, at elitearbej
det hos ham  vil være i gode 
hænder.
1996/97 har været Henrik 
Lyngbys første år som lands 
træ ner i DBF. Han har udført 
sit job  m ed professionalism e 
og overblik , og sam m en 
m ed Steen Pedersen og vore

øvrige trænere har han været 
garant for, at det daglige eli 
tearbejde har fungeret opti 
malt. Det frem tidige sam ar
bejde m ellem  sportschefen 
og landstræneren er forhand 
let på plads.
U ngdom seliteudvalget har 
gennem ført sæsonen dygtigt 
og erfarent. Enkelte justerin 
ger i den daglige rutine har 
skullet gennem føres, og det 
har Søren Espersen som for 
m and løst på glim rende vis. 
Senioreliteudvalgets positi 
on i elitearbejdet skal bear 
bejdes, og det er nødvendigt, 
at der bliver taget stilling til 
udvalgets frem tid ige
arbejds- og kom petenceom 
råder i forhold til den eksi 
sterende beskrivelse. 
R anglisteudvalget blev før 
sæsonen lagt ind under elite 
sektionen. U dvalget kører 
m eget selvstændigt og fuldt 
tilfredsstillende.
M ed hensyn til de m ere 
detaljerede betragtninger i 
forhold til ungdom s- og sen- 
iorelitearbejdet sam t rangli 

steudvalgets arbejde, henvi
ses til udvalgets beretninger. 
M in afsluttende kom m entar 
skal være, at de intentioner, 
der ligger i DBFs struktur 
vedrørende delegering  af 
kom petence og ansvar 
m åske nok forståelsesm æs
sigt b liver anerkendt, men i 
praksis stadigvæk har svært 
ved at slå endeligt igennem. 
His DBF skal form es som et 
m oderne og effektivt arbej
dende forbund, er det byden 
de nødvendigt, at relevante 
beslu tn inger b liver taget 
decentralt i de arbejdende 
udvalg og hos de professio 
nelt ansatte.
Tak for godt sam arbejde til 
klubber, distrikter og kredse, 
sam t ikke m indst til Team 
D anm ark og Finn M ikkel
sen.
Tak til kontoret for stor støt
te til elitesektionen og for en 
aldrig svigtende vilje til at få 
tingene til at fungere.

U D V ID E T  BRUG A F SEN IO R -R A N G LISTEN
R anglisteudvalget 
C arsten  L augesen

R anglisteudvalgets første 
sæson som  fast udvalg har 
ikke form et sig anderledes 
end de tidligere års FU ned 
satte udvalg. U dvalgets 
m edlem m er har været Søren 
Chr. Jensen, Ernst Thrane, 
Rene Toft og Carsten L auge 
sen (form and), herudover 
varetager Carsten Daugaard 
det dag lige arbejde m ed 
udarbejdelse af ranglisten, 
ligesom  CD deltager i 
udvalgets arbejde på linie 
m ed udvalgets øvrige m ed 
lemmer.
Rangliste for Seniorer er i 
sæsonen udarbejdet efter de 
sam m e regler som har været 
gældende i de seneste år.
Det er udvalgets opfattelse, 
ud fra de tilkendegivelser 
b rugerne har frem ført, at 
Ranglisten for seniorer har 
været god og retvisende for 
spillernes indbyrdes place 
ring. Ranglisten har derfor 
væ ret et godt redskab til 
brug for seeding og tum e- 
ringsanm eldelse , ligesom  
den giver et godt grundlag

for vurdering i forbindelse 
med udtagelse og indstillin 
ger.
U dvalget konsulterer jæ vn 
ligt SEU og SU, som ansvar
lige for tum eringsafviklin- 
gen i deres respektive om rå 
der for, at høre om der er 
forhold der skal behandles. 
E fter det er b levet muligt, at 
offen tliggøre R anglisten  i 
»Badm inton«, er også kend 
skabet til og brugen a f rang 
listen blevet udvidet. U dval
get er godt tilfreds m ed den 
m åde ranglisten frem står på 
i »B adm in ton« , ligeledes 
også m ed m uligheden for, at 
kunne bringe korte TOP-50 
eller T O P -100 uden for de 
egentlige rangliste terminer. 
Det er udvalgets indtryk, at 
de fleste a f forbundets og 
klubbernes ledere og spillere 
er godt bekendt m ed rangli 
stens tilstedeværelse og dens 
brug.
D er har dog, gennem  sæso 
nen, kunne konstateres et 
antal sp ille re /par der har 
været anm eldt i strid med

propositionerne og som ikke 
af den arrangerende klub er 
blevet afvist.
U dvalget ser m ed bekym 
ring på dette og ønsker gen 
nem indførelse af sanktions 
m uligheder, at skabe grund 
lag for at kunne regulere dis 
se forhold.
D et dag lige arbejde m ed 
u darbejdelse  a f  ranglisten  
varetages som  tid ligere 
næ vnt af Carsten Daugaard, 
der efter udvalgets opfattel 
se udfører et godt og m eget 
seriøst arbejde, som  vi er 
glade for.
Efter, at arbejdet m ed rangli 
sten nu er kom m et i faste 
rammer, har det været for 
søgt, som det hele tiden har 
været m eningen, at overføre 
en kopi af det edb-system  
som  C arsten  D augaard  
anvender til Sekretariatets 
edb-udstyr. Dette har dog 
ikke været m uligt grundet 
forventningerne om m eget 
store om kostninger. U dval
get var indtil denne konsta 
tering a f den opfattelse, at

edb-system et var udarbejdet 
således, at det daglige arbej
de kunne flyttes til Sekreta 
ria te t, når dette  havde 
arbejdsm æ ssig  overskud 
hertil.
U dvalget ser m ed bekym 
ring på den situation , at 
udarbejdelse  a f  ranglisten  
ene og alene beror på en 
enkelt person og dennes pri
vate edb-udstyr. 
A fslutningsvis skal der her 
gives udtryk for, at udvalget 
gerne ser ranglistens anven 
delse yderligere udbredt. 
Således er det udvalgets 
opfattelse, at det nærm est 
m å betragtes som  en selvføl
ge, at D BF udvalg og ledel
se anvender ranglisten og 
derm ed bakker dens eksi 
stens op. U dvalget ønsker, i 
hø jere grad, at ranglisten 
anvendes i det PR- og pres
sem ateriale der udsendes 
således, at der hyppigere 
re fereres til den danske 
rang liste , i indenlandske 
spørgsm ål, end til den inter
nationale.



SEN IO R EU TEU D VALG ET - RENTE T O F T

G R A N D  P R IX  SKAL G IVE  

T U R N E R IN G E R  ET L Ø F T
Udvalget består af Kurt Ander
sen, Kirsten Larsen, M orten 
Frost (indtil den 31. december 
1996), Steen Pedersen/Henrik 
Lyngby (den 1. januar - 30. 
juni 1997) og René Toft. 
Resultater, koncept, langsigte 
de mål/sportschefen 
I beretningen sidste år blev 
udvalgets funktion og virke 
beskrevet, ligesom ansvars- og 
kom petencefordelingen var 
skitseret.
Lette har fungeret tilfredsstil
lende efter samme model, dog 
Wed visse driftsforstyrrelser 
P-g.a. Morten Frosts stop som 
sportschef.
Sidste år ved denne tid havde 
Lanmark netop gjort rent bord 
ved europam esterskaberne. 
Vores Thomas- og Uber Cup- 
hold var på vej ud til finale- 
funden. I beretningen 1995/96 
blev udtrykt håb om  gode 
resultater (bedre end sidst). Vi 
bk det bedste danske resultat i 
•tyere tid: finale plads til her
ferne og 3. plads til damerne. 
Hos herrerne manglede endda 
hen højest rangerende herre- 
boublespiller.
Ved OL får Danmark gennem 
Foul-Erik Høyer-Larsens flot 
te- mindeværdige indsats sin 
første OL-badm intonguldm e- 
Halje. Vi var tætte på yderlige- 
re én bronze.
1 løbet af sæsonen - indtil nu - 
bar danske spillere været frem- 
ffe ved adskillige Grand-Prix- 
furneringer. Således var det en 
yderst im ponerende januar 
fNaned med danske sejre i her- 
fesingle ved tre forskellige tur- 
ueringer med tre forskellige 
sPillere øverst på trappen.
Hår alle disse resultater drages 
ffem er det udelukkende for at 
s®tte streg under, at den linie, 
der er lagt i elitesektionen ikke 
kan være helt forkert for at 
udtrykke det mildt. 
Re s u l t a t e r  GIVER JO 
t r o d s  a l t  é n  r e t .

Lerfor kan det kun udtrykkes 
s°m irriterende og ærgerligt, at 
jPortschefen valgte - under 

anish Open - at sige sit job  op 
Pr- den 31. december 1996.

SEU har vi under forløbet 
'jsre t mere end rystet over, at 

et kunne komme så vidt, når 
®f efter sigende og forlydende 
ktdle have været en markant 

Opbakning i de to øverste poli- 
ske niveauer til sportschefen 

den lagte sportslige linie. 
et bør fortælle og lære os 
°§et om, at opbakning under

vejs er meget nødvendigt og 
skal komme til udtryk straks, 
når det er påkrævet, og ikke når 
et vist sted b ræ n d er.
Nu er det sikkert således, at der 
gemmer sig mere i hele denne 
sag end SEU er vidende om, 
men måske skal det være såle
des!!!!!

Ny sportschef, landstræneren, 
anden kompetencefordeling

Efterfølgende gav hele ansæt
telsesforløbet af ny sportschef 
anledning til en hel del turbu 
lens og specielt mediebevågen 
hed. Naturligt nok. Men hele 
denne sag har da vist fået nok 
bevågenhed.
Vi skal fra SEUs side - for 
nuvæ rende - kun udtrykke 
håbet om, at der falder ro om 
tingene, således at det elitære 
arbejde kan fortsætte efter den 
hidtil lagte linie.
Vi ønsker i hvert tilfælde at 
støtte sportschefen Thom as 
Lund og landstræneren Henrik 
Lyngby i dette fuldt ud, sådan 
at DBFs elitesektion kan blive 
ved med at producere den 
"vare", som vi selv har været 
med til at fastsætte, skal være 
DBFs elitemålsætning (hoved 
målsætning for eliteområdet). 
Med den aftalte kompetence 
fordeling mellem sportschef og 
landstræner og med den stab af 
gode elitetræ nere, vi råder 
over, skulle det sagtens være 
muligt. Vi i SEU er i hvert 
tilfælde klar til ovennævnte, så 
vi hele tiden kan fastholde den 
overordnede linie, udvikle og 
ændre den efterhånden, som 
det bliver nødvendigt. Væsent
ligt er det, at de foregående års 
lagte linie følges op, så vi får ro 
på de indre linier, således at 
fremgangen kan sikres gennem 
kontinuitet, krav og konse 
kvens over for spillere og 
trænere på alle niveauer.

DM for seniorer/nye regler
Sidste år fremsatte vi tanker 
om at afvikle DM efter nye 
regler . Dette blev iværksat 
efter sidste årsmøde i Vejle. På 
nær en fejltagelse under 
behandlingen i HB, hvor det 
lige pludselig blev muligt for 
udlændinge med ophold i Dan 
mark at deltage, medens dan 
skere med bopæl i udlandet 
ikke kunne deltage, så blev for 
slaget gennemført som fores
lået af SEU. Efterfølgende blev 
fejltagelsen rettet af HB selv, 
og vi fik afviklet det første DM

i Vejlby-Risskov efter de nye 
regler.
SEUs umiddelbare vurdering 
er positiv, bl.a. fordi
- vi får færre deltagere
- vi får større kvalitet
- fri lodtrækning med hensyn 
tagen til klubtilhørsforhold
- deltagere tages i den række
følge, som de har på den dan 
ske rangliste. Dette er med til 
at opprioritere vores hjemlige 
rangliste.
Ovennævnte skal ikke være 
med til at stoppe udviklingen 
af et bedre DM. M åske var det 
en idé med en kvalifikations
turnering i starten af januar, 
hvor der spilles om x-antal 
pladser i de forskellige katego 
rier. Det vil være en attraktiv 
turnering for spillere i 2. - og 3. 
niveau og bevirke, at de sidste 
pladser vil blive besat med de 
absolut bedste fra dette niveau 
uanset deres ranglisteplace 
ring.
Højbjerg gennemførte et sær
deles fint arrangement, og spil
lerne leverede varen. Specielt 
må vi være glade for og im po 
nerede over det høje niveau i 
herresingle med verdensklasse
1 kvartfinalerne.

Ranglisten
SEU deltager med et medlem i 
ranglisteudvalget. Ranglisten 
undergår hele tiden ændringer 
efterhånden som problemstil
lingerne opdages og analyse 
res. SEU anvender listen ved 
seedninger i elite- og mester- 
ræ kketurneringer sam t ved 
DM. Listen er særdeles anven
delig til dette formål. SEU er 
opmærksom på, at listen ikke 
altid finder anvendelse ved til 
m eldinger til udenlandske tur
neringer, hvor der også er den 
internationale rangliste at tage 
hensyn til.

Grand-Prix-turneringer
SEU har spillet ud med et for
slag om en Dansk Grand-Prix- 
serie, hvor fire turneringer af 
de eksisterende elite- og 
mesterrækketurneringer oppri- 
oriteres.
Hovedprincipper:
2 vest for Storebælt, 2 øst for 
Storebælt
Der skal findes én boldsponsor. 
Startpenge + evt. sponsorpenge 
i øvrigt fordeles efter en speci
el nøgle som præmier og til 
øvrige turneringsudgifter. Der 
gives Grand-Prix-points efter 
en speciel nøgle. De bedste

efter de fire turneringer mødes 
til et afsluttende finalestævne 
(hverdagsaftener). Der vil være 
begrænsning af deltagerantal
let i de enkelte kategorier, og 
eventuel kvalifikationsturne 
ring skal finde sted fredag 
aften.
Formål med serien: 
at skabe en række attraktive 
danske turneringer, som vil få 
et så højt sportsligt niveau, at 
vore bedste spillere og uden 
landske spillere vil finde det 
interessant at deltage. Herved 
vil turneringerne også kunne 
blive et godt indslag i nogle af 
de udenlandske turneringer. 
Flugten af topspillere fra vest 
til øst
Adskillige klubledere i Vest- 
danmark vil sikkert påtale den 
ne uretfærdighed, de finder ved 
den kendsgerning, at mange 
topspillere flytter til Køben- 
havn/Sjælland.
I sidste års SEU -beretning 
omtaltes dette problem, og det 
er bestemt ikke blevet mindre. 
Men nok engang: Det er den 
enkelte spiller, som selv tager 
en sådan beslutning. SEU, 
sportschef, landstræ ner eller 
andre DBF-trænere vil aldrig 
tilskynde en sådan udvikling. 
DBF/TD har en centerbygning, 
som giver alle stort set de sam 
me fysiske rammer øst og vest 
for Storebælt - lige på nær 
afstandene. DBF/TD er derfor 
også interesserede i, at disse 
rammer fyldes bedst muligt ud 
på begge sider af bæltet. Jo 
bedre tilbud klub, distrikt 
og/eller kreds kan tilbyde spil 
lerne desto mere minim eres 
spillernes trang/lyst til at flytte.

Trænerseminar
SEU har tidligere diskuteret 
muligheden for at afholde et 
seminar med DBF-trænere, eli 
tedivisions- og 1. divisions 
trænere. Hovedindholdet skal 
primært være at få koordineret 
holdninger, turneringstilrette 
læggelse, den daglige klub 
træning, den daglige TD- 
træning o.lign. For os vil det 
være af stor betydning, om alle 
parter trækker på samme ham 
mel. Det er for SEU helt 
afgørende, at samarbejdet DBF 
og klubberne styrkes, thi vi har 
kun én fødekæde af spillere: 
Klubberne. Vi satser på semi
naret i forbindelse med Kerte - 
mindelejren. Eneste uafklaret 
punkt er økonomien, men det 
må kunne klares ved fælles

bidrag. Vi håber på en afvik 
ling i 1997.
Kort:
- SEU har afviklet møder med 
distrikter/kredse én gang - ét 
vest for og ét øst for Storebælt.
- SEU mener stadigvæk beho 
vet for en PR- og m arketing
person er markant, ja  faktisk 
bliver det m ere og mere 
påkrævet.
- SEU deltager i møder på 
tværs med hold- og sæsonplan
læ gningsudvalget vedrørende 
holdm atchterm iner og disses 
sammenfald med internationa
le turneringer.
- SEU mødes i løbet af sæso
nen med UEU, sam t DBF- 
trænere for at diskutere mål og 
midler, koordineringer af bud 
getter, aktiviteter, holdninger 
m .m .

- SEU beklager naturligvis de 
beskæringer i sit budget, som 
de store underskud i forbundet 
var årsag til.
- SEU beklager ligeledes, at de 
annoncerede TOP U 21 og 
TOP U 19 aldrig kom ud af 
starthullerne. Der var ikke ter
miner og økonomi til dem.

Afslutning
SEU skal rette en tak til alle, 
der har været med til at arbejde 
for en styrkelse af DBFs elite 
arbejde:
DBF-trænere, sportschef M or
ten Frost, landstræner Henrik 
Lyngby, Team Danmark. Lige
ledes tak til kontorets persona
le.
Specielt til Morten Frost: Tak 
for din indsats i DBF,
SEU skal rette en tak til alle, 
der har været med til at arbejde 
for en styrkelse af DBFs elite 
arbejde:
DBF-trænere, sportschef M or
ten Frost, landstræner Henrik 
Lyngby, Team Danmark. Lige
ledes tak til kontorets persona
le.
Specielt til Morten Frost: Tak 
for din indsats i DBF, held og 
lykke frem over, velkom m en 
tilbage til forbundet på et sene 
re tidspunkt. Ligeledes tak til 
mine kolleger i SEU: Tak for 
jeres indsats og jeres saglig
hed.
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NY OPGAVER FOR 
UNGDOMS-ELITEN
I sæ sonen  1996/97 h a r  der 
fo r  U n g d o m se lite u d v a lg e t 
væ re t m asser a f  nye, spæ n 
dende opgaver sam tid ig  m ed 
de  tra d itio n s r ig e  o p g av er, 
som  fø lger h v er sæ son.
To m arkan te  æ ndringer i fo r 
ho ld  til tid ligere  år h a r væ ret 
D anm arks a fho ldelse  a f  u n g 
dom s V M  i S ilkeborg , sam t 
en ny skæ ringsdato  fo r u n g 
dom ssp illere , som  nu hedder 
1. januar.

K lassificering
D er v a r  v ed  sæ so n sta rten  
in d fø rt en  ny  fo rm  fo r  
skæ ringsdato , og m ed  denne 
nye inddeling  be tø d  det, at 
en  del sp ille re  k u n n e  
fortsæ tte  i endnu  en sæ son  i 
sam m e ræ kke, som  så v ille  
væ re 3. sæ son i denne ræ k 
ke.

M assr a f træ nere og ledere  
er »på bæ nken« w eekend  
efter w eekend og yder en 
stor indsats for de unge 
spillere.

Ved h v er sæ sonsta rt b eder vi 
K redse /D istrik te r om  en ind 
s tillin g  a f  d e ls  E lite ræ k - 
kesp illere , dels M esterræ k- 
kesp illere , og d isse  indstil 
linger ligger til g rund  for 
den endelige  "start"-opstil 
lin g  v ed  h v e r  sæ so n sta rt. 
S åfrem t vi ikke m od tager en 
sådan  in d s tillin g , v il det 
væ re  e fte r  U E U s skøn  at 
vurdere sp illere  som  ikke på  
fo rh å n d  e r  k la s s if ic e re t i 
ræ kkerne.
I å r  h a r  d e r  v æ re t n ed 
skæ ring  i U -17  ræ kken  fra 
sæ sonstart, og dette  vil ikke 
kom m e på tale  i den  nye 
sæ son, m en vi b eder i denne 
sam m en h æ n g  a lle  K redse / 
D istrik te r om  a t sørge fo r til 
sendelse  a f  d isse  fo rhånds 
indstillinger, så  vi p å  vort 
so m m erm ø d e  m ed  K re d 
se /D is tr ik te r  kan  u d lev ere  
k la ss if ic e re d e  E lite -  og 
M esterræ kkesp ille re  fo r den 
k o m m en d e  sæ so n . D e tte  
som m erm øde vil finde  sted  i 
B o lb ro  (O d en se ) den  14. 
jun i 1997.

K reds/d istrikts-m øder
H vert år a fho lder U E U  to 
m ø d er m ed K redse /D istrik 
te r og vi har i den  forgangne 
sæ son ho ld t m øde i ju n i og
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novem ber m åned . H er de lta 
g er de fleste  K redse/D istrik - 
te rs  U S U -fo rm æ n d /d a m e r 
sam m en m ed udvalgsm ed 
lem m ern e  i U E U , og  vi 
kom m er rund t om  alle  ak ti 
v ite ter og tiltag  fo r vore b ed 
ste sp illere . P å  b agg rund  a f 
denne sæ sons m ø d er e r vi i 
fæ lles-skab  b lev e t en ige  om  
indstilling  a f  U 13 drenge i 
d rengesing le  sp ille r til 15 og 
om  d isp e n sa tio n s re g le n  i 
fo rb indelse  m ed  oprykn ing  
a f  sp illere  til de l-tagelse  i 
åbne tu rneringer i en æ ldre 
ræ kke. D isse to punk ter skal 
så b ehand les i FU  og efter 
fø lg en d e  på  e t H B -m ø d e , 
m en det skulle  jo  gerne  falde 
positiv t ud, da  alle på vort 
m øde m ed  K redse /D istrik te r 
b ak k ed e  o p  om  d isse  to  
punkter!!
Som  næ vn t a fh o ld e r vi igen 
m øde m ed K redse/D istrik ter 
den  14. ju n i i år , ligesom  vi 
igen  vil p lan læ gge  e t m øde i 
novem ber m åned , næ rm ere  
den 15. no v em b er 1997, så 
h usk  k rydsene  i kalenderen .

Internationale turneringer  
- VM  i S ilkeborg

Vi deltog  i e fte rå re t i U ng 
dom s-V M  i S ilkeborg  og je g  
kunne skrive m eget om  d en 
ne  sto re  beg iv en h ed , m en 
je g  tro r alle  h a r hø rt m eget 
om  denne tu rnering .
E n m edalje  b lev  det til de 
danske sp illere , i dam edoub- 
le ved  Jane  Jacoby  og B ritta  
A ndersen .
Jeg  vil derfo r nø jes m ed  at 
konsta tere  a t vore sp illere  
læ rte  u tro lig t m eget i fo rb in 
d e lse  m ed  dette  V M , og at 
vore  fo rv en tn in g er til netop 
d isse  sp illere  nok skal b live 
indfrie t, når de få r en anelse 
m ere ru tine  i "m eget v ig tige 
kam pe".
E n sto r tak  til S ilkeborg  fo r 
e t rig tig  g o d t a r ra n g e m e n t. 
T rad itio n en  tro  s ta rted e  
sæ sonen  i sep tem ber m ed 
d e ltag e lse  i M alm øs ung- 
dom stum ering , h v o r vi igen 
v a r m ed  helt frem m e i sam t 
lige ræ kker (U - 19, U -17 og 
U -15).
Vi deltog  i ju le n  1996 i tu r 
neringen  i H oensbrock , hvo r 
vi o g så  h ø stede  de fleste  
m edaljer, og denne turnering  
ligger lid t bedre tid sm æ ssig t 
i fo rho ld  til tu rneringen  i

V enlo, hv o r vi h a r deltaget 
de  sidste  p a r år.

Å bne turneringer  
- indenlandske

D er har i å r væ ret m eget stor 
jæ v n b y rd ig h ed  i de  danske 
ung d o m stu m erin g er i E lite- 
ræ kken.
Vi har haft fu ld t hus m ed 
tu rneringer i U 13, U 15 og 
U 17 , m en h a r desvæ rre  ko n 
sta tere t at de ltagelse  i U19 
tu rneringerne  h a r væ ret fa l 
dende.
Vi h åber at vi fra  den  nye 
sæ son, kan  få  vore  bedste  U- 
19 sp illere  til at p rio ritere  U- 
19 tu rneringerne  hø jere  end 
sen io rtum eringer, så  vi igen 
kan  afho lde  gode tu rneringer 
fo r d isse spillere.
Vi op lever desvæ rre , a t en 
m asse klubber, som  få r til 
d e lt d isse  E lite tu rneringer, 
ikke  r ig tig t ved  h v o rd an  
unge elitebadm in tonsp illere  

gerne vil have sund  og  næ 
ringsrig  m ad.
D et er m eget v ig tig t fo r vore 
sp illere  at k lubber som  søger 
og a fho lder d isse tu rnerin 
ger, også  kan  stille  o rden tli 
ge m å ltid e r og  overnatn ings 
m u ligheder til råd ighed  for 
de d e lta g e n d e  sp ille re  og 
ledere.
E ndv idere  ved  vi at m an  har 
svæ rt ved  a t overho lde  ret 
n ingslin ierne  fo r hvo r sent 
m an m å spille, og  de t e r  også 
en  væ sen tlig  fak to r fo r vore 
unge m ennesker, a t de som 
også  skal sp ille  om  sønda 
gen, ikke fø rst e r  fæ rdige 
over m idnat. D ette  h a r selv 
fø lgelig  noget m ed  antallet 
a f  de ltagere  at gøre!

D anm arksm esterskaber
Vore D anske  m esterskaber 
h a r  i d en n e  sæ so n  været 
afho ld t a f  S tubbekøb ing  i U ' 
19, F arum  i U -17 , R anders i 
U -15 og B olbro  i U -13.
A lle  s teder h a r d e r været 
a fho ld t nogle m eget flo tte 
D M er, en stor tak til klubbei 
og  K red se  fo r  de flo tte  
arrangem enter.
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H O L D E R  P O S IT IO N E N  

S O M  B E D S T  I E U R O P A

E uropam esterskabem e fo r 
U-19 g av jgen j år D an 

m ark flo tte  p lace rin g er - 
m ed E M -titlen  fo r  ho ld  
sam t tre  in d iv u id u e lle  
M esterskaber, 
fane F. B ram sen , H orsens, 
Lene M ørk, H orsens, Jane 
Jacoby, AB A arhus, B ritta  
A ndersen , V iby J, T ine 
R asm ussen , L ille rø d , 
R asper Ø dum , R anders , 
Qve S vejstrup , R anders, 
K ristian  L a n g b ak , R an- 
|*ers, H enrik  K. H ansen, 
E orsens, Joach im  Fischer, 
C harlo ttenlund, og  Frede- 
r'k  K øhier, L yngby, var 
Med på  det danske hold. 
L e ind iv iduelle  title r blev 
Vundet af:
H d : O ve S v e js tru p /K a - 
sPer Ø dum . Sølv til K risti-
!ln L angbak /F rederik  K øh 
ier.

Jane F. B ram sen/L e- 
" e M ørk. Sølv til B ritta 
A ndersen/Jane Jacoby. 
ME>: O ve S vejstrup /B ritta  
Andersen. Sølv til Jane  F. 
^ a rn s e n /K r is t ia n  L ang - 

ak og b ronze  til L ene 
Ørk /K asper Ø dum .

I dam esing le  vand t T ine 
R asm ussen  sølv, og i her 
resing le  var der bronze til 
K asper Ø dum .
D anm ark  får hårdere  og 
h å rd e re  k o n k u rr  i u n g 

d o m sræ k k e rn e  - og  de t 
v iste  sig også  i 6 -natio- 
ners-tu rneringen  fo r U -17 
spillerne.
G reve S trand  B adm in ton 
k lu b  v a r en  g lim re n d e

væ rt fo r dette  stæ vne - og 
de t de t y lkkedes o g så  vore 
sp illere  a t slu tte  bedst af 
alle.
D anm ark  vandt ho ld tu rn e 
ringen  fo ran  T ysk land  - 
selv  om  vi tabte  den ind 
byrdes kam p m ed 4-5. 
V ore sp ille  k o m  e n d n u  
bedre i gang  i den  ind iv i 
duelle  tu rnering  og vandt 
tre  finaler: Jonas Lyduch, 
G reve S trand , i h erresin g 
le, M orten  H ansen /K asper 
K iim  Jensen , G reve, i h e r 
redoub le  og  M orten  H an- 
sen /H elle  N ielsen , G reve 
S trand, i m ixeddouble.
Vi har haft e t U 15 ho ld  til 
8 nationers tu rneringen  i 
S k o tlan d , h v o r vi igen  
kunne v inde ho ld tum erin - 
ger. S am tid ig  k u n n e  vi 
dog  konsta tere  a t o g så  lan 
de  som  T yskland  og H ol 
land  h a r  v irk e lig e  gode 
spillere  m ed helt frem m e i 
den  ind iv iduelle  turnering. 
Som  afslu tn ing  a f  sæ so 
nen sender vi et hold  til 
W im bledons U 15 tu rn e 
r in g  i s ta rten  a f  m aj 
m åned.

EM-guldvinderne; Træner Kent 
Madsen, Ove Svejstrup, Frede
rik Køhier, Kasper Ødum, Joa 
chim Fischer, Kristian Langbak, 
holdleder Søren Espersen. Foe- 
ewat: Tine Rasmussen, Britta 
Andersen, Jane F. Bram sen, 
Lene M ørk, Jane Jacoby og 
Henrik K. Hansen. Herunder U- 
17 spilleren M alene Worm fra 
Danmarks U-17 vinder-hold.

NY RANGLISTE 
SKAL DRØFTES 
MED KREDSENE
D er h a r væ ret en ny rangliste  
fo r U 19, U 17 og  U 15 i den 
ne sæ son, og den h a r væ ret 
e t signal om  p lacering , fo r 
de sp illere , som  har de ltaget 
i de danske, åbne tu rn e rin 
ger.
S åfrem t den  igen skal væ re 
udslagsg ivende fo r seedn in 
ger, ud tage lser og lignende, 
skal den  rev ideres en del, så 
dette  punk t vil b live  tage t op 
m ed  K re d se /D is tr ik te r  på  
m ødet i ju n i m åned.
E n tanke  fra  U E U  vil væ re et 
a fs lu tte n d e  s tæ v n e  fo r  de 
bedste  p å  denne rangliste , i 
fo rm  a f  det m an k ender fra 
D en In ternationale  R angliste 
fo r sen iorsp illere . H er vil der 
så  væ re  m ulighed  fo r  a t sam 
le D anm arks abso lu t bedste  
ungdom ssp ille re , p å  tvæ rs a f  
alder, til e t a fslu ttende  fina 
lestæ vne.
E n idé som  vi i ø jeb likket 
fo rsø g er at få  op at stå. Til 
slu t vil je g  godt rette en stor 
tak  til a lle  som  har s lu tte t op 
om kring  vort arbejde  i U n g 
d o m se liteu d v a lg e t og som  
p å  den ene  e lle r  an-den  m åde 
h a r væ ret m ed til at h jæ lpe 
vore  ledere.
Tak til alle K reds/D istrik ts- 
form æ nd/dam er, som  vi har 
et rig tig  god t og konstruk tiv t 
sam arbejde  m ed, og  en spe 
c iel tak  til a lle  U E U -m ed- 
lem m erne fo r  e t m eget sto rt 
stykke arbejde.
S idst - m en ikke m indst - tak 
til kon to re t, øvrige  udvalg  
og O la f Fangel fo r e t god t 
sam arbejde.
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U D VIK LIN G S S E K TIO N E N BJØRN H O LST-C H R ISTEN SEN

D B F ’S T IL B U D  S O M  EN  

E K S T R A  IN S P IR A T IO N
KREDSE O G  DISTRIKTER O P T A G E T  AF A T  U D F O R M E  EGEN BREDDEPOLITIK

U dv ik ling ssek tionens a rbej 
de  i den  fo rlø b n e  sæ son  
tag e r sit na tu rlige  udgangs 
punk t i de t p o litikka ta log  og 
h and lep laner fo r D B Fs b red 
d epo litik  som  blev ved taget i 
decem ber 1996 og i rev ide 
re t fo rm  v ed tage t i m arts 
1997.
H a n d le p la n e rn e  h a r væ re t 
g rund lage t fo r ak tiv ite te r a f  
e lle r m ed støtte fra  sek tio 
nens udvalg.
O p b ak n in g  fra  k re d se  og 
d istrik te r synes ikke altid  at 
kom m e til ud tryk  i fo rb in 
delse m ed tilbudte ak tiv ite 
ter.
B aggrunden  herfo r er sik 
kert, at d e r i flere  k redse  og 
d istrik te r e r  større  in teresse 
fo r selv  at udform e sin  egen 
breddepo litik . Ved a t be trag 
te D B F s tilbud  som  en ekstra  
insp iration  kan m an m åske 
på læ ngere  sig t opnå  den 
lo k a le  s tø tte  so m  i f le re  
tilfæ ld e  e r  n ø d v en d ig  fo r  
den m aksim ale  udny tte lse  a f 
de cen tra lt udbud te  tilbud  
om  støtte.
Som  de t frem går a f  flere a f 
udvalgenes bere tn inger, så 
b e trag ter udvalgene sig  som  
igangsæ ttere  og ser gerne  at 
flere  a f  de ak tiv iteter, der 
idag  a fv ik les  a f  DBF, på 
læ n g ere  s ig t a fv ik le s  a f 
andre. D erved  frig ives også 
k ræ fte r til at udvik le  og af 
p røve andre end  de hidtil 
kend te  ak tiv ite te r p å  b red 
deom rådet.
Som  led  i anstrengelserne  
fo r at syn liggøre  D B F  har 
U U  og SU  til de ltagere  i

"D ip lo m tu m erin g e r"  og  i 
v isse andre b reddeak tiv ite ter 
ud d e lt T -shirts m ed  påsk rif 
ten "Jeg sp iller badm in ton  i 
D B F ". C a 2 0 0 0  p e rso n e r 
sp iller idag  i en sådan T- 
shirt. N æ ste  opgave  b liv e r 
nu a t fo rk la re  h v ad  D B F  
betyder. D ette  gerne  i sam 
m en lign ing  m ed hvad  D G I 
iden tificeres m ed.
U anse t at de to  o rgan isa tio 
n e r  sa m a rb e jd e r  o m k rin g  
ungdom sk lassifikationen , så 
bø r de t stadig  væ re sådan, at 
de  k lu b b e r e lle r  personer, 
der ønsker at de ltage  i et 
D B F arrangem ent, skal væ re 
m ed -lem  a f  D B F. A n d e t 
synes una tu rlig t og vi e r  ikke 
uenig  m ed D G I i dette  syns 
punkt
Som  om talt sam arbejdes der 
m ed  D G I om kring  k lassifi 
k a tion  a f  ungdom ssp illere . 
S am m en h a r D G I og D B F 
ansat en led e r a f  denne k las 
sifika tion  og e tab lere t ko n 
to rfac ilite te r til den dag lige  
vare tage lse  a f  arbejdet. B eg 
ge  pa rte r er yderst tilfredse  
m ed  d e t a rb e jd e , d e r  her 
udføres til gavn  fo r sam tlige 
fo ren in g e r under D B F  og 
D G I. M ed valget a f  B ente 
K ragh  til k la ssifik a tio n sle 
d er h a r de to  o rgan isa tioner 
fu n d et den rette  person  til 
de t en o rm t sto re  re g is tre 
r ingsarbejde . I det dag lige  
fo re g å r  sa m a r-b e jd e t m ed  
om rådeledere  fra  k redse og 
d istrik te r sam t D G Is am ts 
foreninger.
U d d an n e lse s- og  an d re  
m øder m ed  om rådelederne

har åbenbart haft m ere til 
træ kn ing  på D G I end  DBF, 
idet de t næ sten  kun e r D G Is 
ledere  der m øder op. 
Å rsagen  hertil kan  væ re, at 
vi i D B F allerede  var igang 
m ed arbejdet, da  D G I blev

k o b le t på . U d g if te rn e  til 
k la ss ifik a tio n sa rb e jd e t m ed 
de  ca. 20 .000  sp illere  e r  nu 
så store at de t g rund ig t bør 
u n dersøges om  d er findes 
m u lighed  fo r a t tilfø re penge 
til o m rådet ved  sponsorering

e lle r  ved  andre in itiativer.

D en postm æ ngde  a f  in for 
m atio n er d e r tilsendes k lub 
berne m edfø rer bl.a. m eget 
store udg ifte r til po rto  og 
papir.

ØGEDE TILSKUD TIL AKTIVITETERNE
Sam arbejdet m ed D IFs ko n 
su lent- og udv ik lin g safd e 
ling  har m edført øgede til 
skud  til gavn  fo r ak tiv ite ter 
i k lubber, k redse  og  forbund  
p å  uddannelses- og  b red 
deom rådet
D er e r fo rtsa t en væ sen tlig  
forskel på hvad D IFs o p fa t 
te lse  a f  en rig tig  b red d ep o li 
tik  er og  opfatte lsen  i dele 
a f  D B Fs o rganisation  
D et a f  D B Fs hov ed b esty re l 
se ved tagne  p o litikka ta log  
b ygger p å  cen tra lt udbudte 
m en loka lt afv ik lede  ak tiv i 

teter, en  b reddepo litik  der 
dæ kker hele  landet, og  er 
d irek te  fo ran led ige t a f  de 
betingelser, som  e r stille t i 
fo rb inde lse  m ed forbrug  a f 
de  såk a ld te  "red eg ø re l-  
sesm idler".
P erson lig t tro r je g  at de t er 
til gavn fo r b reddearbejde t i 
D B F  a t pengene på  denne 
m åde b liv e r be tinge t rettet 
im od  b red d ea rb e jd e t. D e t 
s ik re r  m u lig h ed en  fo r  at 
tag e  in it ia tiv e r  p å  d e tte  
om råde, som  m åske ellers 
ikke  v ille  væ re  tage t og det

sker nu uden a t få  en fo r 
n em m else  a f  a t h av e  b rug t 
penge, som  andre  om råder 
sy n es  de  k u n n e  a n v en d e  
bedre.
D et svarer til den  m åde 
som  Team  D anm ark  m id ler 
ne anvendes i e litesek tio 
nen.

B reddekonsulenten
Som  an ført i m in bere tn ing  
sidste år, så m edførte  den 
fo rsk e llig a rte d e  o p fa tte lse  
a f  hv ilk en  b red d ep o litik  
D B F  bør føre, a t an sæ tte l 

ses- og  a rb e jd sb e tin g e lse r 
fo r v o r  b re d d e k o n su le n t 
b lev  æ n d re t i fo rh o ld  til 
hvad  tanken  v a r p å  ansæ t- 
te lsestidspunket. 
S am arbejdet im ellem  b red 
dekonsu len ten  og sek tionen  
har im id lertid  ikke fungeret 
op tim alt, san dsyn ligv is  a f  
o v e n n æ v n te  g ru n d . D e r 
p åg år i ø jeb likke t flere  ev a 
lu eringsp rocesser om  hele 
ideen  m ed  b red dekonsu len 
ter i D IFs specia lforbund. 
D en ene inden fo r D B F  den 
anden  a f  handelshø jsko len

fo r DIF. H vad d isse vil b rin 
ge e r det i sk rivende stund 
ikke m u lig t at ud tale  sig 
om.
Som  leder a f  udv ik lingssek 
tionen  og  direk te  kon tak t til 
sek tionens udvalg  e r det rart
at v id e , at sam arbejdet
in den fo r sek tionen  e r op ti 
m alt. T rods den  sam m en 
b rag te  flok  som  udvalgene 
er, så  e r  d e r ikke kun tale 
om  accep t a f  h inandens til 
s ted ev æ re lse , m en  e t tæ t 
sam arbejde  om kring  opga 
ver og projekter.
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Æ L D R E -O M R A D E T  BØR  

VISES S TO R  INTERESSE
Vort å rlige  sem inar m ed 
de ltage lse  a f  sam tlig e  
u d v alg sm ed lem m er h av 
de i å r  bl.a. æ ld re id ræ t 
som em ne. D e t e r  m in  
opfa tte lse  a t d e t v irk e r  
•nspirerende a t m ødes og 
fælles drøfte  p ro b lem atik 
ker, po litik k er og  hand le 
planer, sam t a t e rfa re  om  
de opstillede  m ål fo r en 
bestem t p e rio d e  b liv e r  
opfyldt.
f'å hv ilken  m åde og i h v il 
ket om fang  D B F  kan og 
bør m ed v irk e  p å  æ l 
dreom rådet m å afk lares a f 
frem tiden. S ikkert e r  det 
•m idlertid, at d e r vil væ re 
ca. 300 .000  flere personer 
° ver 60 å r om  10 år, end  
der er idag. D e vil have og 
bør g ives tilbud  p å  idræ t. I 
den fo rb in d e lse  e r b ad 
minton sæ rdeles velegnet, 
Uanset om  m an h a r dyrket 
det i sin  u n g d o m . Æ l 
dreom rådet e r  e t spæ nd- 
ende om råde som  vi bør 
v>se sto r in teresse . D er er 
•ndsam let m ateria le  fra  de 
foreninger som  idag  har 
denne a k tiv ite t og  d e r 
arbejdes v idere  m ed  dette  
om råde.
P et er væ rd  a t næ vne det 
m itiativ som  U U  og  SU  
bar taget fo r at kunne d e l 
e g e  i m øder m ed  k redse 
°g  distrik ters besty re lser 
°g  udvalg, fo r d e r a t kun- 
ne redegøre fo r ud v a lg e 

nes ak tiv ite te r og  tilbud. 
M an er endnu ikke k o m 
m e t hele  vejen  ru n d t m en 
ser frem  til a t de t sker i 
den  kom m ende sæ son.
På fo ra n le d n in g  a f  en 
re p ræ se n ta n tsk a b sb e s lu t 
n in g  s id s te  å r  h a r  d e r 
v æ re t nedsa t et udvalg , 
d e r  sk u lle  u n d e rsø g e  
m ulighederne  fo r  a t sæ tte 
en  overg ræ nse  p å  anm el 
de lsesgeby rer til u n g d o m 
sturneringer. Til trods for 
en  e n ig  in d s tillin g  til 
h o v edbesty re lsen , lykke 
des de t ikke e r få  ved taget 
de t fo re lag te  forslag .
E n om tale  a f  frem tiden  
kan  p a sse n d e  tag e  sit 
udgangspunk t i den  m ed i 
e skab te  op fa tte lse  a f  store 
p rob lem er inden fo r DBF. 
D en m eget store indsats 
d e r fra  p ressens side er 
g jo rt fo r at om tale  p ro b le 
m er, h a r  n a tu r lig t nok 
o g så  m edfø rt nogle. D en 
ne deba t kunne nok  have 
væ ret ned tone t en  hel del, 
hv is flere  a f  de p ersoner 
inden fo r DBF, d e r så v il 
lig t h a r ud ta lt sig, havde 
v æ re t m ere  o rie n te re t 
o m k rin g  fac ts . I v isse  
tilfæ lde  bygger nog le  a f  
artik lerne  endog  p å  u d ta 
le lser, d e r aldrig  e r frem 
sa t a f  de c iterede. 
A fs lu tn in g sv is  kan  je g  
ikke  und lade a t næ vne, at 
de t na tu rligv is h a r p åv ir 

ket m ig, at dele  a f  hoved- 
bE sty re lsen  h a r anm odet 
m ig om , ikke a t genopstil 
le til p osten  som  sek tions 
led e r fo r udv ik lin g ssek - 
tio-nen.
A ng ive lig t skulle  årsagen  
væ re  at je g  "b lander m ig  i 
fo r  m ange ting", "er for 
d o m in e re n d e " , "h a r fo r  
m egen  m agt" m .m .
E t sam arbejde  d e r udøves 
ved  at nogle g ø r "sam " og 
andre "arbejde" erkender 
je g  gerne a t h ave  p rob le 
m er m ed og i lighed  m ed 
andre, kan  je g  også  have 
k em isk e  u o v e re n ss te m 
m else  i fo rho ld  til v isse 
personer.
Jeg  e r  ik k e  "v en n ern es  
ven", je g  h a r m ine  ho ld 
n inger, m en  h a r  a ltid  
arbejdet loyalt fo r fo rbun 
det. M in  ho ldn ing  til den 
nuvæ rende struk tu r m ed  
se k tio n s le d e re  h a r  he le  
tid en  v æ re t i m o d s tr id  
m ed  d e t e k s is te re n d e , 
m en de t h a r ikke  fo rh in 
d re t m ig i a t arbejde  e fte r 
de  b e tin g e lse r  som  nu 
engang  var vedtaget.
E f te r  k ra ftig  o p fo rd rin g  
fra  udvalg sfo rm æ ndene  i 
sek tio n en , h a r  je g  e rk 
læ re t m ig  v illig  til at 
o p s tille  til g en v a lg , til 
trods fo r udsig ten  til ikke 
a t opnå  de t nødvend ige  
antal s tem m er til valget. 
N å r je g  h a r ly st til at tage

endnu en periode så sky l 
des det, a t vi i sek tionens 
u d v a lg  h a r  fle re  ig an g 
v æ re n d e  p ro je k te r  og 
an d re  u n d e r u d v ik lin g . 
P ro je k te r  je g  g e rn e  v il 
væ re m ed til at sæ tte m it 
p ræ g  på. Sam tid ig  håber 
je g  at kunne m edv irke  til 
at æ ndre den  nuvæ rende 
struktur.
Jeg  stille r op fo r at g ive 
re p ræ se n ta n tsk a b e t m u 
lighed  for, såfrem t d e r er 
flere  kandidater, a t kunne 
tag e  s tillin g  til h v ilk en  
kand idat, de  m ener d e r er 
den  re tte  til a t tegne  D B F s 
breddepo litik .
D en s tru k tu re lle  d eb a t, 
som  om  kort tid  skal finde 
sted  i ho v ed b esty re lsen , 
sku lle  gerne  m unde ud  i 
en  o p p rio rite r in g  a f  de 
"betydende" udvalg , så le 
des at de få r ind flyde lse  i 
fo rho ld  til den indsats de 
yder og de t pengeforb rug , 
d e r  e r  fo rb u n d e t m ed  
deres v irke. Ved sam m e 
le jlig h e d  m e n e r je g , at 
sek tio n le d e rn e s  s tillin g  
burde nedlæ gges.
D e t e r  s ikkert rig tig t, at 
d e r e r  behov  fo r en k o o r 
d inerende fak to r inden fo r 
henho ldsv is elite  og bred 
de, m en  de tte  kunne e tab 
leres p å  anden  vis og ved 
kom m ende  behøvede ikke 
au tom atisk  a t væ re m ed 
lem  a f  FU.

SVÆRT AT OPNÅ KONTAKT TIL »KUNDERNE«
har vel s tad ig  som  et 

§enerelt p rob lem  at vi sam ti 
ds m ed at vi m od tager enor- 
n'le m æ ngder a f  post ikke 
,ll‘d m ag ter a t in fo rm ere  de 

r'gtige personer om  de vigti- 
t 'n g  i tide. D et skaber fru- 

ptrationer.
a sam m e m åde  e r de t m ed  

at sikre sig at in fo rm ationer 
. °m m e til de rette  p ersoner 
j^den fo r b re d d e o m rå d e t.

et er svæ rt a t opnå  ko n tak t 
y.ed "kunderne".

1 forsøger e fte r bedste  evne 
tiltræ k k e  in te re ssen  

ajkring vore  tilbud , m en 
j  a m ange gange erkende, at 
v r skal m ere end  en h en 
v i s e  til fø r der e r  "ban-

P ressens in teresse fo r p ås 
tå ed e  p ro b le m e r in d e n fo r  
D B F  h ar desvæ rre  o verskyg 
g e t en v ig tigere  o m tale  af, at 
der i fo rbundets  m ange k lu b 
b e r  b liv e r y d e t en  enorm  
indsats i det daglige. D ette  
til trods fo r a t d e r ofte  er 
syn lige  p ro b lem er i fo rm  a f  
nedgang  i såvel m ed lem sta l 
som  ø k o n o m isk  stø tte  fra  
kom m unale  ordninger. 
N ed g an g en  sk e r ikke  a lle  
s teder og  ej he lle r m ed sam 
m e tem po , m en  i v isse  o m rå 
der, h v o r m an tid ligere  har 
haft m eget fine betingelser, 
m å m an nu kæ m pe fo r at få 
b u d g e tte rn e  til a t h æ n g e  
sam m en.
På frem tidens "sp iseseddel"

b ø r b l.a. også  stå en  analyse 
a f  m ed lem ssam m en sæ tn in 
gen , m u ligheder fo r andre 
tu rn e rin g sfo rm er, sam t en 
øget indsats fo r a t bevare  de 
m ed lem m er, som  a lle re d e  
findes i D B Fs klubber. 
G læ den  over at tingene fu n 
g e re r  in d e n fo r  b e s tem te  
o m rå d e r  tag es  o fte  som  
ud tryk  for, at de  der beny tte r 
dem  e r tilfredse , m en de t er 
ikke  nødvend igv is en s ikker 
h ed  for, a t m an  ikke ved 
andre nye tilbud  kan  give 
endnu  flere  m ed lem m er g læ 
de  ved  at væ re m ed lem  i sin 
klub.
N ye tu rn e rin g sfo rm er som  
f.ek s. "D ip lo m tu rn e rin g e r"  
kan væ re  en  a f  vejene  hertil.

U n g dom sudvalge ts  in itia tiv  
p å  dette  om råde e r en ube 
tinge t succes. N å r udvalge t i 
som m erens løb  få r ev aluere t 
denne sæ sons tu rneringer og 
g jo rt koncep te t endnu lettere 
forståe lig t, så e r  den  type 
tu rneringer, e fte r endnu en 
sæ son m ed økonom iske  stø t 
te  til e t antal k lubber, k la r til 
at indgå som  en  na tu rlig  del 
a f  D B Fs sæ sonplan  og det 
m åske ikke kun  i ungdom s 
regi.
H ele p ro je k te t o m k rin g  
d ip lo m tu rn e r in g e r  e r  e t 
d irek te  resu lta t a f  sek tionens 
b reddesam ling  i e fte rå re t 95 
og har m odtaget s to r stø tte  
fra D IFs konsu len tafdeling . 
D et e r  en  kendsgern ing  at

k lu b tilh ø rs fo rh o ld e t idag  
sp ille r m indre  ro lle  end  tid li 
g ere  fo r de t enkelte  m ed lem  
og  at d e r skal en ekstrao rd i 
n æ r indsats til fo r  a t holde 
m ed lem m ern es  in te re sse  
fangen  udover den periode 
de selv dy rker spillet.
D et stille r øgede krav til ska 
ren  a f  friv illige  ledere; en 
skare d e r sikkert vil b live 
k raftig t reduceret hv is po liti 
k e rne  få r held  til at få  g en 
n em fø rt en  fo rp lig tige lse  fo r 
id ræ ts fo re n in g e rn e  til  at 
u d fø re  o p sø g e n d e  so c ia lt 
arbejde  udover de t der a lle 
rede  idag  fo reg år m ange ste 
der.

B jørn H olst-C hristensen
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EN NY FORDELIN G 
AF ARBEJDET I ITU
Instruk tør- og træ nerudval 
g e t h a r i den  fo rløbne  sæ son 
h a ft fu n g e ren d e  fo rm an d  
person ificere t ved  underteg 
nede , H en rik  A nderson .V ed 
sidste  sæ son  årsm øde og  i 
løbet a f  sæ sonen  e r det fo r 
søg t at finde en ny til at 
overtage  fo rm andsposten . I 
å rets løb  e r det derim od  ly k 
kedes at konstruere  en  ny 
fo rdeling  a f  arbejdet, såle 
des a t IT U s fo rsk e llig e  
a rb e jd so m rå d e r d æ k k es  
bedst m ulig t.
I oversk rifte r er IT U  arbe j 
det de lt op  i 4  om råder
- g runduddannelse
- D B F  uddannelse
- E liteuddannelse
- A lte rna tive  uddannelser+  
in ternational kon tak t 
H vert om råde dæ kkes a f  e t 
IT U  underudvalg  som  har en 
person  i IT U . Å rets IT U  har 
beståe t af:
M orten  C hristensen , G rund 
uddannelse .
H e n rik  A n d e rso n , D B F - 
uddannelse.
Jens T høgersen , A lternative  
uddannelser.
E liteom rådet e r  endnu  ikke 
dæ kket ind.
U den fo r IT U  h ar L ars T ind- 
h o ld t arbejdet m ed  uddan 
nelse.
M ålsæ tn ing  1996-97. 
M ålsæ tn ingen  fo r å re t var:
- V urdering  a f  D B F  1 og 2.
- T em akurser m ellem  grund 
uddannelse  og D B F  1.
- D B F  3, E lite træ neruddan- 
nelse  og  U n iversite tsuddan 
nelse.
Ved a t k igge tilbage på  den 
ne, m å vi no k  sige, a t sæ so 
nen  h a r  b å re t p ræ g  a f  
om struk tu reringsfasen  og en 
eg e n  v u rd e rin g  a f  v o rt 
uddannelsesm ateriale . M ål 
sæ tn ingen  er så ledes ikke 
nået.

G runduddannelse
U d d a n n e lse sm a te r ia le t h a r 
lad e t ven te  på  sig, og  h e r i 
fo rå re t e r  de t b eslu tte t to ta lt 
a t æ ndre fo rfa tte rg ruppen  og 
den  kom m ende  struk tu r på  
m ateria le t. D e r arbejdes nu 
p å  e t hæ fte , k o ncen tre re t om  
in d h o ld e t p å  b ø rn e træ n er- 
k u rsem e, en  sam m ensm elt 
n ing  a f  B ørn- og O rgan isa ti 
on i B adm inton . I hæ fte t vil 
lige ledes b liv e  indarbe jde t 
re levan te  asp ek te r fra  P sy 
k o lo g i og  T ræ n in g slæ re  i 
badm in ton . H æ fte t fo rven tes

fæ rd ig t e fte r som m erferien . 
N æ ste  p roces e r nu, a t om ar 
bejde  den  reste rende  del a f  
O rgan isa tion , T ræ ningslæ re  
og  P syko log i til e t hæ fte  
m å lre tte t k lub træ nerku rser. 
K u rsu sm æ ss ig t h a r  d e r  i 
sæ sonen  væ re t afv ik le t B ør- 
n e træ n e rk u rse r  i 6 
k re d se /d is tr ik te r , k lu b 
træ n e rk u rse r  i 4  k re d se / 
d is tr ik te r  m ed en s  2 fø rs t 
a fv ik les i april.
D B F- kurser
Å rets N yborgku rser b lev  i 
sidste  ø jeb lik  skåre t væ k  a f  
h en sy n  til D B F s sam led e  
økonom i, hv ilke t vi kun kan 
beklage. T ræ ningssam lingen  
fo r  u n g d o m ssp ille re  b lev  
dog  gennem ført, således at 
de  bookede  fac ilite te r kunne 
udny ttes. D et m islykkedes 
dog a t få  s tab le t nogle spo t 
k u rse r på  benene  m ed  så 
ko rt varsel.
R evu rderingen  a f  D B F  1 og 
2 e r  ikke  nåe t lang t frem , 
id e t vi stad ig  m ang ler a t få  
fastlag t de t ende-lige  n iveau  
fo r  kursister, d e r h a r  gen 
nem fø rt g runduddannelsen . 
S truk tu rm æ ssig t e r  d e r lagt 
op  til, at D B F  1 skal kunne 
læ gges u d  decentralt. 
Indho lde t i ku rserne  vil m ed  
start i de tte  fo rår forsøges 
k o rrigere t således, a t der kan 
b live en  rød  tråd  fra  g ru n d 
uddannelse  til D B F  3.
E g n e  k u rsu sa k tiv ite te r / 
udsendelser
Som  næ vn t tid ligere  m åtte  
én a f  d ag sk u rsem e  i fo rb in 
d e lse  m ed  N y b o rg -le jre n  
aflyses p å  g rund  a f  fo r  få  til 
m eld inger. O m stru k tu re rin 
gen i IT U  h ar desvæ rre  m ed 
fø rt, a t d e r ikke  e r fo rsøg t 
yderligere.
Som  van lig t er der i denne 
sæ son u dsend t 2 unge træ n e 
re til E B U  lejren , som  i den 
ne sæ son fo reg ik  i B elgien. 
Inv ita tion  til denne sæ son er 
udsendt.
C oaches C onference  i fo r 
b indelse  m ed  V M  i G las- 
gow , fo rven tes a t væ re  det 
næ ste  a rrangem ent, d e r sen 
des træ nere  til.
K om m ende opgaver 
D en  ny  s tru k tu r  o m k rin g  
IT U  arbe jde t sku lle  gerne 
fa lde  p å  p lads i den  k o m 
m en d e  sæ so n , så led es  at 
a k tiv ite ts  n iv e a u e t kan  
højnes. S pec ie lt sku lle  der 
gerne på  e liteom rådet nogen 
ind og ak tivere  dette . D et

en es te  tilb u d  d e r  på  
nuvæ rende tid spunk t e r  på 
d e tte , o m råd e  e r  K B K rs 
insp ira tionskursus, som  IT U  
a f  sam m e grund  stø tter øk o 
nom isk .
M ed  en  fo rhåben tlig  snarlig  
udg ivelse  a f  nye underv is 
n ingsm ateria ler, e r  afrund in 
gen  a f  underv isn ingsve jled 
n ingen  fo r de nye  g rundud 
d a n n e lse r  fo rh å b e n tlig  in 
d en fo r ræ kkev idde. A rbejdet 
m ed  D B F  kursernes indho ld  
kan  som  konsekvens a f  dette  
g å  ind  i en  m ere ak tiv  fase. 
Som  m ange ved  har je g  nu 
tiltrå d t m it nye  a rb e jd e  i 
Sydafrika.
E t arbejde  hv o r m ine e rfa 
ringer fra  den danske b ad 
m in tonverden  gerne  skulle 
m edføre  en  hø jne lse  a f  stan 
darden  inden fo r instruktør- 
og  træ nergem ingen . H oved 
a rb ejd sfe lte t vil dog  væ re  at 
overfø re  den  danske fo re 
n ingsm odel, m ed sit d em o 
k ra tiske  indho ld  til de S yda 
fr ik an sk e  fo rh o ld . Jeg  v il 
de rfo r d efin itiv t sige tak  for 
en  ræ kke  spæ ndende år i 
a rbe jde t under D ansk  B ad 
m in ton  F orbund . E n  speciel 
tak  skal lyde til a lle  je r, der 
p e rso n lig t h a r g iv e t m ig de 
erfaringer, je g  skal b ruge i 
m it nye job .
E n  speciel tak  skal lyde til 
M orten  og  Jens, som  h ar 
væ ret m ed til at få  denne 
sæ son til at fo rløbe i IT U , 
sam t B jø rn  H o lst-C hristen - 
sen fo r  de fo rløbne  år.

LEDERUDDANNELSESUDVALGET

E fte r fo rudgående  in itia tiv er i fo rb inde lse  m ed  leder 
uddannelse  og sam arbejde  m ed  D IF  om kring  disse 
uddannelser, beslu ttede  S teen  B ojsen  desvæ rre  i starten  
a f  denne bere tn ingsperiodefo rløb  a t stoppe m ed  alt b ad 
m in tonarbe jde  .
Vi e r natu rligv is kede a f  at den lovende start på  om rådet 
ikke kunne fø lges op, m en har fo rståe lse  fo r a t c iv ilt 
arbejde  og lyst m å kom m e i fø rste  ræ kke. Vi håber, at 
d e r kan  bygges v idere  p å  det fundam ent, d e r e r  skabt. 
D er er opbygget e t god t sam arbejdsfo rho ld  m ed D IFs 
uddannelsesafde ling  om kring  uddannelser m .m ., så le 
des at D B F  kan henv ise  til DIF, hv is vi få r  fo respø rgsle r 
som  ikke d irek te  kan  løses a f  os.
Vi h a r da  også  s tø tte t in itia tiver p å  uddannelsessiden  
inden fo r såvel k lubber, som  k redse  og  d istrik te r bl.a. 
ved  m edv irken  a f  v o r b reddekonsu len t.
S en io rudvalget har a fv ik le t en lederuddannelsesw eek 
end  i e fte rå re t og fo rv en te r i de t kom m ende e fte rå r at 
afholde to kurser på  sam m e w eekend, dels fo r nye in ter 
esserede  ledere  og  dels en  opfø lgn ing  p å  ku rsus 1.

B jørn H olst-C hristensen

KLUBKONTAKT-UDVALGET

I 1996 e r k lubm appen  b lev e t a jo u rfø r t m ed  ny t m ateri 
a le  og en  ny  indeksering , som  ligger på  E D B , således at 
æ ndringer e r  le tte  a t få  p å  p lads. I skrivende stund  e r en 
ny  udsendelse  a f  ak tuelt m ateria le  på  vej til in dehaver 
ne a f  m apperne.
I august 1996 b lev  d e r a fho ld t e t m øde/ku rsus fo r kon 
tak tpersonerne  og  k lub k o n su len tem e - der de ltog  14 
personer.
K lubm appen  b lev  g ennem gået og  i sam m enhæ ng  m ed 
em net, k lubkonsu len tens ro lle  og  erfaringer, frem kom  
en del fo reslag  til fo rbedring . D isse  fo rslag  fo re lig g er i 
re fe ra t hos kon tak tpersonen . S åledes vil k reds/d istrik t, 
som  jo  skal adm in istrere  o rdn ingen , kunne ivæ rksæ tte  
v isse tiltag .
D e t b lev  fo reslåe t og  ved tage t a t D B F, som  e t fo rsøg 
sp ro jek t i e t beg ræ nset om råde, skulle  udsende m apper 
ne til de k lubber, som  endnu ikke h a r m odtaget e t besøg. 
L F B K r tilbød  at væ re fo rsøgskan in  og da om rådet hav 
de b esø g t ca. ha lvdelen  i fo rve-jen  var de t udm æ rket og 
ligeledes overkom m elig t adm inistra tiv t.
M an fo rp lig tede  sig  lige ledes til a t udsende  e t svarske 
m a, h v o r besøg te  k lu b b er sku lle  kom m e m ed  deres 
bem æ rk n in g er om  o rdn ingen  og nye k lu b b er aftale  et 
besøg.
L F B K r havde indtil udsendelsen  12.09 .1996 haft 21 
k lubbesøg . E fte rfø lgende  e r der indkom m et fra  17 af 
ia lt 37 klubber.
A f d isse k lubber e r  d e r 5 som  h ar a fta lt besøg  nr. 1 sam t 
3 som  h ar a fta lt besøg  nr.2. K redsen  vil rykke  de  re s te 
rende k lubber fo r svar, d e re fte r vil der b live  udarbejdet 
en endelig  evaluering .
Inden m an tag e r beslu tn ing  om  en udsendelse  til andre 
landsdele , m å m an tage fo rske llige  fo rho ld  i be trag t 
n ing , bl.a. den fo rp lig te lse  som  der e r til at ved ligeho l 
de m appen  sam t det adm in istra tive  store arbejde  det vil 
væ re, som  begge dele  udm ø n te r sig i økonom i.
Status over klubbesøg  
I a lt (incl. b reddekonsu len t)

1992 1993 1994 1995 1996
3 86 20 15 34

K nud O. Sørensen
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KOM SA PIGER - ER 
ET SUCCES-PROJEKT

Dansk B adm inton  F orbunds 
U ngdom sudvalg  (D B F-U U ) 
har siden  1. au g u st 1995 
væ ret sam m ensa t således: 
Poul E. C h ris te n se n , fo r 
mand.
Tonny F lo ls t-C h ris ten sen ,
næ stform and
Penthe Jensen , kasserer
M ikael R asm ussen , sek re tæ r
D BF-U U  har arbe jde t ud fra
DBFs love § 20, stk. 4 , der
anfører:
U n g d o m su d v a lg e t h a r  
ansvaret for:
'  at ved ligeho lde , udv ik le  og 
nidføre n y e  ak tiv ite te r  på 
Ungdomsplan
'  at koord inere  k redse  og 
distrikters b reddearbejde  på 
ungdom splan.
D esuden e r arbe jde t ud  fra 
det fo r U dv ik lingssek tionen  
godkendte PO L IT I KKATA- 
UOG, e fte r v o r op fa tte lse  et 
helt u u n d v æ rlig t v æ rk tø j 
hade i de t dag lige  arbejde, 
nien m åske endnu v ig tigere  i 
forbindelse m ed udarbejdel- 
Se a f b u d g e tte r fo r de b e 
skrevne projekter, 
bere tn ingen  sku lle  re tte lig  
kun om fatte  perioden  1. ju li 
D 95 til 30. ju n i 1996 m en a f 
hensyn til a k tu a lite te n  e r 
naedtaget a k tiv ite te r  m .v. 
Dem til ca. april 1997.
UU h a r  s id en  s id s te  års 
r e p r æ s e n t a n t s k a b s m ø d e  
holdt 4  m øder. 
v * har desuden  deltage t i 
sek tionsm øder sam t sektio- 
nens m øde m ed k redse og 
distrikters b reddeansvarlige. 
E fte rfø lg en d e  skal k o rt 
om tales de pro jek ter, som  
D B F-U U  h ar beskæ ftige t sig 
Uled.

"Kom så  piger"
hom  bekend t v a r de t m en in 
gen, a t p ro je k te t  sk u lle  
omfatte 8 k lubber styret a f  
een p ro jek tleder, m en in ter 
essen har væ ret så  stor, at 

er nu er 16 k lubber regi- 
f treret som  tilslu tte t, og 4-5 

m bber har ønsket at deltage 
^ m  observatører.

1 har derfo r væ ret nødsaget 
j' ut "m elde udsolg t", da  vi 

ke kan nå  a t serv icere  flere  
ubber, og da sle t ikke m ed 

y n Projektleder.
1 har derfo r valg t at opdele 

undet i to  om råder, hvo r 
"la Vedsø og O le Jacobsen  
ar taget sig a f  k lubberne  i

vest
stens

og Tonny H olst-C hri- 
sen og  M ikael R asm u s 

sen  a f  k lubberne  i Ø st. D es 
uden arbe jder vi på a t få  et 
p a r  "o m råd e led e re "  m ere  
m ed  i p ro jek te t, da  vi ikke 
m ener, a t U U  selv skal rejse  
rund t til de deltagende  k lub 
ber. D et e r  i den fo rb indelse  
lykkedes a t få  T anja B erg 
tilslu tte t projektet.
Vi h a r allerede  besøg t 
k lubberne  to gange, og 
d e r var, som  fo rudsat 
i p ro jek tbeskrivelsen , 
p lan lag t to  le jra rran 
g em en te r i fo rå re t 97.
I G ladsaxe-S ø- 
borg  blev  der til 
m eld t 70  de lta 
g e re  m ed  15 
træ n e re / le d e re , 
h v o rim o d  e t t i l 
s v a re n d e  a rra n g e 
m en t i R anders (fo r den 
vestlige  del a f  landet) m åtte 
aflyses p .g.a. fo r få  tilm e l 
d inger. Vi håber, a t de t kan 
gennem fø res i e fte rå re t 97. 
Vi har i "  K O M  SÅ  PIG E R " 
e t succes-p ro jek t, som  vi 
h å b e r  i lø b e t a f  de t 
k o m m e n d e  år, at 
kunne overd rage til 
k redse og d istrik 
ter.

D iplom turneringer
O gså  m ed dette  p ro jek t 
h a r  vi å b e n b a rt ram t e t 
om råde, h v o r d e r e r  behov 
fo r en indsats.
Vi reg n er m ed, a t a lle  tu rne 
r inger vil væ re væ k inden 
fo ren ingsåre ts udløb, og der 
e r  - b o rtse t fra nogle kritiske 
b e m æ rk n in g e r  f ra  en  a f  
k re d se n e  - ku n  m o d ta g e t 
positive  tilbagem eld inger.
Al begyndelse  e r svær, m en 
n å r de t fø rst b liv e r kendt, 
hv o r le t de t e r  a t afv ik le  en 
sådan turnering , tro r vi på, at 
de tu rneringer, vi har m ed ta 
g e t i P O L IT IK K A T A L O 
G E T  fo r 1997-98, vil b live 
rev e t væ k.

U ngdom sklassifikationen
B en th e  Jen sen  h a r  / v æ re t 
U U s re p ræ se n ta n t i d e tte  
arbejde, og  vi har m ed  in te r 
e sse  fu lg t de t gode sam ar 
bejde m ed D G I.
S e lv fø lg e lig  k o m m e r e t 
så d a n t p ro je k t/sa m a rb e jd e  
ikke fra  start uden  en del 
p roblem er, m en vi tror, at 
det - m ed en lid t læ ngere 
indkø ringsperiode  - vil b live 
en na tu rlig  del a f  arbejdet 
m ed  tilre tte læ g g e lse  og

afv ik ling  a f en tu rne 
ring , og  vel at m æ rke til fo r 
del fo r de v ig tigste  personer: 
Spillerne.
"Spil til 15"
D ette  em ne h a r d e r væ ret 
sk revet m eget om , og de t ser 
ud  til, a t U E U  få r  deres 
ønske  igennem  m ht. U -13- 
d renges spil til 15.
D et har nogle gange væ ret 
næ vnt, at U U  v ar en ig  i fo r 
slaget.
D et e r  dog  en "sandhed  m ed 
m odifikationer":
U U  h ar sag t j a  under den 
fo rudsæ tn ing , at alle - også 
p igerne  - sp ille r til 15. 
W eekend -træ f fo r  oprykkere  
D e r v a r fra  starten  en positiv  
h o ld n in g  til de tte  p ro jek t, 
m en da  det kom  til stykket, 
v a r de t svæ rt a t få  to  kred- 
se /d is tr ik te r  til a t a fh o ld e  
træ ffet.
N B D  var dog  så ven lige  - 
nok  hård t p re sse t a f  vort 
m ed lem  i U U  - a t sige j a  til 
a t a fho lde  træ ffe t fo r spillere 
vest fo r S torebæ lt. D esvæ rre 
ser de t ud  til, at d e r ikke b li 
v e r n oget træ f fo r sp illem e i 
øst.

D ispensationer for  
ungdom sspillere

M ange p ersoner i D B F  har 
tilsyneladende væ ret irriteret 
o v e r D B Fs reg le r m ht. m u 
lighederne  fo r a ldersm æ ssi 
ge d ispensationer.
Vi m ente, d e r b lev  b ru g t alt 
fo r m ange k ræ fte r på  dette  
forhold , og  vi fo reslog  d e r 
fo r  H B , a t m an  d rø fted e  
sagen igen  og fik  b esk revet 
reg lerne , så  de v a r le t fo rs 
tåelige.
D esuden  havde vi em net til 
deba t på  U d v ik lings-sek tio 
nens m øde m ed k redse og 
d is tr ik te rs  b re d d e -a n sv a rli 
ge. F lo ld n in g en  p å  d e tte  
m øde v a r helt k lar: Ingen 
d ispensa tioner !
D et var jo  k la r tale. D et kan 
derfo r undre, a t m an e fte r 
fø lgende konsta te rer en helt 
an den  h o ld n in g  i sam m e 
kredse, d e r var rep ræ sen tere t 
på  m ødet.
A t d e r  o g så  h a r  v æ re t 
d isp en se re t ru n d t om kring  
bev iser b lo t, a t der e r  behov 
fo r en k la r stilling tagen  til - 
og  beskrivelse  a f  - reg lerne  
fo r d ispensationer.
Å rets ungdom sklub i DBF

D a O le Jacobsen  i sin tid 
frem kom  m ed ideen, var der 
sto r in teresse  fo r den.

U U  fik  herefte r udarbejdet 
e t fo rslag  til p ropositioner, 
som  vi udsend te  til høring 
ved  k redse  og  distrikter. 
D e r e r  m o d ta g e t fle re  
gode forslag , som  indgår 
i finpudsn ingen  a f  p ro p o 
sitionerne.

D IFs "S to rby id ræ t fo r f ly g t 
n inge"
I dette  p ro jek t havde D IF  
h envend t sig til en  ræ kke 
k lubber, som  sku lle  s tå  fo r 
træ n ingen  i fem  id ræ tsd isc i 
p liner: F odbo ld , vo lleyball 
og  baske tba ll sam t sv ø m 
n ing og gym nastik . - H vor 
fo r  v a r badm in ton  ikke m ed 
?

D et undrede os noget, m en 
de t v iste  sig , a t D IF  gerne 
v ille  have os m ed, og vi 
skrev derfo r til K BK r. og 
bad  dem  - e lle r  en  a f  k red 
sens k lubber - om  at stå fo r 
træ ningen .
D e t er v o r opfa tte lse , a t de t - 
m ed  en m ålre tte t indsats på  
d e tte  o m råd e  - v il væ re  
m ulig t at få  en  m asse nye 
u n g d o m sm ed lem m er ind  i 
k lubberne  i K øbenhavnsom 
rådet. O g h a r vi fø rst bø rne 
ne inde i k lubberne , så  skal 
de voksne nok  fø lge  efter. 
U a n se t h v ilk e n  h o ld n in g  
m an h a r til em net, så er 
arbe jde t m ed  in teg ra tion  a f 
flyg tn inge  og  indvandrere  et 
forho ld  vi nok b liver nød t til 
at se næ rm ere  på, ide t k u ltu 
rm in isterens id ræ tspo litiske  
re d e g ø re lse  n æ v n e r  d e tte  
so m  e t ek sem p e l p å  en  
sæ rlig  breddeindsats.

B A D M I N T O N  •  2 4 .  A P R I L  1 9 9 7  •  S I D E  3 3
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B E S LU TN IN G  ER PA VEJ 

OM BADM INTONSKOLER
E fter ønske fra D IF udarbej
dede Ole Jacobsen et idéop 
læg til em net »Badm intons 
koler«. D et arbejdede vi så 
videre med, og først i oktober 
frem sendte UU sin projektbe 
skrivelse m ed en detaljeret 
udgiftsberegning , der endte 
med et beløb på ca. 700.000 
kr. Vi ser m ed spænding frem  
til den endelige beslutning 
om kring dette emne, der vil 
involvere både ITU og DBFs 
konsulent i betydelig grad. 
Skoleturneringer og sam ar 
bejdet m ed SFO.
Det er em ner vi gerne vil i 
gang med, m en desværre er vi 
stødt på visse vanskeligheder, 
så vi har prøvet at "komme 
ind på livet" a f  skolerne på 
anden vis. U U  har i den fo r 
bindelse støttet et forsøg i B il 
lund, hvor den lokale klub fik 
en aftale m ed en af byens sko 
ler. A ftalen gik ud på, at klub 
ben stillede  in -struk tø r til 
rådighed på skolen i 12 idræ t
stim er i januar/februar måned. 
A f den indsendte rapport kan 
vi se, at det blev en succes, og 
vi vil gerne foreslå, at andre 
afprøver ideen.

Sommerlejre
I fortsæ ttelse af UUs under 
søgelse vedrørende som m er
lejre blev der i februar 1995 
afholdt en tem adag vedrøren 
de tilre tte læ ggelse  a f og 
uddannelse på som m erlejre. 
Som  en a f stø rsteb rugerne  
om kring som m erlejre  har 
FBK r foreslået, at der igen 
afholdes en sådan temadag.Vi 
finder, det er en god idé, og 
FBK r har påtaget sig at stå for 
arrangem entet, der afholdes, 
når årets som m erlejre er over 
stået.

Økonomi
UU er tidligere blevet belært 
om, at kredse og distrikter er 
de bedste til breddearbejdet. 
Det tror vi gerne, m en des 
værre kniber det lidt m ed at få 
beskrevet, hvad det er for 
breddearrangem enter, der 
arbejdes m ed rundt om kring i 
landet. F o r at stø tte  
k redse /d istrik te r/k lubber i 
bredde-ar-bejdet udsendte vi i 
august m åned 1996 en skrivel
se, hvor vi fortalte, at der var 
ca. 130.000 kr. til rådighed til 
projekter, der tog udgangs 
punkt i U dviklingssektionens 
POLITIKKATALOG. Vi var 
overbevist om, at ansøgnin 

gerne ville vælte ind !! M en 
der skete faktisk ikke noget. 
Så prøvede vi m ed en om tale 
a f m ulighederne i det nye 
BADM INTON. D et hjalp en 
del, så i skrivende stund har vi 
sendt bevillinger ud for ca.
100.000 kr., flere af disse er 
dog m eddelt som underskuds 
garantier.
D et er nok på sin plads her at 
nævne, at der inden for UUs 
om råde er g ivet k redse/ 
distrikter og klubber m ulig 
hed for deltagelse i vore pro 
jek te r, b l.a . "K O M  SÅ 
PIGER" og "D IPLO M TU R 
N ERIN G ER" sam t m ulighed 
for at få direkte økonom isk 
støtte til egne arrangem enter. 
Vi taler her om  et sam let 
beløb på ca. 550.000 kr. H er 
til kom m er støtten i form  af 
den gennem førte hvervekam 
pagne um iddelbart efter OL. 
Så ønskerne om , at der skal 
penge ud at arbejde i kred- 
se/distrikter m å da siges at 
være im ødekom m et.

Samarbejdet med 
kredse og distrikter 

D er har - i sam arbejde m ed 
Seniorudvalget (D B F-SU ) - 
væ ret udsendt tilbud  om 
besøg i kredse og distrikter 
fo r gensid ig  udveksling  a f 
erfaringer på breddeom rådet. 
"R ejseholdet" bestod a f en 
repræ sentant fra SU, UU og 
D BF-konsulent Ole Jacobsen. 
Vi har væ ret på besøg i 3 
k redse, hv ilket nok var i 
underkanten af, hvad vi håbe 
de på, så vort tilbud om besøg 
er genudsendt i foråret 1997, 
og vi håber nu, at m an tager 
im od dette tilbud. Principielt 
bør alle henvendelser til kred 
se og dis-trikter sendes til de 
officielle postadresser, m en 
det er desværre vor erfaring, 
at skrivelser m.v. ofte "for
svinder i mængden". Vi (UU 
og SU ) har derfor bedt kredse 
og distrikter oplyse navnene 
på de personer, der står for 
b redde-arbejdet (både ung 
dom  og senior), så vi kan ret 
te henvendelse direkte til dis- 
se.D et er dog ikke i skrivende 
stund lykkedes os at få disse 
oplysninger. Forhåbentlig  
m odtager vi disse, når konto 
ret skal indhente oplysninger 
til DBFs håndbog for 1997- 
98.
U nder et besøg i en af kredse 
ne fik vi at vide, at man følte 
det, som om nye ideer og 
bestem m elser blot blev "truk 

ket ned over hovedet" på 
k redse og distrik ter. D en 
bem ærkning tog U U  til efter 
retning, og vi har herefter 
sendt en hel del sager ud til 
høring i kredse og distrikter. 
Det m edfører godt nok lidt 
læ ngere  sagsbehandler-tid , 
m en vi mener, det er rigtigst 
at høre de kredse og distrikter, 
der bliver berørt af en sag.
UU bestræ ber sig på at besva 
re alle henvendelser i løbet af 
14 dage til 3 uger, m en den 
tidsfrist kan vi ikke overhol
de, såfrem t kredse og distrik 
ter ikke overholder de - m ener 
vi selv - rim elige svarfrister vi 
sætter. Endnu m ere bedrøve 
ligt er det, når vi slet ikke får 
reak tioner på de udsendte 
høringsskrivelser. Vi håber 
på, at det kun er et spørgsm ål 
om at ind-køre et nyt system 
ude i kredse og distrikter, og 
vi ser i hvert fald frem  til et 
fortsat godt sam arbejde.

Fremtiden
- D.v.s. foreningsåret 1997/98 
D BF-U U  vil arbejde efter de 
handleplaner, der frem går af 
U dviklingssektionens PO L I 
TIK-KATALOG.
Vi må - som alle andre - prio 
ritere vore ønsker, så de er 
afstem te m ed de foreliggende 
økonom iske m uligheder. Føl 
gende af de i PO LITIK K A 
TALOGET nævnte projekter 
e r  derfo r p rio rite re t til 
udførelse:
- Badm intonskoler
- D iplom turneringer
- "Kom så piger"
- W eekend-sam linger for årets 
vindere af C- og B-rækkerne
- Som m erlejr for M - og A- 
rækkespillere^
- U dvæ lge "Årets U ngdom s
klub"
- Som m erlejr for U 11A /U 13 A 
m ed uddannelse for ledsagen 
de forældre/ledere. 
O vennæ vnte p ro jek ter er 
beregnet til ca. en million kro- 
ner.H erfra skal selvfølgelig  
trækkes det beløb, som DIF 
yder i tilskud. Som det kan 
ses af ovennævnte, er der ikke 
m edta-get beløb til uddeling 
som tilfæ ldet har været i år. Vi 
ville gerne have fortsat med 
denne ordning , m en det 
betinger, at der afsættes endnu 
flere penge til udvalget.
Til slu t skal lyde en tak for 
godt sam arbejde til alle, som 
D B F-U U  har haft kontak t 
m ed i det forløbne år.

SENIO RUDVALG ET • PO U L J. NIELSEN

S en io rudvalge t har i sæ son 1996/97 beståe t a f  M erete  
M adsen , P e te r G leie , K nud O. S ørensen , B en t Jø r 
g ensen  og  undertegnede.
U dv a lg e t h a r m ed  netop  denne sam m ensæ tn ing  en 
m eg e t b red  badm in tonerfaring , som  i årets arbejde  har 
bev irket, a t m an e r nåe t lang t i løsn ing  a f  de m ål, m an 
satte  sig ved  sæ sonstart.
T u rneringsafslu tn ing  fo r m o tion istho ld  
D esvæ rre  fik  m an i sidste ø jeb lik  fø r finaledagen  afbud 
fra  Ø B D  og SB D , m en  e fte r ve lv illig  indstilling  fra 
F ynsk redsens b reddeudvalg s side, lykkedes det at ind 
p lacere  2 ho ld  yderligere  fra  denne kreds. U den  at fo rk 
le jne  tid ligere  års a rrangem en ter b lev  tu rneringen  den 
bedste  nogensinde. A lle  ho ld  de ltog  m ed  k am pgejst og 
fa ir  sp il og sto r jæ v n b y rd ig h ed  p ræ gede  tu rneringen  til 
s idste  kam p. F ø lgende  ho ld  besatte  de 3 fø rste  p ladser: 
K nudsker (B B K ), Sofiendal (N B D ) og S pasm agerne 
(SB K ).

A ktivitet og sam væ r
A rran g em en tet sam lede fo r dette  års vedkom m ende  85 
de ltagere , h v o ra f  m ange var gengangere . U dvalge t ser 
dette  som  e t bev is for, at ideen  e r god. D e sæ rlige ide 
e lle  fo rho ld  og om give lser i M iddelfart, som  L ille 
b æ ltsha lle rne  og D ansk  F o lkeferies  huse  b y d er på, 
be ty d er a t m ange k lubber ben y tte r sig a f  ne top  dette  til 
bud.
K om binationen  a f  badm in tonsp il, fo redrag , keg les-p il, 
fo lkedans og  socia lt sam væ r m .m . g iv e r w eekenden  et 
god t indhold .

Lederw eekend
S idste  års forudsigelser, a t en ny ide skal m odnes over 
e t p a r  år, h o ld t stik, ide t vore indbydelser til en led e 
rw eekend  i sep tem eber 1996 nåede helt op p å  58 de lta 
gere. O le  Jacobsen  ho ld t a lle  "i ånde" m ed  de t resu lta t, 
at så  god t som  alle  deltagere  y trede  ønske om , at der 
b lev  en lederw eekend  II i 1997. U dvalge t e r  i fu ld t gang  
herm ed  og  vil i sep -tem ber 1997 udbyde a rrangem en tet 
som  både e t kur-sus I og II.

M øder med kredse og d istrikter
D isse m ø d er kom  god t igang  i den  fo rløbne  sæ son, m en 
m an  savner stad ig  respons fra  flere  k redse  og  distrikter. 
H envendelse  kan  rettes til K nud  O. Sørensen.

Æ gteparturnering
Til F arum  B adm inton  K lub, som  har overtage t R ing 
steds tu rnering , har m an y de t økonom isk  stø tte  til 
o pstart a f  dette  års tu rnering , og en  lignende stø tte  vil 
m an væ re  v illige  til at yde de k lubber, som  m åtte  ønske 
a t arrangere  lignende turneringer.

Æ ldre- og m otionistbadm inton
I sam arbejde  m ed  O le Jacobsen  fo rsø g er m an gennem  
spø rgeskem aer til k lubberne  a t ko rtlæ gge  hv ilke  ak tiv i 
teter, der fo reg år i D B Fs klubber. D et o p ly ser os om , at 
der udfø res e t stort sen io rsam arbejde  både ved  a rrange 
m en ter i enke lte  k lubber e lle r  ved sam arbejde  m ellem  
flere  naboklubber. K lubber, som  m åtte  ønske a t få  en 
h jæ lpende  hånd /ev t. økonom isk  stø tte  til at starte  nye 
ideer op, e r  ve lkom ne til a t rette  henvendelse  til udval 

get- . . ..
Tak fo r yderligere  e t års god t sam arbe jde  i SU , tak  tu 
øvrige  udvalg  i udv ik lingssek tionen  og  D B F s kontor.



V E TER AM U D VALG ET • AF LV\RS KURE

F L O T  M A R K E R IN G  A F  

V E T E R A N -B A D M IN T O N
SUCCES M ED A T  FÅ + 3 5  SPILLERE M ED T IL  D M , SO M  DERM ED O G S Å  SPRÆ NGTE ALLE 

TIDLIGERE R AM M ER - FIN D A N S K  IN D S A TS  I VETER AN -EM

Sæsonen 1996/97 har i al væs- 
entlighed om fattet de sam m e 
arrangem enter som  i sidste 
sæson og i overensstem m else 
med udvalgets ansvarsom råde 
°g sektionens politikkatalog. 
Udvalget har i indeværende 
s®son bestået af Helle G uld 
borg, Jesper A rendrup  og 
Peter Gleie - en stor tak til Jer 
f°r en god indsats og godt 
sam arbejde. Sam m e tak til 
Kontoret - det har også i år 
v* re t af betydning m ed Jeres 
Positive m edvirken og indstil 
ling. I en turbulent tid som 
denne finder jeg  det på sin 
Plads at nævne det gode sam 
arbejde og forhold  m ellem  
sektionens udvalg, inspireret 
°g holdt sammen a f sektions 
lederen .

Kredse/Distrikter
Vissenbjerg Storkro var lør
dag den 1. juni igen ram m en 
°nt det årlige møde m ed kred- 
Se og distrikters veteranlede- 
re- B etydningen  a f denne 
sam ling er a f  sto r væ rdi. 
v e t u  får råt for usødet en 
konstruktiv tilbagem elding på 
sæsonen der gik; vi får disku 
teret og orienteret om kom- 
111011 de arrangem enter, sam t 
odvekslet synspunkter og ide- 
er til gavn for arbejdet ude i 
kredse og distrikter. M eget
Positivt.
Næste møde er fastlagt til lør
dag den 31. maj 1997.

Kredsholdmatch
Afviklet 5. oktober i Odense 
(OBK-hallen). JBKr, SBKr og 
KB Kr deltog m ed hold i de tre 
aldersgrupper 40+ , 45+  og

50+; FBK r med hold i de to 
sidste kategorier, og så kunne 
vi alle glæde os over, at Born 
holm  fik stablet et hold på 
benene og deltog i 40+. Nu 
m angler vi blot at få vækket 
LFB K r - det m å være m uligt 
at samle et hold på Sydhav 

søerne. I øvrigt vandt SBKr 
både 40+ og 45+ i tætte opgør 
m ed hhv. JB K r og KBKr. 
JB K r overtog tronen i 50+. 
N æste års m atch bliver igen 
på Fyn og er fastlagt til lørdag 
den 27. september.
DM  individuelt

D ette års m esterskab skulle 
have været afviklet i Værløse, 
1 . - 2 .  marts, men alle var ikke 
taget i ed  i k lubben , så 
V æ rløse m åtte m elde fra! 
G ode råd var dyre; ingen ste 
der var der på Sjæ lland haller 
m ed fornøden  kapacite t til 
rådighed, men i nødens stund 
dukker vennerne op - Randers 
Badm inton Klub. H er var man 
straks parat til atter at være 
med, og som året før fik vi et 
flot m esterskabsstævne. Tak 
til RBK.
Som V ETU annoncerede sid 
ste år, ville vi som forsøg ind 
byde de 35 - 40 årige. VETU 
var derfor spændt på at se 
reaktionen, og da tilm eldefri- 
sten sluttede, kunne vi med 
tilfredshed konstatere, at bud 
skabet i hvert fald var m odta 
get i Jylland, på Sjæ lland og 
på Bornholm . Ingen tvivl om, 
at denne aldersgruppe er med 
igen næste år, så rekrutterin 
gen af veteraner ser ud til at 
være i orden. A t det afvik 
lingsm æssigt giver VETU et 
problem  er kun positivt. Disse 
"unge" m enneskers deltagelse 
var m edvirkende til at delta 
gerantallet sprængte tidligere 
rammer:
218 spillere fra 78 klubber 
Resultater og reportage kan 
læses i BADM IN TO N  nr. 10. 
N æ ste års m esterskaber er 
henlagt til SB 50 og Ishøj 
Idræ tscenter 28. februar - 01 
marts 1998.

DM for Veteranklubhold
H oldm esterskabet afv ik les 
først 26. - 27. april i Grenaa. 
Spillestedet næste sæson bli 

ver på Sjælland, i Ringsted, i 
dagene 25. - 26. april 1998.

EM -guld til Veteraner
D et var m ed spænding VETU 
m odtog indbydelsen til dette 
andet europæiske mesterskab. 
H vor skulle det spilles?
D et blev i Gateshead, New- 
castle, i dagene 27.-30. marts. 
Spørgsm ålet var: K unne vi 
sam le et slagkraftig t hold, 
som ville ofre påsken, selv 
betale de fleste udgifter for at 
drage over N ordsøen og leve 
op til den flotte m edaljehøst i 
H illerød (1995).
Som det er frem gået af forrige 
udgave af »Badm inton« gik 
det helt op til forventningerne 
m ed anden i otte EM -titler 
samt en lang række anden- og 
trejdepladser.
Til slut bør det nævnes, at 
EBU på sidste delegeretm øde 
i Herning, april 1996, enstem 
m igt havde vedtaget at ændre 
på alderskriterierne for delta 
gelse i de enkelte aldersgrup 
per. Nu var det ikke længere 
alderen på første spilledag, 
som var afgørende for place 
ringen i aldersgrupperne; nu 
var det kalenderåret som talte! 
VETU havde intet hørt om 
denne radikale ændring.

U N D E R S K U D  P A  1.4 M IL L . KR.
samarbejde med forbundets 

nye eksterne revisor har vi 
®ndret regnskabspraksis i 
Urhold til Team Danm arks 
‘irlige sponsorafregning, hvil- 
ken først afregnes ultim o 
august. Dette m edfører at vi 
ra dette regnskabsår og frem- 

° Ver ikke periodisere nævnte 
a ' regning. D enne æ ndring 
skal ses i forhold til, at TDs 
Tonsorafregning dækker for- 

Undets aktiviteter i den for- 
wkne sæson. Æ ndringen har

sam tidig bevirket, at resulta 
te t e r forbedret m ed ca.
100.000 kr. som nævnt i revi
sionsprotokollatet. 
Regnskabet udviser et under 
skud på 846.721,17 kr. før 
afskrivninger mod et budget
tere t overskud  på kr.
80.000,00. Efter afskrivnin 
ger bliver årets resul-tat et 
underskud på 1.365.715,26 
kr. mod et budgetteret under
skud på 70.000 kr. Forbundet 
har, pr. 30.06.96, en negativ

form ue på 779.477,95 kr. 
De enkelte sektioner, bortset 
fra økonom isektionen , har 
som sidste år overholdt deres 
budgetram m er. Å rsagen til 
den m eget store afvigelse 
mellem regnskab og budget 
på kr. 1.295.000,00 skyldes 
dels ekstraordinære afskriv 
ninger på kr. 302.000, d.v.s., 
at alt der ikke har mulighed 
fo r at b live ak tiveret er 
afskrevet, således at aktiverne 
i år udviser reelle tilgodeha 

vender - dels en nettobladud- 
gift på kr. 651.000, samt en 
overskridelse på adm inistrati 
on sbudgettet på kr. 402.000, 

Team Danmark 
Vi har i år valgt at det totale 
tilskud fra Team D anm ark 
m edtages som en note i regn 
skabet. B evillingerne fra 
Team Danmark er ørem ærke 
de, de kan derfor ikke påvirke 
forbundets regnskab hverken 
i positiv eller negativ re tn in g . 
Redegørelsesbeløb

D IF har været m eget positive 
i drøftelserne om kring for 
bundets d ispositioner vedr. 
redegørelsesbeløbene til og 
m ed nærværende regnskab 
sår. D IF har, i en m eget posi
tive udtalelse, meddelt for- 
bun-det deres p rincip ielle  
afgørelse. Sagen er nu afslut
tet til et for forbundet gunstigt 
udgangspunkt i årene frem o 
ver.

Økonomiudvalget 
Mikael Rasmussen
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D ansk Badminton Forbund 
har oplevet et sportsligt 
helt enestående år. 

Poul-Erik Høyers olympiske 
guldmedalje har været det 
absolutte højdepunkt - og 
hertil kommer en lang række 
af internationale sejre for de 
danske seniorspillere i Grand 
Prix-turneringerne. Michael 
Søgaard/Rikke Olsen vandt 
således også Grand Prix- 
finalestævnet.
Danmark kom også til slut
kampen i Thomas Cup turne
ringen efter mange års for
gæves forsøg på at nå så vidt. 
Ungdommen vil ikke stå til
bage for det - og i de netop 
afvikles U-19-Europamester- 
skaber blev det til fire af seks 
EM-titler til Danmark. 
Danmark kom også ud af 6- 
nationers-turneringen for U- 
17 spillere med sejr i hold
turneringen samt tre indivi
duelle titler. Tine Høy (bille
det) nåede også finalen i 
single.



NYE LANDE 
PRESSER PÅ

Badm inton-ungdommen i Europa er 
tykket tæ ttere sam m en. U-19 m ester 
skaberne i tjekkiske N ym burk viste i 
første færd, at D anm ark fortsat kan 
forsvare positionen som Europas bed 
ste - m en det kniber i stadig højere 
grad.
'  Vi kan glæ de os over et m eget stort 
udviklingsarbejde i en lang ræ kke nati- 
°ner, og det bæ rer nu frugt ved at flere 
'ånde får del i m edaljerne, frem hæver 
Præsidenten for den europæiske bad 
minton union, EBU, Torsten Berg 
Seks nationer vendte hjem  fra Tjekkiet 
med m edaljer - m ed D anm ark og H ol
land i hovedrollerne m ed henholdsvis 
fire og to guldm edaljer. Desuden var 
der m edaljer til E ngland , Sverige, 
^ a le s  og Rusland.

Torsten Berg fastslog i sin afrunding af 
m esterskabsstæ vnet, at der er god 
grund til at tro, at en række a f de unge 
spillere fra dette m esterskab vil re 
præ sentere deres respektive lande i OL 
i Sydney i år 2000.
D er vendes også m ere og m ere op og 
m ed på rækkefølgen a f badm inton 
nationerne i U -19 EM.
16 nationer har plads i holdturneringen 
- og de er rangeret således efter dette 
EM :1. Danm ark. 2. Rusland. 3. Hol
land. 4. England. 5. Tyskland. 6. Polen. 
7. Sverige. 8. Bulgarien. 9. Ukraine. 
10. Irland. 11. Frankrig. 12. Schweiz.
13. Skotland. 14. Østrig. 15. Finland. 
16. Norge.

Kristian Langbak. 
To gange sølv i EM.

Da n m a r k  - Ho l l a n d  3-2

HS: Frederik K øhier - Dicky Pa- 
'yama 4-15, 10-15.
DS: Tine R asm ussen - Judith M eu- 
lendijks 4-11 ,3-11 .
HD: Kasper Ø dum /K ristian Lang 
bak - Rune M assing/R obert Frenk 
15-7, 12-15, 15-7.
DD: Jane Jacoby/B ritta A ndersen - 
M elissa Trouerbach/Loes Cuppen 
17-14, 15-3.
MD: B ritta A ndersen/O ve Svej- 
strup - D icky Palyam a/Judith M eu- 
•endijks 15-12, 7-15, 15-6.

DANM ARK - TYSKLAND 4-1

HS: Joachim  Fischer - Jens Roch
12-15, 15-10, 15-11.
DS: Tine R asm ussen  - W iebke 
Schrem pf 11-3, 12-9.
HD: Ove Svejstrup/K asper Ødum  - 
M ike Jopien/Rehan Khan 15-3, 12- 
15, 15-6.
DD: Jane F. B ram sen/Lene M ørk - 
A nne H onscheid/Petra O verzier 6- 
15, 15-11, 15-7.
MD: Jane Bram sen/K ristian Lang 
bak - Thom as Tesche/Jeanette Ott- 
rem bka 10-15, 15-10, 15-11.

DANM ARK - BULGARIEN 5-0

HS: Joachim  Fischer - Georgi Pe 
trov 15-0, 15-2.
DS: Jane Jacoby - D im itriyka Di
m itrova 12-11, 11-1.
HD: Frederik K øhler/K ristian Lang 
bak - Georgi Petrov/D anail Ivanov 
15-3, 15-3.
DD: Jane F. Bram sen/Lene M ørk - 
D im itriyka D im itrova/M argarita  
M ladenova 18-14, 15-11.
MD: Jane B ram sen/K ristian Lang 
bak - Ivan Sotirov/D obrinka Smili- 
anova 15-6, 15-5.

DANM ARK - RUSLAND 3-2

HS: H enrik  K. H ansen - Igor 
Bobrikov 10-15, 15-12, 13-18.
DS: Tine Rasm ussen - E lla Kara- 
chkova 5-11, 11-6, 11-1.
HD: Kasper Ø dum /K ristian Lang 
bak - Nikolaj N ikolaenko/A lecandr 
Russkikh 15-5, 16-17, 14-17.
DD: Britta Andersen/Jane Jacoby - 
Ella K arachkova/Zhanna Chornen- 
kaja 15-2, 15-5.
MD: B ritta A ndersen/O ve Svej 
strup - Nikolaj N ikolaeno/Zhanna 
C hornenkaja 15-3, 15-7.

U-19 EM I TJEKKIET

H e r r e s i n g l e ,  k v a r t f i n a l e r :  R ichard  V aug 
han, W ales - H enrik  K. H ansen, D anm ark  
1 5 -0 ,15 -1 . K asper Ø dum , D an m ark  - M ike 
•loppien, T y sk lan d  15-2, 15-6. N iko la j 
N ikolaenko, R usland  - F rederik  K øhier,
D anm ark 14-17, 15-9, 15-7. P eter E rik s 
son, S verige  - D icky  P alyam a, H olland  9- 
15, 4-15. S e m if in a le n  R ichard  V aughan - 
K asper Ø dum  15-6, 17-18, 15-8. N ikolaj 
N iko laenko  - D icky  P a lyam a 6-1 , 4-5.
Finale: R ichard  V aughan - D icky  Palyam a 
15-11, 11-15, 15-18.
D a m e s i n g l e ,  k v a r t f i n a l e r :  Judith  M eulen- 
dijks, H o lland  - M ichaela  Peiffer, Tyskland 
11-3, 11-2. E lla  K arachkova, R usland  - 
Johanna S zleszynska, Polen 11-8, 11-5.
Z hanna C hornenkaja , R usland  - D onna  
K ellogg, E ng land  6-11, 11-4, 4-11. K aty 
B rydon, E ng land  - T ine R asm ussen , D an 
m ark 9-11, 2-11. S e m if in a le n  Ju ith  M eu- 
fondijks - E lla  K arachkova 11-7, 11-4.
H onna K ellogg  - T ine R asm ussen  11-3, 5- 
11- 9-12. F i n a f e :  Judith  M eulendijks - T ine 
R asm ussen 6-11, 12-9, 11-6.
H e r r e d o u b l e ,  k v a r t f i n a l e r :  K asp er
D dum /O ve S vejstrup , D anm ark  - M arcin  
B urzynski/P io tr Z oladek , Polen 15-8, 15-3.
M ike Jop ien /R ehan  K han, T yskland  - Johan  H o lm /P atrik  Isaksson , Sveri- 
§e 3-15, 3-15. Joach im  T esch/T hom as T esche, T yskland  - Paw el K aczyn- 
SM/ K am il T uronek , Polen  15-6, 15-4. D avid  L ind ley /M ichael Scholes, 
England - K ristian  L angbak /F rederik  K øhier, D anm ark  13-15, 13-15. 
b t ' r n i f i n a l e r :  K asper Ø dum /O ve S vejstrup  - Johan  H olm /P atrik  Isaksson  
1^-8, 15-9. Joach im  T esche/T hom as T esche - K ristian  L angbak /F rederik

Frederik Køhier - søl w in der  
Til kvartfinalen i herresingle.

herredouble.

K øhier 6-15, 4-15. Finale: K asper Ø dum / 
O ve S vejstrup  - K ristian  L angbak / Frederik  
K øhier 15-7, 15-6.
D am edou b le, kvartfinaler: Jane  Jaco 
b y /B ritta  A ndersen , D anm ark  - M elissa  
T rouerbach /G inny  Severien , H olland  18- 
14, 6 -15 , 15-12. Z hanna  C hom enkaja /E lla  
K arachkova, R usland  - K inga R udolf/A ga- 
ta S te lm aszczyk , P o len  15-10, 15-4. M aria  
K oo l/M aria  S ofronova, R usland  - Johanna 
P ersson /C aro line  E riksson , S verige 15-9, 
8 -15 , 15-8. A lison  R eed /K a ty  B rydon, 
E ng land  - L ene M ørk /Jane F. B ram sen , 
D anm ark  6-15 , 5-15. Sem ifinaler: Jane 
Jacoby /B ritta  A ndersen  - Z h an n a  C h o m en 
k a ja /E lla  K arachkova  15-6, 15-12. M aria  
K ool/M aria  S o fronova  - L ene M ørk /Jane F. 
B ram sen 12-15, 12-15. Finale: L ene M ørk 
/Jane  F. B ram sen  - Jane  Jacoby /B ritta  A n 
dersen  17-15, 15-11.
M ixeddouble, k vartfinaler: O ve Svej- 
s trup /B ritta  A ndersen , D anm ark  - Paw el 
K aczynsk i/Johanna  S leszynska, Polen  15- 
2, 15-1. A ndreas W olk /W iebke S chrem pf, 
T yskland - K asper Ø dum /L ene M ørk, D an 
m ark 12-15, 5-15. Joach im  T esche/K atrin  
P io tro w sk i, T ysk land  - D av id  L in d ley / 

D onna  K ellogg, E ng land  12-15, 11-15. M arcin  B urzynsk i/M algo ra ta  Len- 
artow icz , Polen  - K ristian  L angbak /Jane F. B ram sen , D anm ark  13-15, 5- 
15. Sem ifinaler: O ve S vejstrup / B ritta  A ndersen  - K asper Ø dum /L ene 
M ørk  15-1, 15-10. D avid  L ind ley  /D o n n a  K ellogg  - K ristian  L angbak / 
Jane  F. B ram sen  9 -1 5 ,9 -1 5 . Finale: O ve S v e js tru p /B ritta  A ndersen  - K ri 
s tian  L angbak /Jane F. B ram sen  15-10, 15-12.



Herresingle, kvartfinaler: Jonas Ly- 

duch, Danmark - Gutstav Ihrlund, Sveri

ge 15-5,15-6. Eric Pang, Holland - Jean 

M ichel Lefort, Frankrig 15-11, 15-7. 

Björn Jopien, Tyskland - Peter Eriksson, 

Sverige 0-15, 2-15. Andrew South, Eng 

land - Rune M assing, Holland 15-8, 5- 

15, 15-10. Semifinaler: Jonas Lyduch - 

Eric Pang 15-12, 15-12. Peter Eriksson - 

Andrew South 12-15, 5-15. Finale: Jo 

nas Lyduch - Andrew South 18-14,15-8. 

Damesingle, kvartfinaler: Petra Over- 
zier, Tyskland - Elodie Eym ard, Frankrig 
11-12, 11-8,8-11. Tine Høy, Danmark - 
Anne Hönscheid, Tyskland 1-11, 12-9, 
11-1. Anne M arie Pedersen, D anm ark - 
Sara Persson, Sverige 8-11,10-12. Paula 
Harrison, England - Katrin Piotrowski, 
Tyskland 3-11, 12-11, 7-11. Semifina
ler: Elodie Eymard - Tine Høy 2-11, 11- 
9, 8-11. Sara Persson - Katrin Piotrow 
ski 5-11, 11-7, 9-12. Finale: Tine høy - 
Katrin Piotrowski 12-11,6-11,3-11. 
Herredouble, kvartfinaler: Rune Mas- 
sing/Robert Frenk, Holland-Jan Juncker/ 
Jochen Cassel, Tyskland 15-7, 15-9. 
K asper Kiim Jensen/M orten Hansen, 
Danm ark - Raymond van Hammel/Eric 
Pang, Holland 15-12, 15-8. Jonas Lydu- 
ch/M athias Boe, Danm ark - O livier Fos- 
sy/Jean-M ichel Lefort, Frankrig 15-13, 
15-6. M agnus Åkeson/D aniel Glaser, 
Sverige - Sebastian Schm idt/Bjöm  Jop- 
pien, Tyskland 12-15, 11-15. Semifina
ler: R une M assing/ R obert Frenk - 
Kasper Kiim Jensen/ M orten Hansen 9- 
15, 7-15. Jonas Lyduch/M athias Boe - 
Sebastian Semidt/ Björn Joppien 12-15, 
15-12, 15-11. Finale: K asper Kiim  
Jensen/M orten Hansen - Jonas Lydu
ch/M athias Boe 15-2, 15-4.

Damedouble, kvartfinaler: Petra 
Overzier/Anne Hönscheid, Tyskland - I 
Linnea Johansson/Frida Andreasson, 
Sverige 15-4, 15-0. Lotte Nørgaard 
/Karina Sørensen, Danmark - Liza Par 
ker/ Suzanne Rayappan, England 15- 
10, 15-8. Katrin Piotrowski/ Corinna 
H erle, Tyskland - Paula H arrison/ 
Susan Azoulay, England 9-15, 18-17, 
15-6. Anne M arie Pedersen/ M alene 
Worm, D anm ark - Loes Cuppen/Kristel 
Jonathans, Holland 12-15,6-15. Semifi
naler: Petra O verzier/ Anne Hönscheid 
- Lotte Nørgaard/ Karina Sørensen 17- 
14, 15-5. K atrin Piotrow ski/C orinna 
Herle - Loes Cuppen/K ristel Jonathans 
9-15, 10-15. Finale: Petra Overzier/ 
Anne Hönscheid - Loes Cuppen/Kristel 
Jonathans 15-18, 15-13, 15-5. 
M ixeddouble, kvartfinaler: M orten 
Hansen/Helle Nielsen, Danm ark - Tom 
Peters/Liza Parker, England 15-6, 15-3. 
Andrew South/Leanne Turner, England - 
Johen Cassel/Anne Hönscheid, Tyskland 
15-12, 15-5. John Parker/ Suzie Azou 
lay, E ngland - M athias B oe/K arina 
Sørensen, D anm ark 5-15, 5-15. Kasper 
Kiim  Jensen /Lotte Nørgaard, Danmark - 
Sebastian Schm idt/ Katrin Piotrowski, 
Tyskland 15-10, 0-15, 9-15. Semifina
ler: M orten H ansen/H elle N ielsen - 
Andrew South/ Leanne Turner 15-4, 15-
6. M athias Boe/K arina Sørensen - Seba
stian Schm idt/ Katrin Piotrowski 18-13,
13-15, 15-11. Finale: M orten Hansen/ 
H elle N ielsen - M athias Boe/K arina 
Sørensen 15-9, 15-8.

M o r ía n  H a n s e n /H e lle  N ie ls e n  - 
s ik re  v in d e r e  a f  m ix e d d o u b le n .

Super som m erlejre i Viby
Lejr 1:

Lejr 2:

Afholdes i uge 26 - 1997. Pris 1.295 kr. Fra mandag 
23. juni kl. 14.00 til lørdag 28. juni kl. 13.00.
U-ll, U-13 og førsteårs U-15 (indeværende 
sæson). Tilstræbt niveau: Øvede U-ll 
og U-13 (Elite-, mester og A-række).

Afholdes i uge 27 - 1997.
Pris 1.595 kr. Fra mandag 
30. juni til søndag 6. juli 
kl. 13.00. U-15 og U-17 
(indeværende sæson).
Tilstræbt niveau:
Elite-, Mester- og A-række.

Lejr 3:

OBS: Førsteårs U-15 kan 
deltage på begge lejre.

Afholdes lørdag 9. august 
fra kl. 10.00 til søndag 
10. august kl. 15.00.
Pris 225 kr.
Denne lejr er for børn til og med 
11 år, som skal på lejr for 
første gang. Ingen specielle 
krav til niveau.

Ved afbud indtil 5 dage før start betales 200 kr. 
Ved afbud senere betales hele kursus-afgiften.

Skiftlig tilmelding 
og yderligere oplysninger 

Marian & Eigil Andersen 
Røddikvej 58 
8464 Galten 

T elefon

86 94 60 83 J

Super sommerlejrens cheftræner er den samme som sidste år, 
idet vi er så heldige, at K ent M adsen (og eventuelt John  

D inesen) »kører« igen til sommer. Kent Madsen 
har 20 års erfaring som træner, både som 
ungdomstræner og som divisionstræner.

Kent vil sammen med 3-5 andre 
velkvalificerede og rare personer 
udgøre det samlede trænerteam.

Priserne inkluderer:

Ophold, fuld forplejning, fri saft, 
træning/instruktion, bolde, lejrfoto, 

lejrfest og lejr-T-shirt.

lus: For lejr 1: Yderligere en tur 
til Djurs Sommerland, en tur i 

Superbowling, aerobic, grill
aften og badminton workshop.

For lejr 2: En »overraskelsesdag«, 
en tur i Superbowling, aerobic, 

grill-aften og badminton workshop.

HUSK: »Den, der kommer først 
til mølle, får først malet!«

V IB Y  B A D M IN T O N  K L U B  • V Å R K JÆ R V E J 71 • 8260  V IB Y  J. • T E L E F O N  86 14 07 99



V æ lg
et  d an sk  b enzin-  

og o lieselskab  
- 24  t im er i  døgnet

OK er et ren t dansk olie- og benzinselskab med et moderne 
produkt- og serviceprogram. Det om fatter alle form er for m otor
bræ ndstof til konkurrencedygtige p riser - lige fra  miljøvenlig 
fyringsolie til et fuldt sortim ent af smøreolie og autoprodukter.

Det er muligt a t vælge OK 24 tim er i døgnet. Alle OK’s benzin 
anlæg er selvbetjente autom atanlæ g med døgnåbent.
Det er ligeledes altid muligt a t komme i kontakt med 
OK’s olieafdeling på tlf. 89 32 23 88, 
der bliver svaret døgnet rundt.

B A D M I N T O N  •  2 4 .  A P R I L  1 9 9 7  •  S I D E  3 9



P o s t b e s ø r g e t  b l a d  
( 0 9 0 0  K H C )

S I D E  4 0  •  B A D M I N T O N  •  2 4 .  A P R I L  1 9 9 7

P
oul Rosengaard, der er tilknyttet D ansk Badm inton Forbunds arrange 

m ent-udvalg som blandt andet ED B-ekspert, har haft en utrolig travl 

sæson, men som om  det ikke er nok tager han lige et ekstra arrange 

m ent m ed til sommer. Han har lovet at være behjæ lpelig m ed at få arran 

geret badm inton-delen af døve-O L, som foregår i D anm ark - i G ladsaxe 

Sportshal.D et er i øvrigt også Poul Rosengaard, der står for designet af de 

plakater, der i øjeblikket lægger op til nordiske m esterskaber i So lrød og 

landskam pen i Stubbekøb ing. D et sam m e har været tilfæ ldet m ed bl.a. 

Copenhagen M asters-plakaterne i de seneste år.

r
orsten Iversen, medlem af 

Dansk Badminton Forbunds 

ungdom seliteudvalg - og 

insvarlig for U -17 gruppen - gik 

grundigt til værks, da han skulle 

comme med indstilling til seed- 

ingen i den individuelle i U-17 

spillernes 6-nationers-turne- 

ring. Bevæbnet med en cola og 

sam tlige resultat-skem aer fra 

holdturneringen tog T.I. fat på 

opgaen. Som følge af det for 

holdsvis begrænsede forhånds 

kendskab til spillernes indbyr

des styrkeforhold har lederne 

fra England, Holland, Sverige, 

Tyskland, Frankrig og Dan 

mark valgt denne frem gangs

måde. Efter den forholdsvis 

skuffende danske indsats i 

holdkam pene blev der ikke 

overdrevent mange finalesee- 

dinger til danskerne - og de 

overraskede i den forstand 

positivt med to rent danske 

finaler - mixeddouble og her 

redouble - samt en sejr i her 

resingle og andenplads i 

dam esingle.

G
reve S trands Badm inton 

klub klarede værtsskabet 

for U-17 6-nationers-tur- 

neringen i fin stil. Nu skal 

DBF på den igen m ed et stort 

in ternationalt arrangem ent, 

nem lig 6-nationersturnerin- 

gen for U -19 spillere i dage 

ne 23.-26. april ‘98. Vi søger 

derfor klubber, der vil stå for 

dette  arrangem ent, siger 

Søren Espersen, form and for 

UEU. Ring til S.E. på 56 14 
88 04 for at høre nærmere.


